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PPD IERICHT 
Dit is het 16-de nummer van het 
PPD-BERICHT, 
sinds de verschijning van 't eerste in 
mei 1976. 

De redaktie is bereikbaar: 
Postbus 114, Deurne. 

Een uitgave van de Progressieve Partij Deurne 

Vragen van PPD aan gemeentebestuur: 

CYANIDE - 
ZAND EROVER? 
Op vragen van PPD-raadslid Jan Duffhauss heeft het gemeentebestuur maar één antwoord: "Maak je niet druk, 
aanmelden van de Deurnese gifstortingen bij het ministerie is niet nodig!" 
Daar wordt dan-ook nog bij gezegd dat "na zoveel jaren" aanmelden niet zo'n zin meer heeft. Als we één ding 
van Lekkerkerk kunnen leren is het wel, dat het niets maar dan ook niets betekent dat een storting al 10 of 20 jaar 
geleden is gedaan. Natuurlijk wil de PPD geen paniek zaaien. Maar dat wil nog niet zeggen dat niet alles moet 
gebeuren om onverantwoorde vuilstortingen landelijk aan te melden, te kotirdineren en te onderzoeken. 
Er is nog een andere vraag van ons raadslid waar het gemeentebestuur helemaal niet op ingaat, namelijk de 
schuldvraag. Hoe ligt 't met de juridische verantwoordelijkheid? Waar kunnen eventueel toekomstige benadeel-
den naar toe? 

Op Preekwijk werden de eerste boringen verricht naar 
giftige cyanide-afval. 

Zoals bekend bevindt zich in Deurnese 
grond minimaal 150.000 kilo cyanide 
houdend afval. Op kosten van de ge-
meente en de provincie wordt dit ge-
vaarlijk afval in de gaten gehouden. 
Tijdens de discussies in de gemeente-
raad, heeft niemand over de schuld-
vraag willen praten. Het probleem was 
Zoals bekend bevindt zich in Deurnese 
grond minimaal 150.000 kilo cyanide-
houdend afval. Op kosten van de ge-
meente en de provincie wordt dit afval 
in de gaten gehouden. Tijdens de dis-
cussies in ,de gemeenteraad heeft nie-
mand over de schuldvraag willen pra-
ten. Het probleem was zo ernstig en 
ingewikkeld, dat men zei: "Laten we 
het probleem waarmee we zitten maar 
onder de knie proberen te krijgen in 
plaats van te gaan bekvechten over de 
moeilijke en ingewikkelde kwestie van 
de schuldvraag". Ook ons raadslid Jan 
Duffhauss was het toen daarmee eens. 

SCHULDVRAAG 
Het is in Lekkerkerk nu gebleken dat 
het van belang is uit te zoeken of er 
sprake is van "schuld" en wie dan e-
ventueel "de schuldige" is. Onduide-
lijkheid hierover leidt tot situaties zoals 
in Venray waar boer van Dijk 111 koe-
ien moest laten afmaken die ziek ge-
worden waren op een wei boven een 
vroegere vuilstortplaats. Boer van Dijk 

zijn koeien hadden best het gevolg kun-
nen zijn van giftig afval in de bodem. 
(De bewijslast ligt bij de gedupeerde, 
noemen juristen dat.) 
De kwestie van de schuldvraag is in 
Deurne moeilijk te bespreken. Het af-
val is ontstaan in de staalharderij van 
te Strake. Een bedrijf waar veel Deur-
nese mensen met inzet van hun beste 
krachten jarenlang gewerkt hebben. 
Tijdens de akties indertijd die het pro-
bleem aan de orde stelden, bleek al dat 
die mensen "hun bedrijf" niet "door 
het slijk lieten halen." Het afval is 
getransporteerd door het bedrijf wwar-
van wethouder van Heugten indertijd 
direkteur/eigenaar was, met medewe-
ten van het gemeentebestuur en het mi-
nisterie van volksgezondheid. De ver-
menging van de belangen van "een 
wethouder" met die van "een trans-
portbedrijf" maakt de discussie over 
de schuldvraag in Deurne ook al niet 
gemakkelijker. Emoties en belangen 
bemoeilijken een zakelijke discussie in 
onze gemeente. 

LANDELIJKE BEMOEIENIS ' 
In Lekkerkerk heeft Staatssecretaris 
Koning van Binnenlandse Zaken toege-
zegd dat zijn ministerie alle financiële 
en juridische konsekwenties van de gif-
affaire daar op een rij zal zetten. Dat is 
iets wat in Deurne nog onvoldoende 

gevolgen van de Deurnese gifaffaire uit 
te zoeken. De discussie komt dan als 
het ware op nationaal nivo terecht en 
daar hoort hij, minstens gedeeltelijk 
ook thuis. Want het probleem van gif-
tig afval in de grond is geen typisch 
Deurnes probleem. Zo is wel gebleken 
in Lekkerkerk, Waalre, Deventer, Ven-
ray, Doetinchem, Oss, Den Bosch, Til-
burg, enzovoort enzovoort. De vragen 
van Jan Duffhauss hebben er ook toe 
geleid dat de Deurnese gifzaak nog 
eens uitgebreid in de landelijke pers 
kwam. 

BOEREN 
Wat moet er in Deurne gebeuren? De 
PPD vindt dat er een aantal zaken nu 

' uitgezocht moet worden. Waar overal 
kan nog meer gevaarlijk afval gestort 
zijn? En dan een onderzoek naar de 
noodzaak van opgraven. Wat is er op 
die plaatsen daarna gebeurd? Is er bij-
voorbeeld weiland of bouwland van ge-
maakt en zijn er al gevolgen merkbaar. 
Wie is juridisch aansprakelijke en waar 
kunnen in de toekomst benadeelden te-
recht? Hierbij speelt een rol of er des-
tijds steeds vergunningen verleend zijn 
voor de stortingen. Wat betreft bena-
deelden denkt de PPD in Deurne in 
eerste instantie aan boeren die schade 
kunnen leiden aan vee en gewassen. 
De aksiegroep cyaankali heeft er voor 
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"...en hier komt dat natuurbad voor bij die camping..." 

Er is nog een andere vraag van ons raadslid waar het gemeentebestuur helemaal niet op ingaat, namelijk de 
schuldvraag. Hoe ligt 't met de juridische verantwoordelijkheid? Waar kunnen eventueel toekomstige benadeel-
den naar toe? Op Vreekwijk werden de eerste boringen verricht naar 

giftige cyanide-afval. 
Zoals bekend bevindt zich in Deurnese 
grond minimaal 150.000 kilo cyanide 
houdend afval. Op kosten van de ge-
meente en de provincie wordt dit ge-
vaarlijk afval in de gaten gehouden. 
Tijdens de discussies in de gemeente-
raad, heeft niemand over de schuld-
vraag willen praten. Het probleem was 
Zoals bekend bevindt zich in Deurnese 
grond minimaal 150.000 kilo cyanide-
houdend afval. Op kosten van de ge-
meente en de provincie wordt dit afval 
in de gaten gehouden. Tijdens de dis-
cussies in _de gemeenteraad heeft nie-
mand over de schuldvraag willen pra-
ten. Het probleem was zo ernstig en 
ingewikkeld, dat men zei: "Laten we 
het probleem waarmee we zitten maar 
onder de knie proberen te krijgen in 
plaats van te gaan bekvechten over de 
moeilijke en ingewikkelde kwestie van 
de schuldvraag". Ook ons raadslid Jan 
Duffhauss was het toen daarmee eens. 

SCHULDVRAAG 
Het is in Lekkerkerk nu gebleken dat 
het van belang is uit te zoeken of er 
sprake is van "schuld" en wie dan e-
ventueel "de schuldige" is. Onduide-
lijkheid hierover leidt tot situaties zoals 
in Venray waar boer van Dijk 111 koe-
ien moest laten afmaken die ziek ge-
worden waren op een wei boven een 
vroegere vuilstortplaats. Boer van Dijk 
moet nu maar zien te bewijzen dat zijn 
koeien  inderdaad ziek geworden zijn 
van het giftig afval in de bodem, ter-
wijl onderzoekingen al hebben aange-
toond dat de ziekteverschijnselen die 

zijn koeien hadden best het gevolg kun-
nen  zijn van giftig afval in de bodem. 
(De bewijslast ligt bij de gedupeerde, 
noemen juristen dat.) 
De kwestie van de schuldvraag is in 
Deurne moeilijk te bespreken. Het af-
val is ontstaan in de staalharderij van 
te Strake. Een bedrijf waar veel Deur-
nese mensen met inzet van hun beste 
krachten jarenlang gewerkt hebben. 
Tijdens de akties indertijd die het pro 
bleem aan de orde stelden, bleek al dat 
die mensen "hun bedrijf" niet "door 
het slijk lieten halen." Het afval is 
getransporteerd door het bedrijf wwar-
van wethouder van Heugten indertijd 
direkteur/eigenaar was, met medewe-
ten van het gemeentebestuur en het mi-
nisterie van volksgezondheid. De ver-
menging van de belangen van "een 
wethouder" met die van "een trans-
portbedrijf" maakt de discussie over 
de schuldvraag in Deurne ook al niet 
gemakkelijker. Emoties en belangen 
bemoeilijken een zakelijke discussie in 
onze gemeente. 

LANDELIJKE BEMOEIENIS 
In Lekkerkerk heeft Staatssecretaris 
Koning van Binnenlandse Zaken toege-
zegd dat zijn ministerie alle financiële 
en juridische konsekwenties van de gif-
affaire daar op een rij zal zetten. Dat is 
iets wat in Deurne nog onvoldoende 
gebeurd is. De PPD vindt dat die toe-
zegging van de Staatssecretaris voor het 
gemeentebestuur van Deurne een goede 
aanleiding is om de Staatssecretaris te 
vragen ook de financiële en juridische 

gevolgen van de Deurnese gifaffaire uit 
te zoeken. De discussie komt dan als 
het ware op nationaal nivo terecht en 
daar hoort hij, minstens gedeeltelijk 
ook thuis. Want het probleem van gif-
tig afval in de grond is geen typisch 
Deurnes probleem. Zo is wel gebleken 
in Lekkerkerk, Waalre, Deventer, Ven-
ray, Doetinchem, Oss, Den Bosch, Til-
burg, enzovoort enzovoort. De vragen 
van Jan Duffhauss hebben er ook toe 
geleid dat de Deurnese gifzaak nog 
eens uitgebreid in de landelijke pers 
kwam. 

BOEREN 
Wat moet er in Deurne gebeuren? De 
PPD vindt dat er een aantal zaken nu 

• uitgezocht moet worden. Waar overal 
kan nog meer gevaarlijk afval gestort 
zijn? En dan een onderzoek naar de 
noodzaak van opgraven. Wat is er op 
die plaatsen daarna gebeurd? Is er bij-
voorbeeld weiland of bouwland van ge-
maakt en zijn er al gevolgen merkbaar. 
Wie is juridisch aansprakelijke en waar 
kunnen in de toekomst benadeelden te-
recht? Hierbij speelt een rol of er des-
tijds steeds vergunningen verleend zijn 
voor de stortingen. Wat betreft bena-
deelden denkt de PPD in Deurne in 
eerste instantie aan boeren die schade 
kunnen leiden aan vee en gewassen. 
De aksiegroep cyaankali heeft er voor 
gezorgd dat sinds 1973 iedereen in 
Deurne op de hoogte is van de cyaan-
kali-vergiftiging. De PPD ziet het als 
haar plicht om nu de kwestie te blijven 
volgen. 

"Ik verwacht dat nog dit jaar ook in Deurne de woningbouw onder druk 
komt te staan.. Nu al blijkt dat IBC de premiekoopwoningen in de Vlier 
moeilijk verkocht kan krijgen. Diegenen, waarvan de gemeente graag wil 
dat ze deze huizen kopen, kunnen de lasten niet opbrengen. De rente is 
hoog en de verwachte inkomensstijging minimaal. Dit betekent dat ook in 
Deurne de gemeente problemen krijgt met de financiering van haar uitbrei-
dingsplannen, als dit soort huizen niet verkocht kunnen worden. Dit 
betekent ook een bedreiging voor de huurwoningen in zo'n plan. Daarbij 
komt nog dat het aantal woningzoekenden bij Bergopwaarts alleen nog 
maar sterker zal stijgen". 

WONINGBOUW 
IN HET SLOP 

Uitspraken van Harrie Munsters, se-
kretaris van woningbouwvereniging 
Bergopwaarts. Vóórdat Deurne-19nu 
haar "contouren van een noodbeleid" 
bekend maakte, gaf Munsters in april 
een interview aan de redaksie van het 
PPD-Bericht. Hij droeg enkele ideeën 
aan om het instorten van de koop-
markt enigszins op te vangen: 
"Premiekoopwoningen, die onver-
koopbaar zijn, zouden door Bergop-
waarts verhuurd moeten kunnen wor-
den. Er zijn een aantal woningzoeken-
den, die tijdelijk een hoge huur willen 
en kunnen betalen. Bergopwaarts zou 
dus deze huizen moeten kunnen over- 

nemen en gaan verhuren. 
Verder denk ik dat Bergopwaarts meer 

premiekoopwoningen moet kunnen 
bouwen. Wij bouwen een stuk goedko-
per dan de particuliere bouwonderne-
mingen. Een huis van f167.000,- bij 
IBC hoeft bij ons maar f120.000,- te 
kosten. Misschien een iets kleinere ga-
rage, maar in elk geval betaalbaar voor 
grotere groepen woningzoekenden". 
Aldus de mening van sekretaris Mun-
sters.  

NOODBELEID 
Nu de koopmarkt op instorten staat, 
wordt de druk op de huursektor nog 

groter als die al was. De regering van 
Agt en de rechtse meerderheid in de 
Tweede Kamer weigeren echter om 
meer woningwetwoningen te laten bou-
wen, zoals de progressieve partijen 
hebben voorgesteld. Het gevolg is dat 
steeds meer gemeenten naar wegen 
gaan zoeken om met een soort noodbe-
leid de ergste woningnood tegen te 
gaan.Zo bestaan er in Tilburg en Breda 
plannen om enkele duizenden noodwo-
ningen te bouwen. 
Uit de Deurnese CDA-fraktie kwam 
onlangs een vraag om de grond voor 
partikuliere bouwers goedkoper te ma-
ken. Het verschil zou uit de gemeente- 

lijke belaging bijgelegd moeten wor-
den (zie pag. 3:Een duidelijk CDA-
voorstel). Deurne-19nu presenteerde 
begin deze maand haar "Contouren 
van een noodbeleid". Voor een deel 
haken deze "contouren" in op ideeën 
zoals Harrie Munsters die aan ons ont-
vouwde. Daarnaast stelt Deurne-19nu 
voordat Bergopwaarts haar reserves 
gaat gebruiken om in de vrije sektor te 
bouwen. 
Het toeval wil dat 19nu-raadslid 
H.Koppens tevens penningmeester van 
Bergopwaarts is. Op de ledenvergade-
ring van de woningbouwvereniging 
kreeg hij prompt vragen te beantwoor- 

Gehoord 	dat een belangrijk verschil 
tussen de gifaffaire in Lekkerkerk en 
die in Deurne is, dat de vuilstorter 
Wijnstekers geen raadslid of wethouder 
is. 

den over de plannen van zijn 19nu-
fraktie. Als penningmeester stelde Kop-
pens echter dat Bergopwaarts niet mag 
bouwen uit haar reserves, omdat zij 
haar verplichtingen ten aanzien van 
woningonderhoud moet nakomen. Het 
zal ons benieuwen hoe Koppens tege-
lijk als raadslid zijn 19rru-plan gaat 
verdedigen. 

Lees op pagina' 3 het interview met 
H.Munsters. 



De KWJ huurt haar "Bakkerij" van de gemeente. 
Het gebouw is hard toe aan een grondige opknapbeurt. 

Werkende jongeren in de Bakkerij 

KWJ BRUIST VAN 
AKTIVITEITEN 

Amerikaanse massamoord in My Lay: 
Wir haben es nicht gewusst? 
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Een volk herstelt zich tegen de stroom in 

VIETNAM VERDIENT 
ONZE STEUN 
Blijkbaar heeft men in de verenigde staten van Amerika nog steeds niet de 
enorme nederlaag verwerkt, die haar troepen in Zuid-oost Azië is toege-
bracht. Vijf jaar na de bevrijding van Vietnam doet de Amerikaanse rege-
ring nog steeds al het mogelijke om de wederopbouw van dit door haar 
geteisterde land te dwarsbomen. Het volk kreeg een ekonomische blokka-
de. Van de overeengekomen 4 miljard dollar herstelbetalingen heeft Viet-
nam nog geen cent gezien. De straf voor een arm land dat de machtigste 
natie ter wereld versloeg. 

Heeft de gemeente pas na het storten van puin interesse in de aktiviteiten van werkende jongeren? Dat zou je wel 
denken als je hoort, dat het gebouw van de KWJ in de Stationsstraat lekt als een zeef. Tot voor kort werd elke 
vraag naar geld voor reparatie door de gemeente afgedaan met de reden, dat de KWJ kontraktueel verplicht was 
zelf voor onderhoud te zorgen. Een kontrakt dat de KWJ-ers wel moesten ondertekenen, omdat ze anders nooit 
een gebouw hadden gekregen. Toch is het zonneklaar, dat de KWJ zijn Bakkerij hard nodig heeft. Dat blijkt wel 
als je naar hun reeks van aktiviteiten kijkt. 

In 1975 was de oorlog in Vietnam afge-
lopen. In 35 jaar had men achtereen-
volgens de Japanse, Franse en Ameri-
kaanse bezetters verslagen. Nu kon de 
wederopbouw beginnen. Het analfabe-
tisme in het Zuiden werd op grote 
schaal aangepakt. Huizen, scholen en 
mediese posten werden gebouwd. De 
grote herstelwerkzaamheden begonnen. 
Maar wie hielpen er mee aan deze 
werkzaamheden? De westerse hulp 
bleef zeer bescheiden, Amerika blok-
keerde haar beloftes. China trok zijn 
hulp in en steunde de Cambodjaanse 
aanvallen op Vietnamees grondgebied. 
Vietnam moest het zodoende vooral 
hebben van de hulp uit Oosteuropese 
landen. 

BOOTVLUCHTELINGEN 
In het totaal ontwrichte Zuiden waren 
gigantiese problemen. Honderdduizen-
den drugsverslaafden en prostituees. 
Miljoenen boeren waren door de Ame-
rikaanse bombardementen naar de ste-
den verjaagd, waar zij onder erbarme-
lijke omstandigheden moesten leven. 
Droogte en overstromingsrampen ver-
ergerden de toestand. Bovendien moest 
het land honderdduizenden Cambod-
janen voeden, die het terreurbewind 
van Pol Pot waren ontvlucht. De voed-
selprijzen rezen de pan uit. Om aan 
dreigende hongersnood het hoofd te 
bieden, ging de Vietnamese regering o-
ver tot nationalisatie van de particulie-
re handel. 

Het gaat er niet om, kritiekloos alles te 
steunen wat Vietnam doet en wat er in 
dat land gebeurt. Het gaat erom dat 
Vietnam geen oorlog met haar buurlan-
den gezocht heeft. En dat de interne 
moeilijkheden voor een groot deel het 
gevolg zijn van de ontwrichting door 
de Amerikaanse vernietigingsoorlog. 

OLYMPISCHE SPELEN 
President Kennedy stuurde de eerste 
Amerikaanse militairen naar Vietnam. 
De Olympische Spelen van 1964 gingen 
gewoon door. Meer dan een half mil-
joen soldaten stuurde President John-
son naar Vietnam. Toch gingen de O-
lympische Spelen van 1968 gewoon 
door. President_ Nixon bombardeerde 
Vietnam bijkans naar het stenen tijd-
perk terug. Maar ook in 1972 gingen de 
Olympische Spelen gewoon door. In 
zes jaar tijds wierpen de Amerikanen 
boven Vietnam meer dan driemaal zo-
veel bommen dan in de gehele tweede 
wereldoorlog op alle fronten tesamen. 
Meer dan twee miljoen Vietnamezen 
verloren het leven; vijftigduizend jonge 
Amerikanen sneuvelden. In Nederland 
protesteerden de progressieve partijen, 
hoewel de PvdA aanvankelijk de Ame-
rikaanse oorlog steunde. Ook het hui-
dige CDA sloot zich aan bij de protest-
beweging, toen in de kerstnacht van 
1972 een van de zwaarste bombarde-
menten uit de menselijke geschiedenis 
werd uitgevoerd. Bijna honderddui- 

Er komen bij de KWJ regelmatig jon-
geren binnen met problemen over hun 
werk. Deze komen vaak neer op: 
wat te doen bij ontslag, moeilijkheden 
met het loon (onderbetaling), loon-
strookje dat vaak te onduidelijk is. 
Daarom heeft de KWJ een rechtenkur-
sus in elkaar gezet. Deze werkende-jon-
gerenkursus draait met werkende en 
werkloze jongeren van 16 tot ongeveer 
21 jaar. Aan de hand van rollenspellen, 
films en diaseries, worden de eerder 
genoemde problemen behandeld. 
Ook is weer gestart met een meiden-
groep. De bedoeling is om d.m.v. dis-
cussies en films, de meisjes van 16 tot 
ongeveer 22 jaar aan het denken te zet-
ten over hun leef-, woon- en werksitua-
tie. Juist deze leeftijdsgroep is gekozen 
omdat die te weinig aandacht krijgt 
binnen de vrouwenbeweging. 

KLACHTENAVOND 
Samen met de Wereldwinkel in Deurne 
wordt iedere maand een aktiviteiten-
krantje uitgebracht. Hierin staat een 

heleboel informatie over en van beide 
organisaties. Het krantje wordt ver-
spreid in jongerencentra en openbare 
gelegenheden. 
Ook op andere manieren worden de 
jongeren bereikt. Zo wil men evenals 
de afgelopen jaren avonden organise-
ren, waarop informatie gegeven wordt 
over allerlei problemen. Daarvoor wor-
den deskundigen uitgenodigd. Ook 
hebben scholen als het L.H.N.O. en 
jongereninternaat "Vreekwijk" al om 
informatie gevraagd. 

Iedere vrijdag is er van 7 tot 9 uur een 
klachtenavond. Jongeren met proble-
men kunnen dan op de Bakkerij te-
recht. Bij het oplossen hiervan worden 
ze zoveel mogelijk zelf betrokken, zo-
dat ze niet twee keer voor hetzelfde 
probleem komen te staan. 

Op deze klachtenavonden is duidelijk 
gebleken dat er bij het winkelpersoneel 
veel problemen zijn. Daarom brengt de 
KWJ een winkelkrant uit. In deze 
krant staat een heleboel informatie o-
ver de rechten van het winkelpersoneel. 

GEZELLIGHEID 
De Bakkerij beschikt over een tap. 
Daarom kan men er ook een lekker 
pilsje pakken. Dit kan elke vrijdaga-
vond op het Open Jongeren Kafee. 
Soms treden muzikanten, toneel of ca-
baret op of worden er films gedraaid. 

Zes jaar lang heeft de KWJ, meestal uit 
eigen zak, het gebouw onderhouden. 
Van een onbewoonbare ruimte is een 
mooi jongerencentrum gemaakt, waar 
een heleboel nuttige aktiviteiten wor-
den gedaan. Door het. puin van hun 
dak in de - gemeenteraadsvergadering 
om te gooien, kreeg de KWJ enige 
financiele toezeggingen. Terwijl er voor 
een heleboel minder nuttige dingen wel 
meteen geld is. Nee, op zo'n manier 
toont men geen aktieve belangstelling 
in het wel en wee van werkende jonge-
ren. 



Amerikaanse massamoord in My Lay: 
Wir haben es nicht gewusst? 

Heeft de gemeente pas na het storten van puin interesse in de aktiviteiten van werkende jongeren? Dat zou je wel 
denken als je hoort, dat het gebouw van de KWJ in de Stationsstraat lekt als een zeef. Tot voor kort werd elke 
vraag naar geld voor reparatie door de gemeente afgedaan met de reden, dat de KWJ kontraktueel verplicht was 
zelf voor onderhoud te zorgen. Een kontrakt dat de KWJ-ers wel moesten ondertekenen, omdat ze anders nooit 
een gebouw hadden gekregen. Toch is het zonneklaar, dat de KWJ zijn Bakkerij hard nodig heeft. Dat blijkt wel 
als je naar hun reeks van aktiviteiten kijkt. 

den drugsverslaafden en prostituees. 
Miljoenen boeren waren door de Ame-
rikaanse bombardementen naar de ste-
den verjaagd, waar zij onder erbarme-
lijke omstandigheden moesten leven. 
Droogte en overstromingsrampen ver-
ergerden de toestand. Bovendien moest 
het land honderdduizenden Cambod-
janen voeden, die het terreurbewind 
van Pol Pot waren ontvlucht. De voed-
selprijzen rezen de pan uit. Om aan 
dreigende hongersnood het hoofd te 
bieden, ging de Vietnamese regering o-
ver tot nationalisatie van de particulie-
re handel. 

Duizenden voormalige kollaborateurs 
waren een goed leventje gewend onder 
de hoede van de Amerikanen. Hoewel 
zij door de regering zeer mild behan-
deld werden, konden velen nu het har-
de werk niet opbrengen. Vooral nadat 
de regering de tussenhandel nationali-
seerde, vluchtten enkele honderddui-
zenden per boot het land uit. Velen van 
hen stierven de verdrinkingsdood. 
Wanneer het Westen daadwerkelijk 
hulp had verleend aan de wederop-
bouw van Vietnam, dan had het pro-
bleem van de bootvluchtelingen voor 
een groot deel voorkomen kunnen wor-
den. 

Ruim een jaar geleden verdreef Viet-
nam het schrikbewind van Pol Pot uit 
Cambodja en werd daarvoor bestraft 
met een Chinese vernietigingsaanval. 
Men kan zich afvragen of Vietnam 
juist handelde. Maar vooral de Neder-
landse regering moet voorzichtig zijn 
met haar kommentaar. Was het im-
mers niet minister-president De Jong 
die in 1970 min of meer steun gaf aan 
de onverhoedse Amerikaanse invasie in 
Cambodja? Die is uiteindelijk de oor-
zaak van de huidige problemen in dit 
geteisterde land. 

boven Vietnam meer dan driemaal zo-
veel bommen dan in de gehele tweede 
wereldoorlog op alle fronten tesamen. 
Meer dan twee miljoen Vietnamezen 
verloren het leven; vijftigduizend jonge 
Amerikanen sneuvelden. In Nederland 
protesteerden de progressieve partijen, 
hoewel de PvdA aanvankelijk de Ame-
rikaanse oorlog steunde. Ook het hui-
dige CDA sloot zich aan bij de protest-
beweging, toen in de kerstnacht van 
1972 een van de zwaarste bombarde-
menten uit de menselijke geschiedenis 
werd uitgevoerd. Bijna honderddui- 

zend Nederlanders liepen een protest-
mars door de Utrechtse binnenstad. 
Een internationaal tribunaal dat tewerk 
ging volgens de richtlijnen van het 
Neurenberg-proces, had Amerika in-
middels veroordeeld wegens oorlogs-
misdaden en misdaden tegen de mense-
lijkheid. Maar het was vooral het ver-
eende verzet van het Vietnamese volk 
dat Nixon naar de onderhandelingsta-
fel dwong. 

ATOOMBOM 
Later werd bekend dat Amerika meer-
dere malen op het punt heeft gestaan 
atoombommem te gooien: Dat had 
ongetwijfeld de totale uitroeiing van 
het Vietnamese volk tot gevolg gehad 
en waarschijnlijk geleid tot een wereld-
oorlog. Desondanks durven steeds 
meer Derde Wereld-landen de strijd 
aan te binden tegen de ekonomiese 
macht en grootheidswaanzin van de 
USA. Cuba, Vietnam, Nicaragua, El 
Salvador: een verenigd volk is niet te 
verslaan. 

	a 
Gehoord....dat het gemeentebestuur 
een bijzonder • evenwichtig kultuurbe-
leid laat zien. Jaarlijks een kapitaal 
voor museum De Wieger in een miljoe-
nenpand zonder historiese waarde. En 
dan nu een geschenk aan de bevolking 
van reclamezuiltjes, opgetrokken in 
moderne stijl. Overeenkomst tussen 
beide is in ieder geval dat er voor geen 
van beide veel Deurnenaren entoesiast 
zijn. 

Er komen bij de KWJ regelmatig jon-
geren binnen met problemen over hun 
werk. Deze komen vaak neer op: 
wat te doen bij ontslag, moeilijkheden 
met het loon (onderbetaling), loon-
strookje dat vaak te onduidelijk is. 
Daarom heeft de KWJ een rechtenkur-
sus in elkaar gezet. Deze werkende-jon-
gerenkursus draait met werkende en 
werkloze jongeren van 16 tot ongeveer 
21 jaar. Aan de hand van rollenspellen, 
films en diaseries, worden de eerder 
genoemde problemen behandeld. 
Ook is weer gestart met een meiden-
groep. De bedoeling is om d.m.v. dis-
cussies en films, de meisjes van 16 tot 
ongeveer 22 jaar aan het denken te zet-
ten over hun leef-, woon- en werksitua-
tie. Juist deze leeftijdsgroep is gekozen 
omdat die te weinig aandacht krijgt 
binnen de vrouwenbeweging. 

KLACHTENAVOND 
Samen met de Wereldwinkel in Deurne 
wordt iedere maand een aktiviteiten-
krantje uitgebracht. Hierin staat een 

Waarom is dat zo belangrijk? Bijna 
tweederde van de Nederlanders heeft 
de oorlog toch niet of nauwelijks mee-
gemaakt? Wat hebben deze jongere ge-
neraties dan nog te vieren? 
Vlak na de oorlog zei dominee Buskes 
dat de kinderen verteld moet worden 
wat er gebeurd is, opdat zij niet het-
zelfde hoeven doormaken. Daarin ligt 
precies de zin van de nationale Bevrij-
dingsdag op 5 mei. Louter en alleen te 
feesten op die dag zal steeds minder 
mensen aanspreken. Wat veel jongeren 
wel aanspreekt is de onderdrukking en 
oorlog die we overal om ons heen zien. 
Burgemeester van Genabeek zei het 
heel treffend in zijn herdenkingsrede 
op 4 mei: we moeten waakzaam zijn 
tegen alle onderdrukking, we moeten 
strijden tegen nog steeds bestaand on-
recht. Wanneer we de bevrijding vieren 
moeten we ons voor ogen houden waar 
het 35 jaar geleden om begonnen is. De 
strijd voor de menselijke vrijheden: dat 
is de boodschap en de geest van het 
verzet uit de jaren '40-'45. 

BLIJVEN STRIJDEN 
Het is deze boodschap die de jongere 
generaties kan aanspreken. Voor velen 

heleboel informatie over en van beide 
organisaties. Het krantje wordt ver-
spreid in jongerencentra en openbare 
gelegenheden. 
Ook op andere manieren worden de 
jongeren bereikt. Zo wil men evenals 
de afgelopen jaren avonden organise-
ren, waarop informatie gegeven wordt 
over allerlei problemen. Daarvoor wor-
den deskundigen uitgenodigd. Ook 
hebben scholen als het L.H.N.O. en 
jongereninternaat "Vreekwijk" al om 
informatie gevraagd. 

Iedere vrijdag is er van 7 tot 9 uur een 
klachtenavond. Jongeren met proble-
men kunnen dan op de Bakkerij te-
recht. Bij het oplossen hiervan worden 
ze zoveel mogelijk zelf betrokken, zo-
dat ze niet twee keer voor hetzelfde 
probleem komen te staan. 

Op deze klachtenavonden is duidelijk 
gebleken dat er bij het winkelpersoneel 
veel problemen zijn. Daarom brengt de 
KWJ een winkelkrant uit. In deze 
krant staat een heleboel informatie o-
ver de rechten van het winkelpersoneel. 

kan het feest van de bevrijding alleen 
geloofwaardig zijn als de herdenking 
verbonden wordt aan het besef dat nog 
steeds miljoenen mensen met hun be-
vrijding bezig zijn. Dat ook wij in 
Deurne ons niet passief mogen neerleg-
gen bij het bestaande onrecht in de 

GEZELLIGHEID 
De Bakkerij beschikt over een tap. 
Daarom kan men er ook een lekker 
pilsje pakken. Dit kan elke vrijdaga-
vond op het Open Jongeren Kafee. 
Soms treden muzikanten, toneel of ca-
baret op of worden er films gedraaid. 

Zes jaar lang heeft de KWJ, meestal uit 
eigen zak, het gebouw onderhouden. 
Van een onbewoonbare ruimte is een 
mooi jongerencentrum gemaakt, waar 
een heleboel nuttige aktiviteiten wor-
den gedaan. Door het. puin van hun 
dak in de - gemeenteraadsvergadering 
om te gooien, kreeg de KWJ enige 
financiele toezeggingen. Terwijl er voor 
een heleboel minder nuttige dingen wel 
meteen geld is. Nee, op zo'n manier 
toont men geen aktieve belangstelling 
in het wel en wee van werkende jonge-
ren. 

Grote belangstelling voor het optreden 
van de Schotse Pijperband in de Vier-
span in september 1979. 
Een aantal van hen had nog in Deurne 
gevochten in 1944. 

wereld, maar moeten blijven strijden 
voor bevrijding. In het licht van die 
boodschap kunnen we met recht oproe-
pen: herdenkt de 4de en viert de 5de 
mei! 

Herdenkt de Ode mei 
viert de 5de mei 
Veel politici stonden op 5 mei versteld. Zij hadden blijkbaar niet verwacht 
dat Bevrijdingsdag 35 jaar na de oorlog nog zó kon leven bij de mensen. 
Plotseling kreeg Joop Wolf (CPN) dan ook bijval uit alle partijen, in zijn 
pleidooi voor de jaarlijkse nationale Bevrijdingsdag. En dat is maar goed 
ook. Want nog steeds is Bevrijdingsdag het vieren waard. 



	• 	 

Deze zandvlakte tussen Derpsestraat en Liesselseweg 
zou Stadhoudersstraat moeten worden. 

PPD-BERICHT 

Secretaris Bergopwaarts over 
woningnood: 
"Met zoveel woningzoekenden 
toewijzing erg moeilijk". 
Wonhigzoekenden die geen hoge nood kunnen aantonen, komen voorlopig 
niet aan de bak. Velen zullen jaren moeten wachten voor zij een woning 
krijgen. De overheid laat sowieso te weinig woningwetwoningen bouwen. 
Nu ook nog de bouw in de vrije sektor inzakt, valt bovendien de doorstro-
ming weg. Tot nu toe kwamen er geregeld huurhuizen vrij doordat mensen 
met hogere inkomens naar duurdere woningen trokken. 
De redaksie van het PPD-bericht zag in dat alles aanleiding te gaan praten 
met de heer H.Munsters. Hij is secretaris van Bergopwaarts en van de 
advieskommissie die in feite de toewijzing aan woningzoekenden regelt. 

Pagina 3 

Stadhoudersstraat: 
WAAR EEN WIL IS 
IS GEEN WEG 

Zolang de PPD in de raad zit, is ons raadslid tegen de aanleg van de Stad-
houdersstraat geweest. Hij was de enige in de raad, zoals dat wel met meer 
zaken het geval is. De laatste maanden echter zijn er in de raad geluiden 
gehoord, van het raadslid de Feijter met name, die ook vraagtekens begint 
te zetten bij de aanleg van die straat. Jan Duffhauss heeft zijn standpunt 
steeds ingenomen op grond van principiële—uitgangspunten zoals: zuinig 
met de grond. En: er zijn al genoeg racebanen in Deurne. 

Nu iedereen de mond vol heeft over 
bezuinigen, is het klimaat gunstiger ge-
worden om een laatste, degelijke po-
ging te wagen de aanleg van deze weg 
tegen te houden. De PPD-fraktie wil 
proberen een ander soort invulling van 
het terrein dat bestemd is voor deze 
straat aan het gemeentebestuur aan te 
bieden, uitgaande van de nu bestaande 
toestand . Er ligt bijvoorbeeld al een 
stamriool. 
Daartoe worden nu gegevens verza-
meld; daarna gaan we met deskundigen 
praten en tenslotte hopen we dan een 
goed gedocumenteerd rapport te kun-
nen brengen met vóór- en nadelen van 
deze straat en zo mogelijk een alterna-
tieve schets voor een bestemmingsplan. 
Veel werk aan de winkel waarvoor we 
nog wel hulp kunnen gebruiken. Het is 
niet zo moeilijk een aktie te ontketenen 

Het is duidelijk, dat er te weinig wordt 
gebouwd. Het zal daarom niet eenvou-
dig zijn woningen toe te wijzen. Berg-
opwaarts hanteert sinds enige tijd een 
puntensysteem, dat niet openbaar is. 
Hoe werkt dat puntensysteem? 
Munsters: "De adviescommissie wo-
ningtoewijzing gaat uit van een punten-
telling, waarbij iedere woningzoekende 
punten krijgt voor bepaalde omstan-
digheden. Zo onder meer voor de leef-
tijd, de duur van de wachttijd, en voor 
medische of sociale urgentiegevallen. 
Wij hebben op basis van een bestaand 
model van een andere woningbouwver-
eniging ook in" Deurne een begin ge-
maakt hiermee. Het grote aantal wo-
ningzoekenden maakt het toewijzen erg 
moeilijk. Het systeem is nog experi-
menteel. Het zal nog worden aange-
past, daarom kan het nog niet openbaar 
zijn". 
Wanneer krijgen de mensen inzicht in 
de puntentelling en hun eigen punten-
aantal? 
M: "Midden dit jaar evalueren we het 
puntensysteem. Ik verwacht dat eind 
dit jaar de hele zaak openbaar zal wor-
den gemaakt". 

URGENTIE 
Hoe wordt de medische en sociale ur-
gentie toegekend? Dit is met name be-
langrijk als deze een grote invloed heb-
ben op het puntentotaal. 
M:  "Een vertrouwensarts van Bergop-
waarts stelt na onderzoek de medische 
urgentie vast. Hij geeft precies het aan-
tal punten aan dat de persoon daarmee 
krijgt. De sociale urgentie wordt door 
de adviescommissie vastgesteld. Een 
woningzoekende kan maar één van bei-
de urgenties hebben". 
Waarom wordt de sociale urgentie niet 
vastgesteld door een onafhankelijk so-
ciaal deskundige? Uw manier van wer-
ken werkt toch subjectiviteit in de 
hand. 
M: "Wij zien dat anders. Zo behoudt 
de commissie nog speelruimte en kun-
nen we alle voors en tegens van ie-
mands situatie mee laten spelen". 
Dus iemand, die voortdurend aan de 
bel hangt krijgt hierdoor meer kans? 

NIEUWE ONTWIKKELINGEN 
Stel dat je het zover gebracht hebt. dat 
je een woning krijgt toegewezen: Als de 
woning je niet bevalt, bijvoorbeeld 
vanwege de te hoge huur of de wijk, 
kun je dan zonder puntenverlies de wo-
ning weigeren en een beurt overslaan? 
M: "In het algemeen kun je twee keer 
een aangeboden woning weigeren zon-
der lager op de wachtlijst te komen. In 
zeer bijzondere gevallen ook wel drie 
keer. Daarna zal men toch wel vooraan 
met wachten moeten beginnen". 
De adviescommissie heeft een vrij goed 
beeld van de aard van de woningbe-
hoefte. Hoe wordt dit nu vertaald naar 
het bouwprogramma van Bergop-
waarts? 
M: "Telkens als we met een plan willen 
beginnen, bekijken we de percentages 
woningzoekenden in elke categorie. We 
verdelen precies zo de te bouwen wo-
ningen. Dus een evenredig deel voor 
iedere categorie". 
Worden er ook op tijd woningen ge-
pland voor categorieen, die juist de 
laatste tijd te kampen hebben met e-
norme woningnood? 
M: "Pas sinds enkele jaren hebben we 
een belangrijke groep een- en twee-per-
soonshuishoudens in onze wachtlijst. 
Dat is een nieuwe ontwikkeling en het 
heeft even geduurd voordat dit vol-
doende werd gerealiseerd door ons. 
Maar nu zullen in elk plan steeds ook 
voor die groep woningen worden ge-
bouwd. We zijn daar sinds kort mee 
bezig, zoals u weet, denk aan de zoge-
naamde Van Dam-woningen". 
Hoe ziet de opbouw van het woning-
zoekendenbestand er globaal uit? 
M:  "Grofweg in percentages uitge-
drukt, denk ik ongeveer 15% gehuw-
den met kinderen, die een grotere ge-
zinswoning aanvragen, ongehuwde pa-
ren voor kleinere gezinswoningen 
± 50%, jongeren, 1-2 persoonshuis-
houdens 20% en bejaarden 15%. Het 
plan Heiakker bijvoorbeeld zal onge-
veer volgens die verdeling opgezet". 

INSPRAAK 
Bergopwaarts bouwt nu al jaren. Zijn 
er plannen om in de toekomst bewo-
ners meer inspraak te geven in de 
bouw? Nu tot nu toe is daar nooit iets 
van gekomen, terwijl zij toch vaak dui-
delijke wensen hebben. 
M: "Nee, die plannen zijn er niet. 
Lijkt me ook erg tijdrovend en moei-
lijk. We hebben wel bij bejaardenwo-
ningen kort geleden een enquete achter-
af gehouden". 
Doet u dit nu ook in een wijk als de 
Koolhof? 
M: "Nee, dat is niet gebeurd. Zijn we 
ook niet van plan. We horen toch wel 
het een en ander via onze opzichter en 
via de wijkcontactgroepen". 

LID WORDEN 
Goed en betaalbaar wonen is een erg 
belangrijk punt in het leven. We zullen 
er voor moeten zorgen dat er steeds 
voldoende woningen in de huursector 
worden gebouwd, die ook betaalbaar 
zijn. Dit laatste is op het ogenblik een 
moeilijk punt. Huren van ruim 400 gul-
den zullen in de Heiakker heel normaal 
zijn. 
Het bouwen en toewijzen van alle wo-
ningwetwoningen in Deurne gebeurt 
door woningbouwvereniging Bergop-
waarts. Een belangrijke vereniging dus. 
Iedereen boven de 18 jaar kan er lid 
van worden. Over Volkshuisvesting 
wordt op de eerste plaats in Den Haag 
beslist. Toch is er een aantal dingen, 
die Bergopwaarts zelf kan regelen: 
welk soort woningen er gebouwd 
wordt, door welke aannemer en welke 
architekt, de toewijzing, onderhoud en 
renovatie. Als lid heb je in de praktijk 
natuurlijk niet zoveel invloed. Wel kun 
je 't bestuur kiezen en kontroleren. 
Veel meer huurders en woningzoeken-
den zouden zich aan moeten melden als 
lid van de woningbouwvereniging. 

bij de omwonenden van de Stadhou-
dersstraat, maar dat is niet de bedoe-
ling.Dan zou er net zo goed een aktie 
van mensen aan de Liesselseweg die 
misschien wél voor aanleg van de Stad-
houdersstraat zijn. We zijn geen belan-
gengroepering maar willen serieuze, 
principiële redenen vóór en tegen de 
Stadhoudersstraat op een rij zetten en 
zo ons standpunt onderbouwen. Hulp 
dus graag van mensen die verstand 
hebben van Ruimtelijke Ordening en 
die de Gemeente Deurne niet als werk-
gever hebben. Dat laatste lijkt ons ei-
genlijk niet nodig, maar in de Deurnese 
situatie is het op dit moment niet ge-
wenst om ambtenaren in konflikt te 
brengen met hun konservatieve brood-
heren. 



CDA-raadslid W.Berkers 
deed een "duidelijk voorstel". 

Een duidelijk CDA-voorstel 

Het kantoor van Bergopwaarts aan de Thijssestraat. 

te zetten bij de aanleg van die straat. Jan Duffhauss heeft zijn standpunt 
steeds ingenomen op grond van principiële—uitgangspunten zoals: zuinig 
met de grond. En: er zijn al genoeg racebanen in Deurne. 

Nu iedereen de mond vol heeft over 
bezuinigen, is het klimaat gunstiger ge-
worden om een laatste, degelijke po-
ging te wagen de aanleg van deze weg 
tegen te houden. De PPD-fraktie wil 
proberen een ander soort invulling van 
het terrein dat bestemd is voor deze 
straat aan het gemeentebestuur aan te 
bieden, uitgaande van de nu bestaande 
toestand . Er ligt bijvoorbeeld al een 
stamriool. 
Daartoe worden nu gegevens verza-
meld, daarna gaan we met deskundigen 
praten en tenslotte hopen we dan een 
goed gedocumenteerd rapport te kun-
nen brengen met vóór- en nadelen van 
deze straat en zo mogelijk een alterna-
tieve schets voor een bestemmingsplan. 
Veel werk aan de winkel waarvoor we 
nog wel hulp kunnen gebruiken. Het is 
niet zo moeilijk een aktie te ontketenen 

Onlangs heeft de gemeenteraad gepraat 
over de woningbouw in Deurne voor de 
komende jaren. Een probleem wordt 
waarschijnlijk dat door de teruglopen-
de ekonomische omstandigheden en 
hoge kosten voor hypotheek het bou-
wen in de vrije sektor zal teruglopen. 
Indirekt is deze vrije sektor van belang 
voor de bouw van woningwetwonin-
gen. Doordat mensen die het financieel 
wat beter gaat een eigen huis bouwen 
of kopen, komen er woningwetwonin-
gen vrij voor de laagst-betaalden. 
Doorstroming noemen ze dat. In een 
bestemmingsplan moet de genieente de 
kosten voor aankoop van grónd en de 
kosten voor het aanleggen van straten, 
riolering, verlichting enz. zien terug te 
beuren door de verkoop van grond. Als 
te weinig vrije sektor-grond verkocht 
wordt, zou dat de prijs van grond voor 
woningwetwoningen te duur maken. 
In de raadsvergadering vroeg het CDA 
of de gemeente iets kon doen aan de 
hoge grondprijzen. Of deze wel "kos-
tendekkend" zouden moeten zijn? De 

bij de omwonenden van de Stadhou-
dersstraat, maar dat is niet de bedoe-
ling.Dan zou er net zo goed een aktie 
van mensen aan de Liesselseweg die 
misschien wél voor aanleg van de Stad-
houdersstraat zijn. We zijn geen belan-
gengroepering maar willen serieuze, 
principiële redenen vóór en tegen de 
Stadhoudersstraat op een rij zetten en 
zo ons standpunt onderbouwen. Hulp 
dus graag van mensen die verstand 
hebben van Ruimtelijke Ordening en 
die de Gemeente Deurne niet als werk-
gever hebben. Dat laatste lijkt ons ei-
genlijk niet nodig, maar in de Deurnese 
situatie is het op dit moment niet ge-
wenst om ambtenaren in konflikt te 
brengen met hun konservatieve brood-
heren. 

CDA-redenering is dat bij een lagere 
grondprijs meer grond voor de vrije 
sektor verkocht gaat worden. Dat be-
vordert de doorstroming en houdt de 
prijs voor de grond voor woningwet-
woningen redelijk. 
Maar als de gemeente verlies maakt op 
die grond, wie betaalt dat dan? Dat 
geld moet dan uit de "algemene midde-
len" komen. Dat betekent van ons alle-
maal. Van de belastingbetalers. En wie 
krijgt dan dat voordeel, dat belasting-
geld dus eigenlijk? Dat gaat naar de 
mensen die het financieel al zo goed 
gaat, dat ze-zelf een huis kunnen kopen 
of bouwen: Of naar de professionele 
bouwers zoals projektontwikkelaars, 
die deze huizen aanbieden aan kopers. 
Een duidelijk voorbeeld dus hoe recht-
se politiek de afstand tussen rijk en 
arm in stand houdt of groter maakt. 
"De duivel schijt altijd op dezelfde 
hoop". 

moeilijk. Het systeem is nog experi-
menteel. Het zal nog worden aange-
past, daarom kan het nog niet openbaar 
zijn". 
Wanneer krijgen de mensen inzicht in 
de puntentelling en hun eigen punten-
aantal? 
M:  "Midden dit jaar evalueren we het 
puntensysteem. Ik verwacht dat eind 
dit jaar de hele zaak openbaar zal wor-
den gemaakt". 

URGENTIE 
Hoe wordt de medische en sociale ur-
gentie toegekend? Dit is met name be-
langrijk als deze een grote invloed heb-
ben op het puntentotaal. 
M:  "Een vertrouwensarts van Bergop-
waarts stelt na onderzoek de medische 
urgentie vast. Hij geeft precies het aan-
tal punten aan dat de persoon daarmee 
krijgt. De sociale urgentie wordt door 
de adviescommissie vastgesteld. Een 
woningzoekende kan maar één van bei-
de urgenties hebben". 
Waarom wordt de sociale urgentie niet 
vastgesteld door een onafhankelijk so-
ciaal deskundige? Uw manier van wer-
ken werkt toch subjectiviteit in de 
hand. 
M: "Wij zien dat anders. Zo behoudt 
de commissie nog speelruimte en kun-
nen we alle voors en tegens van ie-
mands situatie mee laten spelen". 
Dus iemand, die voortdurend aan de 
bel hangt krijgt hierdoor meer kans? 
Alle commissieleden kennen zo iemand 
na een tijdje. 
M: "nou, we proberen dat te voorko-
men door onze maatschappelijk werk-
ster van elke woningzoekende een rap-
port te laten opmaken. Wij hechten 
aan zo'n rapport zeker zoveel waarde 
als aan ons eigen oordeel". 

Maar de maatschappelijk werkster is 
geen onafhankelijk deskundige, zoals 
de vertrouwensarts? 
M: "Toch zien we meer in onze metho-
de, juist omdat we . dan zelf wat meer 
speelruimte hebben. Het werkt goed in 
de praktijk". 
Hoe zwaar telt zo'n urgentie nu mee? 
M: "Het is inderdaad zo, dat een ur-
gentie een doorslaggevende rol speelt in 
de puntentelling. Met een redelijk hoge 
urgentie kom je gelijk boven aan de 
wachtlijst. Zoals gezegd moeten we het 
systeem nog evalueren". 

Gehoord....dat Deurne-19nu geen ver-
kiezingsprogramma heeft en dat ook 
niet nodig heeft. De PPD heeft er toch 
al een? Nog onlangs heeft 19nu ont-
dekt dat 't gewoon te gek is dat het 
busstation niet bij het spoorwegstation 
ligt en dat er geen buslijn door de 
Koolhof loopt. De PPD vindt het be-
langrijk dat haar program wordt uitge-
voerd en is dan ook blij met de steun 
van 	Deurne-19beter-laat-dan-nooit 
voor dit PPD-programmapunt uit 
1978. 

waarts? 
M: "Telkens als we met een plan willen 
beginnen, bekijken we de percentages 
woningzoekenden in elke categorie. We 
verdelen precies zo de te bouwen wo-
ningen. Dus een evenredig deel voor 
iedere categorie". 
Worden er ook op tijd woningen ge-
pland voor categorieen, die juist de 
laatste tijd te kampen hebben met e-
norme woningnood? 
M:  "Pas sinds enkele jaren hebben we 
een belangrijke groep een- en twee-per-
soonshuishoudens in onze wachtlijst. 
Dat is een nieuwe ontwikkeling en het 
heeft even geduurd voordat dit vol-
doende werd gerealiseerd door ons. 
Maar nu zullen in elk plan steeds ook 
voor die groep woningen worden ge-
bouwd. We zijn daar sinds kort mee 
bezig, zoals u weet, denk aan de zoge-
naamde Van Dam-woningen". 
Hoe ziet de opbouw van het woning-
zoekendenbestand er globaal uit? 
M: "Grofweg in percentages uitge-
drukt, denk ik ongeveer 15% gehuw-
den met kinderen, die een grotere ge-
zinswoning aanvragen, ongehuwde pa-
ren voor kleinere gezinswoningen 
± 50%, jongeren, 1-2 persoonshuis-
houdens 20% en bejaarden 15%. Het 
plan Heiakker bijvoorbeeld zal onge-
veer volgens die verdeling opgezet". 

via de wijkcontactgroepen". 

LID WORDEN 
Goed en betaalbaar wonen is een erg 
belangrijk punt in het leven. We zullen 
er voor moeten zorgen dat er steeds 
voldoende woningen in de huursector 
worden gebouwd, die ook betaalbaar 
zijn. Dit laatste is op het ogenblik een 
moeilijk punt. Huren van ruim 400 gul-
den zullen in de Heiakker heel normaal 
zijn. 
Het bouwen en toewijzen van alle wo-
ningwetwoningen in Deurne gebeurt 
door woningbouwvereniging Bergop-
waarts. Een belangrijke vereniging dus. 
Iedereen boven de 18 jaar kan er lid 
van worden. Over Volkshuisvesting 
wordt op de eerste plaats in Den Haag 
beslist. Toch is er een aantal dingen, 
die Bergopwaarts zelf kan regelen: 
welk soort woningen er gebouwd 
wordt, door welke aannemer en welke 
architekt, de toewijzing, onderhoud en 
renovatie. Als lid heb je in de praktijk 
natuurlijk niet zoveel invloed. Wel kun 
je 't bestuur kiezen en kontroleren. 
Veel meer huurders en woningzoeken-
den zouden zich aan moeten melden als 
lid van de woningbouwvereniging. 

...pw■■■••••■■••■ 	 



Bewoners geplaagd door onzekerheid 

GAAT D'N HEUVEL 
BERGOPWAARTS? 
Kan ik nog schoonmaken en behangen? Zal ik dit jaar nog iets aan mijn 
tuin doen? Of zou er over 3 maanden verbouwd worden? 
Met die onzekerheid zitten de bewoners van 23 huizen aan Heuvel en 
Heuvelstraat al twee jaar lang. In april 1978 werden zij opgeschrikt door de 
boodschap van woningbouwvereniging Bergopwaarts dat 't zo niet langer 
kon. Wat niet langer kon? Nou, de huizen moesten opgeknapt worden na 
de jarenlange verwaarlózing, omdat ze 10 jaar lang weggedacht waren in 
een gemeentelijk bestemmingsplan. Maar nog meer parkeerplaatsen bleken 
achteraf niet nodig in het centrum. Bergopwaarts stelde renovatie voor, dat 
wil zeggen woningverbetering met een forse huurverhoging. Zou dat finan-
cieel niet haalbaar zijn, dan moesten deze goedkope huurhuizen alsnog 
gesloopt worden. 

Zo'n honderdduizend werknemers 
demonstreerden op de Dam mee met het FNV. 

LOONBELEID 
ONGELOOFWAARDIG 
Het loonbeleid van Albeda komt ongeloofwaardig over. Udink heeft slecht 
gewerkt, wordt ontslagen en krijgt als "dertiende maand" twee miljoen. 
Duizenden nederlanders werken hard en mogen loon inleveren, terwijl de 
prijzen de pan uitrijzen. Er is een begin gemaakt met stelselmatige loonda-
ling,  voor veel werknemers in bedrijven en instellingen. Daartegen heeft de 
vakbeweging krachtig geprotesteerd. Ook vanuit Deurne zijn er op 20 
maart mensen naar Amsterdam gaan demonstreren. In bedrijven in Hel-
mond en omgeving is een aantal malen het werk onderbroken. 

0~, 
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Dat kwam hard aan bij de bewoners. 
"Geen sloop, geen renovatie, maar ge-
woon onderhoud", zeiden ze terecht. 
Er werd een bewonerscommissie ge-
vormd, die met Bergopwaarts ging o-
verleggen. Met deskundige hulp van 
het B.A.B. (Bouwkundig Adviesburo 
voor Buurtbewoners) en het L.O.S. 
(Landelijk Ombudsteam Stadsvernieu-
wing) en van de stadsvernieuwingscon-
sulent van het ministerie. 
Met tegenzin moest de bewonerscom-
missie erkennen dat die dure, ingrijpen-
de renovatie toch wel het beste zou 
zijn, het meest haalbaar voor alle par-
tijen. Voor de bewoners omdat er an-
ders sloop voorgespiegeld werd. Voor 
Bergopwaarts omdat voor renovatie 
Rijkssubsidie verleend wordt. 
Waarom geen achterstallig onderhoud? 
Daarvoor zou Bergopwaarts de finan-
ciële middelen niet hebben, want de 
opknapbeurt zou erg veel omvattend 
moeten worden. 

Toen kwam er een lange tijd van on-
derzoek naar de technische staat van de 
woningen, naar verbouwingsplannen, 
naar geldmiddelen. De aanvankelijke 
geestdrift van de bewoners sloeg om 
in: "Och ze doen maar, als ze de huizen 
maar niet slopen". Dat kwam omdat 
de bewoners - ook de bewonerscom-
missie - geen inzicht kregen in hoever 

huizen. De huizen hebben sfeer en de 
huren zijn na renovatie nog betaalbaar, 
n.l. 240 gulden per maand tegen nu 80 
gulden. Maar nieuwe huizen kunnen 
nooit goedkoper worden dan 450 gul-
den per maand, dus de keus is heel ge-
makkelijk. 
Sommige bewoners willen zo gauw mo-
gelijk renovatie. Anderen zien op tegen 
de rompslomp en vinden uitstel wel 
goed. 

GEMEENTE 
De bewonerscommissie vindt dat de ge-
meente een geldelijke bijdrage moet 
doen. Ze hebben er brieven over ge-
schreven en een onderhoud gehad met 
de wethoudster, maar totaal geen reak-
tie. De huizen zijn immers tot 1975 
eigendom geweest van de gemeente, die 
met opzet geen onderhoud meer pleeg-
de. Nu zouden de bewoners de dupe 
worden, omdat ze of een reuze huurs- 

verhoging krijgen na renovatie, of er 
uit moeten bij eventuele sloop. Een 
ereschuld van de gemeente eigenlijk! 

TOEKOMST 
Wanneer is er nu iets bekend? De be-
wonerscommissie zou begin april te ho-
ren krijgen of het renovatieplan wel of 
niet haalbaar zal zijn. Dat wil zeggen 

Met een krappe meerderheid in de 
Tweede Kamer is nu het loonbeleid van 
Albeda definitief geworden. Daarmee 
is een belangrijk aktiepunt van de vak-
beweging lam gelegd, namelijk de loon-
strijd. 

Het beleid van de regering komt onge-
loofwaardig over. Het pakt alleen de 
CAO-lonen aan en daarmee ook de in-
komens van ambtenaren, personeel in 
de gezondheidszorg en welzijnsinstel-
lingen en de sociale uitkeringen. 
Maar de inkomens van de vrije beroe-
pen worden amper aangepakt: dokto-
ren, specialisten, notarissen, make-
lars, fysiotherapeuten. Ook hogere 
funktionarissen in het bedrijfsleven 
zullen weinig van de loonmaatregel 
merken. Daar kan vaak via omwegen 
loonstijging binnen gehaald worden: 
zakendiners, auto van de baas, funktie-
verandering, onkostenvergoeding. 
Het beleid van Albeda is daarom niet 
kompleet. Het pakt alleen de lonen aan 
en niet de inkomens van iedereen. Ook 
al worden er enkele tarieven aange-
pakt, de inkomens van de vrije beroe-
pen blijven dan nog buiten het loonbe-
leid. 

REKENWERK 
Daar komt nog bij dat al het reken-
werk van het Centraal Plan Bureau de 
72AIC mnnier vnnrctelt dan het ic 1-1 et 

door de bedrijven geneigd zouden zijn 
meer te investeren en dus meer arbeids-
plaatsen te scheppen. Maar kan de re-
gering op dit vlak garanties geven? 
De praktijk is dat vele bedrijven alleen 
investeren in modernere machines in 
plaats van in arbeidsplaatsen. De rege-
ring geeft miljoenen subsidie aan be-
drijven zonder garantie voor werkgele-
genheid. Pensioenfondsen beleggen 
geld van Nederlandse werknemers in 
het buitenland of in overheidsleningen. 
De regering voert geen aktief werkgele-
genheidsbeleid, maar wacht af of het 
bedrijfsleven uit zich zelf wat doet. 
Werknemers zouden in de bedrijven 
zeggenschap en controle moeten heb-
ben op de besteding van de overheids-
subsidies en de investering van de win-
sten. Pas dan kan van hen verwacht 
worden dat ze genoegen nemèn met een 
jarenlange loonmatiging. 

BINNENLANDSE KOOPKRACHT 
Van verschillende kanten wordt er op 
gewezen dat minstens één zwak punt 
van het loonbeleid al merkbaar is ge-
worden. Als de koopkracht van de be-
volking daalt zal er in het binnenland 
minder besteed worden. En bepaalde 
bedrijfstakken zijn met hun 'afzet sterk 
op het binnenland gericht. Het pro-
duktschap voor vee en vlees beweerde 
nog onlangs, dat een afzetdaling van 

Vrij op 1 mei! 

Dit jaar werd voor de 91-ste maal 1 mei 
gevierd: Dag van de Arbeid, een dag 
van strijd voor het socialisme. Waar 
komt die datum 1 mei vandaan? 

Lange tijd is de achturige werkdag een 
van de belangrijkste doelen van de ar-
beidersbeweging geweest. In Australië 
heeft men dit vrij snel bereikt. In 1885 
besloten Amerikaanse arbeiders om te 
gaan staken voor de achturige werk-
dag. Voor de akties koos men de dag 
waarop ieder jaar opnieuw de kontrak-
ten tussen arbeiders en werkgevers ge-
sloten werden. Dit was 1 mei. De eerste 
mei 1886 zou de aktie voor de achturi-
ge werkdag gestart worden. Er werd 
een algemene werkstaking uitgeroepen 
en in Chicago legden meer dan 25.000 
arbeiders inderdaad het werk neer. Een 
massa-bijeenkomst op een marktplein 
werd door de politie uiteengeslagen. Er 
werden zeven mensen gedood en er wa-
ren vele gewonden. Een aantal mensen 
weed gearresteerd. Vier van hen kregen 
de doodstraf, enkele anderen levens-
lang. 

Drie jaar later werd or5 een kongres van 
de internationale arbeidersbeweging in 
Parijs afgesproken om voortaan op 1 
mei in alle landen tegelijk te gaan sta-
ken voor de achturige werkdag. Zo 
ontstond in 1890 de internationaletDag: 
van de Arbeid. In landen rondom-  Ne-r-
derland is 1 mei al sinds lang een-. féest; 
dag. Gelukkig spant de FNV zich in 
om alsnog ook in ons land van 1 mei 
een vrije dag te maken. 
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van de Arbeid. In landen rondom Ne-

derland is 1 mei al sinds lang eenfeest- 

dag. Gelukkig spant de FNV zich in 

om alsnog ook in ons land van 1 mei 

een vrije dag te maken. 

De Deurnese oud-vakbondsman 
Toon Manders sprak op 

de 1 mei-viering in de Vierspan. 

maart mensen naar Amsterdam gaan demonstreren. In bedrijven in Hel-
mond en omgeving is een aantal malen het werk onderbroken. 

ders sloop voorgespiegeld werd. Voor 

Bergopwaarts omdat voor renovatie 

Rijkssubsidie verleend wordt. 

Waarom geen achterstallig onderhoud? 

Daarvoor zou Bergopwaarts de finan-

ciële middelen niet hebben, want de 

opknapbeurt zou erg veel omvattend 

moeten worden. 

Toen kwam er een lange tijd van on-

derzoek naar de technische staat van de 

woningen, naar verbouwingsplannen, 

naar geldmiddelen. De aanvankelijke 

geestdrift van de bewoners sloeg om 

in: "Och ze doen maar, als ze de huizen 

maar niet slopen". Dat kwam omdat 

de bewoners - ook de bewonerscom-

missie - geen inzicht kregen in hoever 

het onderzoek al gevorderd was. Er 

werd vaak een datum opgegeven van: 

"Dan weten we meer", maar dat liep 

altijd weken uit. Zoiets is jammer want 

dan blijft er maar een klein groepje 

over dat doorgaat met informatie in-

winnen en attent blijft dat die plannen 

nou eens klaar komen. 

Dat kost tijd en geld. Elke twee weken 

werd er wel vergaderd, brochures be-

studeerd en met de overige bewoners 

gepraat. Dat laatste meestal zomaar op 

straat of aan de deur. 

GELD 
Het punt waar het om draait is: geld. 

Het ministerie heeft strenge regels voor 

het geven van subsidie bij renóvatie. 

Als het te duur wordt, kun je beter 

nieuwe huizen neer zetten, zeggen ze 

daar. De bewoners vinden dat uiter-

aard niet. Ze wonen erg graag in hun 

Gehoord....van een Deurnese werkge-

ver: "Ik heb ondanks de loonmaatregel 

een groot deel van mijn personeel een 

aardige opslag gegeven. Ik heb ze gead-

viseerd hun lidmaatschap van de bond 

op te zeggen. Dat is toch mooi twee 

tientjes per maand erbij?"  

schreven en een onderhoud gehad met 

de wethoudster, maar totaal geen reak-

tie. De huizen zijn immers tot 1975 

eigendom geweest van de gemeente, die 

met opzet geen onderhoud meer pleeg-

de. Nu zouden de bewoners de dupe 

worden, omdat ze of een reuze huurs- 

verhoging krijgen na renovatie, of er 

uit moeten bij eventuele sloop. Een 

ereschuld van de gemeente eigenlijk! 

TOEKOMST 
Wanneer is er nu iets bekend? De be-

wonerscommissie zou begin april te ho-

ren krijgen of het renovatieplan wel of 

niet haalbaar zal zijn. Dat wil zeggen 

of het ministerie al of niet subsidie 

géeft. Gaat alles goed, dan moet die 

subsidie aangevraagd worden. Daarna 

het werk aanbesteed en dan zou in het 

voorjaar '81 begonnen kunnen worden. 

Vóór die tijd maken de bewoners ook 

kennis met het plan, kunnen zij (kleine) 

veranderingen voorstellen, etc. 

Mocht sloop als enige mogelijkheid o-

verblijven, dan zullen de bewoners zich 

zeker met hand en tand verzetten. 

Maar dat is nu niet aan de orde. Zij 

rekenen erop dat renovatie doorgaat, 

waardoor er betaalbare en sfeervolle 

huizen in de al genoeg geplunderde 

kom van Deurne blijven staan. Nog 

steeds wachten de bewoners van Heu-

vel en Heuvelstraat op de beslissing. 

Gehoord....hoe progressief Jan Ter-

louw van D'66 is. Hij zei: "Het is de 

taak van de oppositie om lawaai te 

maken. Zo hoort dat. Ik denk dat als 

wij in het kabinet zouden zitten de pro-

blematiek niet veel anders zou worden 

aangepakt. Laten we eerlijk zijn. Het 

verschil zit hem in een paar accenten". 

Hij zei dit inderdaad in een werkge-

versblad. 

Met een krappe meerderheid in de 

Tweede Kamer is nu het loonbeleid van 

Albeda definitief geworden. Daarmee 

is een belangrijk aktiepunt van de vak-

beweging lam gelegd, namelijk de loon-

strijd. 

Het beleid van de regering komt onge-

loofwaardig over. Het pakt alleen de 

CAO-lonen aan en daarmee ook de in-

komens van ambtenaren, personeel in 

de gezondheidszorg en welzijnsinstel-

lingen en de sociale uitkeringen. 

Maar de inkomens van de vrije beroe-

pen worden amper aangepakt: dokto-

ren, specialisten, notarissen, make-

lars, fysiotherapeuten. Ook hogere 

funktionarissen in het bedrijfsleven 

zullen weinig van de loonmaatregel 

merken. Daar kan vaak via omwegen 

loonstijging binnen gehaald worden: 

zakendiners, auto van de baas, funktie-

verandering, onkostenvergoeding. 

Het beleid van Albeda is daarom niet 

kompleet. Het pakt alleen de lonen aan 

en niet de inkomens van iedereen. Ook 

al worden er enkele tarieven aange-

pakt, de inkomens van de vrije beroe-

pen blijven dan nog buiten het loonbe-

leid. 

REKENWERK 
Daar komt nog bij dat al het reken-

werk van het Centraal Plan Bureau de 

zaak mooier voorstelt dan het is. Het 

gaat altijd om de zogenaamde gemid-

delde prijsstijging. Maar er bestaan 

geen gemiddelde mensen. De huur van 

vele woningwetwoningen bijvoorbeeld 

stijgt op 1 juli met veel meer dan 6%. 

Bovendien telt het rekenbureau sommi-

ge prijsstijgingen niet mee: de btw-ver-

hoging, kostenstijging medische dien-

' sten, motorrijtuigenbelasting, verzeke-

ringspremies en overheidstarieven. De 

werkelijkheid laat dus een somberder 

beeld zien. 

KRISISPOLITIEK 
De regering zegt met dit loonbeleid de 

arbeidskosten te willen drukken, waar- 

door de bedrijven geneigd zouden zijn 

meer te investeren en dus meer arbeids-

plaatsen te scheppen. Maar kan de re-

gering op dit vlak garanties geven? 

De praktijk is dat vele bedrijven alleen 

investeren in modernere machines in 

plaats van in arbeidsplaatsen. De rege-

ring geeft miljoenen subsidie aan be-

drijven zonder garantie voor werkgele-

genheid. Pensioenfondsen beleggen 

geld van Nederlandse werknemers in 

het buitenland of in overheidsleningen. 

De regering voert geen aktief werkgele-

genheidsbeleid, maar wacht af of het 

bedrijfsleven uit zich zelf wat doet. 

Werknemers zouden in de bedrijven 

zeggenschap en controle moeten heb-

ben op de besteding van de overheids-

subsidies en de investering van de win-

sten. Pas dan kan van hen verwacht 

worden dat ze genoegen nemen met een 

jarenlange loonmatiging. 

BINNENLANDSE KOOPKRACHT 
Van verschillende kanten wordt er op 

gewezen dat minstens één zwak punt 

van het loonbeleid al merkbaar is ge-

worden. Als de koopkracht van de be-

volking daalt zal er in het binnenland 

minder besteed worden. En bepaalde 

bedrijfstakken zijn met hun'afzet sterk 

op het binnenland gericht. Het pro-

duktschap voor vee en vlees beweerde 

nog onlangs, dat een afzetdaling van 

10 tot 20% van varkensvlees voor een 

groot deel te wijten was aan de vermin-

derde koopkracht. 

Het midden-  en kleinbedrijf zegt dit 

jaar 20.000 arbeidsplaatsen te gaan ver-

liezen. Zij noemt de dalende besteding 

in de winkelbedrijven als een zeer be-

langrijke oorzaak. Er is dus weinig re-

den om het ekonomisch beleid van deze 

regering met vertrouwen te ondersteu-

nen. Er ontbreekt te veel aan. 

Voorzitter PPR 
naar Deurne. 
Herman Verbeek uit Groningen is door 

de PPR in Deurne uitgenodigd om met 

leden en belangstellenden te praten o-

ver: "Hoe ziet de PPR de jaren '80". 

De bijeenkomst is op woensdag 4 juni 

aanstaande in Hotel Stationszicht, 

Spoorlaan 21, Deurne en begnt om 

20.00 uur. Sinds enige jaren is Herman 
Verbeek landelijk voorzitter van. &- 
PPR. In deze partij is het afgelopen 

jaar gediscussieerd over "De PPR in de 

jaren tachtig". Naar aanleiding daar-

van wordt deze avond georganiseerd. 

Iedereen is welkom. Inlichtingen bij: 

Jan Duffhauss, Romeinstraat 16. Tel. 

2541. 

SLUIT AAN! 
De Progressieve Partij Deurne is een plaatselijke, progressieve partij. Door 
lid te worden van de PPD kunt U laten blijken achter ons werk te staan. 
Die steun kunnen we goed gebruiken, want er is nog veel te doen in 
Deurne. De kontributie voor 1980 bedraagt 15 gulden. Voor de laagstbe-
taalden bedraagt zij 7,50 gulden. 

Ondergetekende wil lid worden van de Progressieve Partij Deurne: 

Naam: 	  

Adres: 	  

Kontributie- 	gulden. 	Handtekening: 	 

PSP en PPR kiezen in de Deurnese politiek voor de progressieve eenheid in de 

PPD. U kunt dit strookje indien U wenst, tevens gebruiken voor aanmelding bij 

een van deze landelijke, progressieve partijen. In dat geval zal de PPD uw aan-

melding doorgeven. 

Ondergetekende wil tevens lid worden van de 

° Politieke Partij Radikalen (PPR) 

° Pacifistisch Socialistische Partij (PSP) 

Invullen en opsturen aan PPD, Postbus 114, Deurne, 



Het CDA beheerst de politiek in de 
gemeente Deurne. In elk geval in de 
gemeenteraad. Het CDA bezet daar 
meer dan de helft van de zetels en 
met 19-NU zo ongeveer 80 %. 
Volgens de Provinciale Staten verkie-
zingen blijft het CDA op bijna 2/3 
van het aantal stemmen. En dat is 
teveel. 

De PPD voert nu bijna 8 jaar een 
progressieve politiek in Deurne. Eén 
zetel maar. Toch maken we het de 
heren (en de dame) wel lastig, als dat 
nodig is. Dat blijven we doen, zo 
besloot de ledenvergadering onlangs. 
Daarbij koos de vergadering Toon 
Berkers tot lijsttrekker. Op de lijst 
komen verder nogal wat PSP en 
PPR-leden voor, omdat deze twee 
progressieve partijen niet met een 
eigen lijst uitkomen. 

...lijsttrekker Toon Berkers... 

De lijst ziet er voor de eerste tien ais 
volgt uit: 1. Toon Berkers, 2. Jan 
Duffhaus (PPR), 3. Willy Koppens 
(PSP), 4. Hans Joosten, 5. Jan Helle-
mons (PSP), 6. Lambert van Lies- 

T'S T. 	 I•1 
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Dit is het 19e nummer van het 
PPD-BERICHT, sinds de 
verschijning van 't eerste in mei 
1976. 

Oplage: 7000 exemplaren. 

De redactie is bereikbaar: 
Postbus 114, 5750 AC Deurne. 

Een uitgave van de Progressieve Partij Deurne 

PPD DOET 
WEER MEE! 

PEUTERSPEELZALEN 
IN DE KLEM 

Het bestuur van de Deurnese peuter-
speelzalen is onaangenaam verrast 
door het Sociaal Cultureel Plan '82. 
Carla Trip, secretaris van de Vereni-
ging Peuterspeelzalen Deurne, zegt 
het zo: ` We staan met de rug tegen de 
muur. Als hetplan niet wordt gewij-
zigd kunnen we onze verplichtingen 
niet nakomen. We hebben nu met 40 
personen .een arbeidscontract.' 

SUBSIDIE 

Volgens het Sociaal. Cultureel Plan 
zullen de activiteiten van de vereni-
ging vanaf dit jaar niet meer gesub-
sidieerd worden. Alleen nog de huis-
vestingskosten. Vergoedingen voor 
begeleiding en spelmateriaal niet. 
Wat zijn nu precies de gevolgen voor 
de 7 peuterspeelzalen? 
Carla Trip: We vragen van de ouders 
nu f250,- per kind per jaar. Als deze 
subsidieregeling doorgaat zal de 
ouderbijdrage omhoog gaan en moe-
ten we alle leidsters ontslaan en terug-
vragen als vrijwilliger. Een sterke 
verhoging van de bijdrage willen we 
niet, omdat dan een aantal ouders 
afhaakt. Ze kunnen dat niet betalen.' 

TEGENSTRIJDIG 

De nota van de gemeente blijkt tegen-
strijdig. Men vindt peuterspeelzalen 
een kernvoorziening in de wijk, maar 
tegelijk wordt de voorziening afge-
broken. Waarom wil de vereniging 
niet 	terug 	naar 	vrijwilligers? 
Carla Trip: 'We hebben nu eigenlijk 
ook al vrijwilligers, want de vergoe-
ding is laag. Toch willen we vasthou-
den aan een arbeidscontract en een 
vergoeding. Je kunt dan aan de leid-
sters ook eisen stellen. Een vergade-
ring bijwonen en een cursus volgen 
bijvoorbeeld. Helemaal terug naar 
vrijwilligers betekent een verslechte-
ring van de kwaliteit. De gemeente 

...peuters in een speelzaal... 

BEZWAARSCHRIFT 

Heeft de vereniging al gereageerd op 
de nota? Carla Trip: ̀Ja zeker. We 
hebben de gemeente voorgesteld de 
huidige subsidieregeling te handha-
ven. Nu worden onze uitgaven voor 
40 0/9 gesubsidieerd. We hebben onze 
bezwaren duidelijk naar voren 
gebracht. In feite voelen we ons mis-
kend. Bij ons bestaat sterk de indruk 
dat de gemeente weinig afweet van 
wat er in de peuterspeelzalen gebeurt. 

BEZUINIGINGEN: 
wat willen progressieven? 
DEN HAAG WORDT MET HET JAAR PINNIGER. DE GEMEENTEN 
KRIJGEN STEEDS MINDER CENTEN VOOR DE BEGROTING. DUS 
OOK HIER BEZUINIGEN. OF NIET ? DAT IS NATUURLIJK OOK EEN 
VRAAG. KAN DE GEMEENTE EEN TEKORT OP DE BEGROTING 
TOESTAAN? 

Als er dan toch bezuinigd moet NA DE VERKIEZINGEN 
worden, waarop dan? Progressieven 



BEZUINIGINGEN: 
wat willen progressieven? 
DEN HAAG WORDT MET HET JAAR PINNIGER. DE GEMEENTEN 
KRIJGEN STEEDS MINDER CENTEN VOOR DE BEGROTING. DUS 
OOK HIER BEZUINIGEN. OF NIET ? DAT IS NATUURLIJK OOK EEN 
VRAAG. KAN DE GEMEENTE EEN TEKORT OP DE BEGROTING 
TOESTAAN? 

Als er dan toch bezuinigd moet 
worden, waarop dan? Progressieven 
denken het eerst aan verschillende 
prestige-objecten. Zo kennen we in 
Deurne een geldverslindend Museum 
De Wieger. Door de hoge rentestand 
zitten we nu met hoge lasten. Denk 
aan de sporthal of het zwembad. 
Dus geen schouwburg in Deurne, ook 
al noemt B. en W. het een cultureel 
centrum. 

1111~111111111111■11~1 

... de PPD organiseerde de eerste 
Deurnese 1-mei-viering in 1978. 
Hieronder een foto van 5 jaar terug... 

NA DE VERKIEZINGEN 

Bii de begrotingsdebátten in de raad 
zei Toon Berkers: 'Ik heb de indruk 
dat B. en W. de bezuinigingen over 
de verkiezingen van juni wil heen 
tillen: 
De PPD wil B. en W. voor zijn. Op 
maandag a.s., 5 april, spreken enkele 
progressieve raadsleden over de 
gemeente-bezuinigingen. Dat zijn 
Frank Kffliler van de PSP, raadslid in 
Amsterdam, en Henk Jansen van de 
PPR, raadslid in Beek-Ubbergen. 
De avond is in Hotel-café Stations-
zicht, Spoorlaan 21. Aanvang 8 uur. 
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zetel maar. Toch maken we het de 
heren (en de dame) wel lastig, als dat 
nodig is. Dat blijven we doen, zo 
besloot de ledenvergadering onlangs. 
Daarbij koos de vergadering Toon 
Berkers tot lijsttrekker. Op de lijst 
komen verder nogal wat PSP en 
PPR-leden voor, omdat deze twee 
progressieve partijen niet met een 
eigen lijst uitkomen. 

...lijsttrekker Toon Berkers... 

De lijst ziet er voor de eerste tien áls 
volgt uit: 1. Toon Berkers, 2. Jan 
Duffhaus (PPR), 3. Willy Koppens 
(PSP), 4. Hans Joosten, 5. Jan Helle-
mons (PSP), 6. Lambert van Lies-
hout (PPR), 7. Mariet de Swart, 
8. Maarten Kuypers, 9. Frans Giebe-
len, 10. Addy Smolders. 

DJ11.01.C. 

Volgens het Sociaal. Cultureel Plan 
zullen de activiteiten van de vereni-
ging vanaf dit jaar niet meer gesub-
sidieerd worden. Alleen nog de huis-
vestingskosten. Vergoedingen voor 
begeleiding en spelmateriaal niet. 
Wat zijn nu precies de gevolgen voor 
de 7 peuterspeelzalen? 
Carla Trip: We vragen van de ouders 
nu f250,- per kind per jaar. Als deze 
subsidieregeling doorgaat zal de 
ouderbijdrage omhoog gaan en moe-
ten we alle leidsters ontslaan en terug-
vragen als vrijwilliger. Een sterke 
verhoging van de bijdrage willen we 
niet, omdat dan een aantal ouders 
afhaakt. Ze kunnen dat niet betalen.' 

TEGENSTRIJDIG 

De nota van de gemeente blijkt tegen-
strijdig. Men vindt peuterspeelzalen 
een kernvoorziening in de wijk, maar 
tegelijk wordt de voorziening afge- . 
broken. Waarom wil de vereniging 
niet terug naar vrijwilligers? 
Carla Trip: 'We hebben nu eigenlijk 
Ook al vrijwilligers, want de vergoe-
ding is laag. Toch willen we vasthou-
den aan een arbeidscontract en een 
vergoeding. Je kunt dan aan de leid-
sters ook eisen stellen. Een vergade-
ring bijwonen en een cursus volgen 
bijvoorbeeld. Helemaal terug naar 
vrijwilligers betekent een verslechte-
ring van de kwaliteit. De gemeente 
eist notabene ook nog vakkundig 
werk. Dit wordt ons zo wel moeilijk 
gemaakt.' 

...peuters in een speelzaal... 

BEZWAARSCHRIFT 

Heeft de vereniging al gereageerd op 
de nota? Carla Trip: Va zeker. We 
hebben de gemeente voorgesteld de 
huidige subsidieregeling te handha-
ven. Nu worden onze uitgaven voor 
40 % gesubsidieerd. We hebben onze 
bezwaren duidelijk naar voren 
gebracht. In feite voelen we ons mis-
kend. Bij ons bestaat sterk de indruk 
dat de gemeente weinig afweet van 
wat er in de peuterspeelzalen gebeurt. 

BURO 

Het lijkt er sterk op dat het plan van 
achter een buro is geschreven. Er 
worden alleen centen verdeeld en niet 
aangegeven wat belangrijk is en wat 
niet. 
Heeft de vereniging nog plannen? 
Carla Trip: 'We hebben alle politieke 
partijen een brief gestuurd. Helaas 
nog niet veel reacties gehad. We 
moeten in het bestuur nog eens goed 
overleggen of we niet wat meer aan 
de weg moeten timmeren.' 

stap op de goede weg 

RAAD SPREEKT ZICH 
UIT OVER KERNWAPENS 
AANSTAANDE DINSDAG IS HET 
EINDELIJK ZOVER. VOOR DE 
EERSTE KEER ZAL DAN DE GE-
MEENTERAAD EEN UITSPRAAK 
DOEN OVER DE PLAATSING 
VAN KERNWAPENS. DE PARTIJ-
EN IN DE RAAD HEBBEN OVER-
EENSTEMMING BEREIKT OVER 
EEN MOTIE DIE HAAST ZEKER 
ZAL WORDEN AANGENOMEN. 

De laatste 8 jaar is in de gemeente-
raad meer dan eens gesproken over 
kernwapens. Niet toevallig zijn dat de 
8 jaar dat de Progressieve Partij 
Deurne in die raad vertegenwoordigd 
is. Steeds heeft de PPD benadrukt 
dat kernwapens een zaak van ons 
allemaal is. In het vorige PPD-bericht 
stelden wij dat Deurne vrij van kern-
wapens moet blijven. 

EEN STAP 

Liefst zag de PPD dat de ráad dit 
standpunt zou overnemen. Een derge-
lijke forse uitspraak zit er nog niet in. 
Toch is de PPD blij samen met de 
andere partijen dinsdag een eens- 

gezinde motie te kunnen indienen. 
Een stap op de goede weg. In de 
motie zal de raad uitspreken 'dat de 
eventuele plaatsing van (nieuwe) 
kernwapens op Deurnes grondgebied 
tot grote ongerustheid zal leiden bij 
de plaatselijke bevolking en wettelijke 
bezwaren zal oproepen', Wie deze 
wettelijke bezwaren zal maken, wordt 
nog niet uitgesproken. Hopelijk een 
volgende stap voor de toekomst. 

VREDESBEWEGING 

Wat wil de PPD met zo'n uitspraak 
van de raad? Op de eerste plaats 
moet het een teken zijn voor de rege-
ring en het parlement. Steeds meer 
gemeenteraden spreken zich uit over 
kernwapens. Men wil eindelijk eens 
een eind zien komen aan de toe-
nemende bewapening en echt tot 
vrede komen. Naast het stellen van 
dit teken wil de PPD de vredesbewe-
ging een. hart onder de riem steken. 
Zeker nu steeds meer mensen zich 
verzetten tegen kernwapens, verdient 
de vredesbeweging deze steun. 

5e keer: 

1 MEI 
VIERING 

De eerste mei wordt al zo'n honderd 
jaar als Dag van de Arbeid gevierd. 
Mensen gaan de straat op en komen 
op voor hun rechten. Verkorting van 
de arbeidsdag, algemeen kiesrecht of 
stakingsvrijheid. 
Ook nu zijn er nog, dagelijks Mensen 
in verzet teeeh aantasting van hun 
rechten. 
In Deurne wcrdt al enkele jaren de 
eerste mei ge,-ierc. , Dit jaar in het 
Hofke van N.arije. Op de avond 
speelt de Nijmeegse groep BUITEN-
DIENST. Er is een spreker en ook 
wordt de gebruikelijke loterij 
gehouden. 
De organisatie is in handen van KWJ, 
Wereldwinkel, PSP, PPR, PvdA en 
PPD. De avond begint rond 8 uur. 



voor vele laatste redding: 

VOLKSKREDIETBANK 
STEEDS MEER MENSEN ZITTEN TOT HUN NEK IN DE SCHULD: 
GEEN WONDER. VEEL WORDEN ER WERKLOOS. ALLES WORDT 
DUURDER. WAT IS DAAR AAN TE DOEN? DE BIJSTANDSWET KAN 
PRAKTISCH NIETS DOEN WANT SCHULDEN VALLEN NIET ONDER 
DIE WET. VEEL PLAATSEN HEBBEN DAAROM EEN GEMEENTE-
LIJKE KREDIETBANK. DAAR KUN JEGELD LENEN ALS DAT NER-
GENS ANDERS MEER GAAT. 

nu problemen 
WERELDWINKEL 

ELDERS 
DE WERELDWINKEL VERHUISDE ONLANGS VAN DE CONTAINER-
KEET IN DE MARTINETSTRAAT NAAR DE BAKKERIJ IN DE 
STATIONSSTRAAT. ZO OP HET EERSTE GEZICHT EEN HELE VOOR-
UITGANG. MAAR ALS JE HET HUISHOUDBOEKJE VAN DE WE - 
RELDWINKEL BEKIJKT IS HET ALLEMAAL MINDER ROOSKLEU-
RIG. HET GEMEENTEBESTUUR VERWIJST DE WERELDWINKEL 
NOG ALTIJD NAAR DE BEDELING. 
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JACHT OP 
DE KORREL 
Binnenkort komt B. en W. met het 
voorstel de verpachting van de jacht 
op de gemeentegronden drastisch te 
veranderen. Het is afgelopen met de 
plezierjacht: de beheersjacht doet zijn 
intrede! De fazanten en konijnen 
worden niet meer voor de lol ver-
schalkt, maar vallen ten offer aan het 
beheer. - Het wildbeheer wel te ver-
staan. Oude wijn in nieuwe zakken: 
veel verandert er niet. Dezelfde bees-
ten, dezelfde gebieden, dezelfde 
jagers... alleen de motivatie van de 
heren wordt plotsklaps anders... 
De PPD is tegen de jacht behalve als 
het echt moet. Bijvoorbeeld in 't 
belang van het natuurbeheer of de 
landbouw. De noodzaak daarvan 
wordt door de jagers niet aangetoond 
hoewel ze er alle moeite voor doen. 
Laten ze toch gewoon eerlijk zeggen 
waar ze hun dure sport voor beoefe-
nen: voor de lol. En dat blijft natuur-
lijk ook al verander je de naam van 
het beestje. 

...kan iemand misschien even uit-
leggen wat het verschil is tussen 
natuurbeheer, wildbeheer, plezier-
jacht, stroperij en vandalisme... 

...Philips Deurne.,. 

Helmond heeft zo'n kredietbank. Ze 
heeft aan alle gemeenten in de regio 
aangeboden ook voor hen-het werk te 
gaan doen. Deurne sloeg dit aanbod 
af, omdat er volgens wethoyder Lie-
breks geen controle is op dé kredie-
ten. Ook zou de uitvoering te duur 
zijn. Bovendien wilde hij de Deurnese 
mensen niet naar Helmond sturen. 
J-Iet college is volgens Liebreks aan 
het onderhandelen met Deurnese 
banken om tot een kredietregeling te 
komen. 

ZIEKTEVERZUIM 

In februari heeft vakbondsbestuurder 
Guus Fonteijn een onderzoek afgeslo-
ten naar het ziekteverzuim bij Philips 

Toon Berkers, ons raadslid, merkte 
op dat hij met deze regeling twijfelde 
aan een goede hulpverlening. 
Later hebben we de redenen van Lie-
breks nog eens uitgezocht. Er klopte 
niets van: de gemeente heeft altijd het 
laatste woord bij de kredietverstrek-
king. De uitvoeringskosten waren 
redelijk en de Helmondse krediet-
bank zou het werk in Deurne komen 
doen. 
Nu zijn we een half jaar verder en we 
weten nog niets! 

Deurne. Het verzuim van de mensen 
in de productie bleek een stuk hoger 
te zijn dan gemiddeld bij de rest van 
hetPhilipsconcern. De mensen wisten 
er ook de nodige redenen voor te 
geven: het werk is te eentonig en saai, 
er is veel lawaai, veel mensen voelen 
zich opgejaagd. De leiding werkt al-
leen met de winst voor ogen, de mens 
wordt vergeten. Vriendjespolitiek bij 
de groepschefs en het hogere perso-
neel, dat op het lagere neerkijkt (ook 
letterlijk!). De getrouwde vrouwen 
moeten voor twee werken: thuis het 
huishouden en op de fabriek het pro-
ductiewerk. 

VERBETERINGEN 

De mensen van de werkvloer hebben 
ook-ideeën hoè de sfeer verbeterd kan 
worden. Er moet meer verantwoorde-
lijkheid in het werk knmen en het 

ONDERZOEK VERZUIM 

PHILIPS DEURNE 
DEZE KEER RICHTEN WE DE SCHIJNWERPERS OP PHILIPS. PHI-
LIPS IS MET 230 MENSEN PERSONEEL EEN VAN DE GROOTSTE 
`WERKGEVERS' VAN DEURNE EN LIJKT EEN BLOEIEND BESTAAN 
DOOR TE MAKEN. SINDS EEN JAAR STAAT ER EEN SPLINTER-
NIEUWE HAL NAAST DE OUDE FABRIEK. DOCH SCHIJN BE-
DRIEGT, PHILIPS DEURNE IS LANG NIET ZO GEZOND ALS DE BUI-
TENSTAANDER ZOU DENKEN. 

Een subsidieregeling is er niet en de 
5000 gulden die de wereldwinkel de 
laatste jaren jaarlijks kreeg waren 
alleen bedoeld om de huisvestingskos-
ten te betalen. Nu het pand groter is 
en de gemeente de huur fors heeft 
verhoogd, dreigen de rode cijfers. 
Voor activiteiten is helemaal geen 
rooie cent! 
VER VAN MIJN BED-SHOW 

De wereldwinkel is niet opgenomen in 
het sociaal ci4tureel plan. 'Dingen als 
ontwikkelingssamenwerking en derde 
wereld-zaken horen thuis bij de lan-
delijke overheid', denkt men op het 
gemeentehuis. Maar de landelijke 
overheid stelt zich dat anders voor. 
De NCO, die vroeger dit soort dingen 

financierde, krijgt nu alleen geld voor 
landelijke activiteiten. De rest krijgt 
de gemeente om zelf te besteden. 
Onlangs stuurde de NCO een enquete 
naar alle gemeentes om te zien hoe de 
zaken staan. Wat heeft Deurne geant-
woord? Niks? Of hebben ze het ver-
teld van die vijfduizend gulden? 
De PPD vindt dat subsidie voor het 
werk van de wereldwinkel een recht 
is. Bij de behandeling van het Sociaal 
Cultureel plan in de gemeenteraad 
moet de subsidiëring alsnog worden 
geregeld. Anders blijft het geld wat 
nu gegeven wordt een fooi. Het moet 
niet zo zijn dat de wereldwinkel af-
hankelijk blijft van de goedertieren-
heid van het. CDA. 
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— Jan Olie kwam bij Simon Wijnands en 
Jan zee: 

Waarom doede ge evel Marieje niet de 
deur uit? 't Is hier niks meer. D'r doen den 
lesten tijd heel wat durskes naar 't fabriek 
in de stad. Ze kannen ze ginds-wijd gebrui-
ken. D'r werken er duuzenden en duuzen-
den, heb ik gehoord. 
— Ja, dat was waar. Ze werkten er mee 
duuzenden. Ze wieren mee steeds grooter 
groepen, groepen van overal, toe diep in de 
peel, gehaald. Ze trokken de peel uit. Ze 
trokken langs het gehucht, zij gingen langs 
de lange wegen, langs de spoorlijn naar 't 
station in 't dorp, daar gingen ze op den 

trein, de eerste stad voorbij, en verder, naar 
de verdere stad, daar was de groote fabriek, 
daar stroomden ze, van overal van stad en 
land gekomen in de hooge gebouwen, al de 
verdiepingen vol en zaten er den dag lang 
en deejen haar werk mee oogen en handen, 
die 't gebaar volgden, waarmee ze aan haar 
machine de draadjes he9htten en haken 
rond de glazen staafjes, uren lang, dagen 
lang hetzelfde en eender werk. Maar zij 
kwamen thuis mee 't schoone weekgeld en 
verblijdden de huishoudens en zichzelf mee 
dezen plotselingen zegen. 

uit: Het Donkere Licht, Antoon. Coolen 1941... 

HOEZO 1717-41-gatna EN 
ONGEZONbE WERK - 

0M5TRNDIGHEDEN ? 
JULLIE ZJN ER TOT DE 
TRNDEN TOE TEGEN 

GEWAPEND I. 
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personeel vreest: 

PHILIPS GAAT DICHT 
Een groot deel van de mensen die bij Philips Deurne werkt is bang dat het 
bedrijf binnen vijf jaar niet meer zal bestaan. 10 jaar geleden waren er nog 
ongeveer 250 werknemers. In 1980 is een hele fabriek [een honderd mensen] 
vanuit Geldrop erbij gekomen [die nieuwe hal] en nu zijn er samen nog maar 
230 arbeidsplaatsen over. 

...kan iemand misschien even uit-
leggen wat het verschil is tussen 
natuurbeheer, wildbeheer, plezier-
jacht, stroperij en vandalisme... 

Deurne.,. .  

ZIEKTEVERZUIM 

In februari heeft vakbondsbestuurder 
Guus Fonteijn een onderzoek afgeslo-
ten naar het ziekteverzuim bij Philips 

Deurne. Het verzuim van de mensen 
in de productie bleek een stuk hoger 
te zijn dan gemiddeld bij de rest van 
hetPhilipsconcern. De mensen wisten 
er ook de nodige redenen voor te 
geven: het werk is te eentonig en saai, 
er is veel lawaai, veel mensen voelen 
zich opgejaagd. De leiding werkt al-
leen met de winst voor ogen, de mens 
wordt vergeten. Vriendjespolitiek bij 
de groepschefs en het hogere perso-
neel, dat op het lagere neerkijkt (ook 
letterlijk!). De getrouwde vrouwen 
moeten voor twee werken: thuis het 
huishouden en op de fabriek het pro-
ductiewerk. 

VERBETERINGEN 

De mensen van de werkvloer hebben 
ook.ideeën hoe de sfeer verbeterd kan 
worden. Er moet meer verantwoorde-
lijkheid in het werk komen en het 
moet ook minder eentonig worden. 
De omgang tussen de leiding en het 
personeel moet verbeterd worden, de 
bazen moeten meer achter de mensen 
gaan staan. Er moet meer informatie 
gegeven worden over wat men nou 
eigenlijk aan het maken is. 
De directie is al een tijdje bezig om de 
mensen te motiveren en beter met 
elkaar om te leren gaan. Daar heeft 
Philips zelf ook veel plezier -van. 
Want als de sfeer goed is wordt er 
beter gewerkt en komen • er minder 
fouten. Maar het groepswerkoverleg, 
de werkstructurering, het motivatie-
project en de bedrijfskringen hebben 
eigenlijk nog niet veel resultaat ge-
had. Het laatste woord blijft toch 
altijd bij de directie liggen. En die 
denkt uiteindelijk aan de winst... 

alleen bedoeld om de huisvestingskos-
ten te betalen. Nu het pand groter is 
en de gemeente de huur fors heeft 
verhoogd, dreigen de rode cijfers. 
Voor activiteiten is helemaal geen 
rooie cent! 
VER VAN MIJN BED-SHOW 

De wereldwinkel is niet opgenomen in 
het sociaal ci4tureel plan. 'Dingen als 
ontwikkelingssamenwerking en derde 
wereld-zaken horen thuis bij de lan-
delijke overheid', denkt men op het 
gemeentehuis. Maar de landelijke 
overheid stelt zich dat anders voor. 
De NCO, die vroeger dit soort dingen 

WERKGELEGENHEID 

De werkgelegenheid bij Philips 
Deurne is dus eigenlijk nu een derde 
deel kleiner dan in 1970. Al een jaar 
of vijf worden er geen nieuwe mensen 
meer aangenomen. Omdat vooral 
vrouwen vanwege b.v. zwangerschap 
verdwijnen, wordt het aantal vrou-
wen steeds minder. Vroeger werkten 

Onlangs stuurde de NCO een enquete 
naar alle gemeentes om te zien hoe de 
zaken staan. Wat heeft Deurne geant-
woord? Niks? Of hebben ze het ver-
teld van die vijfduizend gulden? 
De PPD vindt dat subsidie voor het 
werk van de wereldwinkel een recht 
is. Bij de behandeling van het Sociaal 
Cultureel plan in de gemeenteraad 
moet de subsidiëring alsnog worden 
geregeld. Anders blijft het geld wat 
nu gegeven wordt een fooi. Het moet 
niet zo zijn dat de wereldwinkel af-
hankelijk blijft van de goedertieren-
heid van het CDA. 

er 40 op de controle-afdeling, nu nog 
geen 10 meer. En over enkele jaren 
gebeurt de controle door de mensen 
aan het productiemachine. Er is geen 
uitzicht op vervangende werkgelegen-
heid. 

SLUITING 

Is het dan zo'n gek idee om aan slui-
ting te denken? De KRO moest haar 
uitspraak dat Philips Deurne dicht 
ging onder druk van Philips terug-
nemen. Maar Philips zei niet, dat het 
pertinent niet waar is! En zet de fei-
ten maar op een rijtje: vorige week 
zei topman Dekker nog dat er in 1982 
in Nederland bij Philips tussen de 
3000 en 4000 banen weg moeten. Het 
beleid van Philips de laatste jaren is, 
dat kleine bedrijven steeds meer ge-
sloten worden (`concentratie van acti-
viteiten'). Het aantal producten dat 

. in Deurne gemaakt wordt loopt 
terug. Er wordt op oude machines ge-
werkt aan een verouderd product, 
waarvan de markt terug loopt. Men 
probeert buiten het Philipsconcern 
nieuwe afzetmogelijkheden te zoeken, 
maar dat schijnt ook niet allemaal 
even vlot te lopen... 
Wij kunnen niet zeggen hoe het met 
de Philipsvestiging in Deurne zal af-
lopen. Dat kan alleen de directie. En 
dat moet ze ook maar gauw doen om 
alle onzekerheden uit de wereld te 
helpen. 

PHILIPS DEURNE 
DEZE KEER RICHTEN WE DE SCHIJNWERPERS OP PHILIPS. PHI-
LIPS IS MET 230 MENSEN PERSONEEL EEN VAN DE GROOTSTE 
`WERKGEVERS' VAN DEURNE EN LIJKT EEN BLOEIEND BESTAAN 
DOOR TE MAKEN. SINDS EEN JAAR STAAT ER EEN SPLINTER-
NIEUWE HAL NAAST DE OUDE FABRIEK. DOCH SCHIJN BE-
DRIEGT, PHILIPS DEURNE IS LANG NIET ZO GEZOND ALS DE BUI-
TENSTAANDER ZOU DENKEN. 



BLADZIJDE 3 

Wij spraken met Maria van Berkel, 
lid van de werkgroep en van de plaat-
selijke PPR-afdeling. Waar is de 
werkgroep op dit moment mee bezig? 
Maria van Berkel:` Op dit moment 
heeft de Raad van State een beroeps-
schrift van de werkgroep in behande-
ling, gericht tegen de voorrangskrui-
singen in de Koolhof. In zo'n woon-
wijk horen die voorrangskruisingen 
niet thuis. Er is vooral gedacht aan 
het belang van de automobilist. En 
het gaat hier toch om een kinderrijke 
woonwijk. De belangen van het lang-
zame verkeer, en vooral de kinderen, 
zouden zwaarder moeten wegen.' 

• 

DREMPELS EN PALEN 

De werkgroep heeft zich ook verdiept 
in de plannen die de gemeente heeft 
met de zogenaamde 'deelgebiedjes' 
van de Koolhof. In mei en juni vorig 
jaar werden door de gemeente hoor-
zittingen gehouden in de wijk. De 
bewoners konden daar met voorstel-
len komen voor verbeteringen. Veel 
bewoners vroegen om beveiligings-
maatregelen tegen de auto in de vorm 
van drempels, versperringen en par-
keerverboden. Er werd ook gevraagd 
om meer parkeergelegenheid. 

PPD-BERICHT 

Heeft de gemeente na deze inspraak-
avond nog iets gedaan met al die 
voorstellen? 
Maria van Berkel:` Toen we de plan-
nen van de gemeente zagen, bleek dat 
opnieuw voorrang is gegeven aan de 
automobilist. Het aantal parkeer-
plaatsen is vergroot. En verder niks. 
Dat ging bovendien nog ten koste van 
veel groen.' 
Tot slot maakte Maria nog de volgen-
de opmerking, die niets aan duidelijk-
heid te wensen overlaat: 'We vinden 
in de werkgroep dat de inspraak niet 
serieus is genomen; het mag eigenlijk 
geen inspraak heten 

VERKEER(D) IN DE KOOLHOF 

INSPRAAK OF NIET ? 

Al jaren bestaat er in de Koolhof een werkgroep 'Woonomgeving en Verkeers-
veiligheid'. De werkgroep heeft in die periode regelmatig bij de gemeente 
bezwaren ingediend tegen bepaalde verkeersmaatregelen. De besluiten van de 
gemeente zijn volgens de werkgroep vaak in strijd met de belangen van een 
woonwijk als de Koolhof. 

2e paasdag 
VOLKEL 
fietstocht 
DE NEDERLANDSE REGERING 
MOET BINNENKORT BESLISSEN 
OF ONS LAND DE ZIN VAN DE 
NAVO DOET EN EEN ATOOM-
TAAK OP ZICH NEEMT. ALS 
DAT DOORGAAT WORDT VOL-
KEL EEN PARATE KERNWAPEN-
BASIS. DE F-16 ZAL ER WORDEN 
GEPLAATST OMDAT DIT TYPE 
DE ATOOMBOMMEN DIE DAAR 
LIGGEN KAN AFWERPEN: 

Tegen deze plannen heeft het Anti-
kernwapen-overleg een protest geor-
ganiseerd. Voor Deurne is de organi-
satie in handen van de PPD en de 
Vredesbeweging. We vragen iedereen 
om mee te fietsen naar de manifesta-
tie en demonstratie op de 2e Paasdag 
in Uden/Volkel. Om half twaalf 
komen we in Deurne bij het station 
bijeen, 

De redactie sprak met leden van 
PPR en PSP. De leden van deze 
twee partijen werken al bijna 
acht jaar binnen de PPD. Een 
reden dus om hen eens aan het 
woord te laten. 

De oprichting van de PPD heeft Jan 
Hellemons van nabij meegemaakt. In 
diezelfde tijd werd hij lid van de 
PSP. Waarom? Jan: Twee dingen 
spreken mij erg aan. En die blijken 
duidelijk uit de' naam. Pacifistisch 
Socialistische Partij: een vredespoli-
tiek gericht op een socialistische 
maatschappij. 
Wat heeft dat met elkaar te maken? 
Jan: De regering van ons land doet 
grote investeringen in bewapening. 
Dat geld wordt onthouden aan ande-
re bedrijfstakken. De industrie let al-
leen op de winst; dus aan hen kun je 
't ook niet overlaten. We moeten 
juist investeringen doen in milieu-
vriendelijke en kleinschalige bedrij-
ven. Wapenproductie betekent dat 
arbeiders dingen maken, waar ze later 
zelf het slachtoffer van worden. 

gaan worden. Als de gemeente wil, 
kunnen daarvoor genoeg mogelijk-
heden gevonden worden in de Wet op 
de Ruimtelijke Ordening (bestem-
mingsplannen!) en de Hinderwet. 
Ook de Wet Verontreiniging Opper-
vlaktewater, de Wet Bodembeschermi 

PPD GEEFT 
GAS 

DE GASPRIJS IS WEER FORS 
VERHOOGD. VOORAL VOOR DE 
LAGERE INKOMENSGROEPEN 
WORDT HET GAS IN SNEL TEM-
PO ONBETAALBAAR GEMAAKT: 
WIE NIET BLAUW WIL WORDEN 
VAN DE KOU BETAALD ZICH 
LANGZAMERHAND BLAUW 
AAN ZIJN GASREKENING. 

In het hele land groeit het verzet 
tegen de hoge gasprijzen. De PPD 
vindt dat het Gasbedrijf Peelland en 
de gemeente zich meer moeten aan-
sluiten bij dat verzet. 
De komende weken gaat de PPD het 
initiatief nemen om ook in Deurne 
het protest van de grond te krijgen. 
Vorig jaar is al gebleken dat alleen 
massale en landelijke actie verdere 
prijsverhoging kan tegenhouden. De 
mensen met de laagste inkomens zijn 
nu al gemiddels 30 % van het netto-
loon kwijt aan woonlasten. Het is 
toch te dol dat de gasverbruiker moet 
betalen voor de miljardenwinst van 
Shell en Esso. 

RAMP 

BURENRUZIES? 

Het is duidelijk: de boeren worden 
tegen elkaar uitgespeeld. Als de ene 
boer wil uitbreiden moeten zijn buren 
bezwaar gaan maken, omdat anders 
hun eigen uitbreidingsmogelijkheden 

EIND VORIG JAAR HEEFT DE OVERHEID DE EERSTE STAP GEZET 
OM DE. WILDGROEI VAN DE BIO-INDUSTRIE EEN BEETJE IN TE 
DAMMEN. SINDS 1 NOVEMBER 1981 BESTAAN ER VERZWAARDE 
NORMEN VOOR HET VERKRIJGEN VAN EEN HINDER WETVERGUN-
NING. ER WORDT VAN NU AF REKENING GEHOUDEN MET HET 
AANTAL STUKS VEE VAN DE BUREN. DE VERGUNNING KAN GE-
WEIGERD WORDEN ALS HET NIEUWE OF UITGEBREIDE BEDRIJF 

BIO-INDUSTRIE; 
STRONT AAN DE KNIKKER 



PO ONBETAALBAAR GEMAAKT: 
WIE NIET BLAUW WIL WORDEN 
VAN DE KOU BETAALD ZICH 
LANGZAMERHAND BLAUW 
AAN ZIJN GASREKENING. 

In het hele land groeit het verzet 
tegen de hoge gasprijzen. De PPD 
vindt dat het Gasbedrijf Peelland en 
de gemeente zich meer moeten aan-
sluiten bij dat verzet. 
De komende weken gaat de PPD "het 
initiatief nemen om ook in Deurne 
het protest van de grond te krijgen. 
Vorig jaar is al gebleken dat alleen 
massale en landelijke actie verdere 
prijsverhoging kan tegenhouden. De 
mensen met de laagste inkomens zijn 
nu al gemiddels 30 olo van het netto-
loon kwijt aan woonlasten. Het is 
toch te dol dat de gasverbruiker moet 
betalen voor de miljardenwinst van 
Shell en Esso. 

RAMP 

In werkelijkheid is aardgas ontzet-
tend goedkoop. Het komt voor de 
kostprijs van dik 1 cent per kubieke 
meter uit de Nederlandse bodem. Al 
die gasprijsverhogingen betekenen 
niets anders dan een verkapte belas-
ting om gaten in de begroting te dek-
ken en Shell en Esso te spekken. Zij 
drukken onrechtvaardig zwaar op de 
lagere inkomensgroepen. De Gasunie 
wil de gasprijs de komende jaren nog 
eens verdubbelen. Verzet is geboden 
om die ramp te voorkomen. 

• , 
• •..•• • 

• 
. 	. 

Als een zittend raadslid niet 
hoog genoeg op de CDA-lijst 
komt, zit er nog maar één ding 
op. Zelf een lijst beginnen. Als 
zo iemand in de Neerkant woont 
kan zo'n lijst maar één naam 
hebben: 'Lijst" Kleine Kernen' . 
Maar inmiddels heeft de persoon 
uit Neerkant zich wel bloot gege-
ven. Het gaat hem niet om een 
politiek program, maar om een 
zetel. Om de eer en om de 
centen. 
Na regen komt Sonnemans. 
Laten we samen hopen dat de 
gemeenteraad niet van de regen 
van het CDA in de drup van het 
CDA komt! 

BURENRUZIES? 

Het is duidelijk: de boeren worden 
tegen elkaar uitgespeeld. Als de ene 
boer wil uitbreiden moeten zijn buren 
bezwaar gaan maken, omdat anders 
hun eigen uitbreidingsmogelijkheden 
in gevaar komen. Vooral in onze 
streek, die de meeste bio-industrie 
van de wereld kent, zal dat proble-
men gaan opleveren. De individuele 
boer wordt dus de dupe van het 
beleid om de groei van de bio-indus-
trie te beperken. Toch kan het zo ook 
niet doorgaan. 

ONAANVAARDBAAR 

De invoer van voedingsgewassen uit 
de derde wereld voor de.bio-industrie 
veroorzaakt daar een toenemende 

verhongering van de bevolking. Het 
mestoverschot vergiftigt de bodem en 
het grondwater in onze streken steeds 
meer. Er zijn aanwijzingen dat de 
mestlucht (ammoniak) ernstige scha-
de aanricht aan naaldbossen en fruit-
bomen. Het kopergehalte in onze 
bodem is al 20 keer zo hoog als goed 
is. Kostbare waterzuiveringsinstalla-
ties worden gebouwd om de fosfaten 
uit het oppervlaktewater te halen, ter- 

TAAK bi -  ZICH NEEMT. ALS 
DAT DOORGAAT WORDT VOL-
KEL EEN PARATE KERNWAPEN-
BASIS. DE F-16 ZAL ER WORDEN 
GEPLAATST OMDAT DIT TYPE 
DE ATOOMBOMMEN DIE DAAR 
LIGGEN KAN AFWERPEN: 

Tegen deze plannen heeft het Anti-
kernwapen-overleg een protest geor-
ganiseerd. Voor Deurne is de organi-
satie in handen van de PPD en de 
Vredesbeweging. We vragen iedereen 
om mee te fietsen naar de manifesta-
tie en demonstratie op de 2e Paasdag 
in Uden/Volkel. Om half twaalf 
komen we in Deurne bij het station 
bijeen, 

wijl in onze streken de landbouw 
soms almeer dan 500 kg fosfaat per 
ha per jaar dumpt! Kortom: genoeg 
redenen om bio-industrie onaan-
vaardbaar te noemen. 

UITBREIDINGSSTOP 

Meteen zal de bio-industrie wel niet 
kunnen verdwijnen. Maar een verdere 
uitbreiding ervan kan wel tegenge- 

gaan worden. Als de gemeente wil, 
kunnen daarvoor genoeg mogelijk-
heden gevonden worden in de Wet op 
de Ruimtelijke Ordening (bestem-
mingsplannen!) en de Hinderwet. 
Ook de Wet Verontreiniging Opper-
vlaktewater, de Wet Bodembeschermi 
vlaktewater, de Wet Bodembescher-
ming en zelfs de Woningwet kunnen 
daarvoor gebruikt worden. 
Zal de gemeente dat aandurven? Als 
het ergens nodig is, dan is het hier. 
Op kleine schaal zal er zo gauw 
mogelijk begonnen moeten worden. 
En op grote schaal zal gewerkt moe-
ten worden aan het 'wereld'-pro-
bleem van de bio-industrie. Alleen 
dan kan voorkomen worden dat boer 
én milieu én derde wereld in de stront 
zakken. 

EIND VORIG JAAR HEEFT DE OVERHEID DE EERSTE STAP GEZET 
OM DE-  WILDGROEI VAN DE BIO-INDUSTRIE EEN BEETJE IN TE 
DAMMEN. SINDS 1 NOVEMBER 1981 BESTAAN ER VERZWAARDE 
NORMEN VOOR HET VERKRIJGEN VAN EEN HINDER WET VERGUN-
NING. ER WORDT VAN NO" AF REKENING GEHOUDEN MET HET 
AANTAL STUKS VEE VAN DE BUREN. DE VERGUNNING KAN GE-
WEIGERD WORDEN ALS HET NIEUWE OF UITGEBREIDE BEDRIJF 
SAMEN MET HET VEE VAN DE BUREN TEVEEL STANK VEROOR-
ZAAKT. 

PSP. V  Waarom? Jan: ✓ Twee dingen 
spreken mij erg aan. En die blijken 
duidelijk uit de' naam. Pacifistisch 
Socialistische Partij: een vredespoli-
tiek gericht op een socialistische 
maatschappij. 
Wat heeft dat met elkaar te maken? 
Jan: De regering van ons land doet 
grote investeringen in bewapening. 
Dat geld wordt onthouden aan ande-
re bedrijfstakken. De industrie let al-
leen op de winst; dus aan hen kun je 
't ook niet overlaten. We moeten 
juist investeringen doen in milieu-
vriendelijke en kleinschalige bedrij-
ven. Wapenproductie betekent dat 
arbeiders dingen maken, waar ze later 
zelf het slachtoffer van worden. 

BIO-INDUSTRIE: 
STRONT AAN DE KNIKKER 
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KOEIEN EN KIKKERS 
-xxx- Er is een Latijns spreekwoord, dat 
zegt: ;,Ridendo dicere verum"; lachende, 
met een grap, kan men soms nog het best 
de waarheid zeggen. Dat gebeurde dinsdag-
avond in de Deurnese gemeenteraad toen 
de voorzitter vertelde van koeien in een 
weiland langs de Heimolenweg. Waar het 
eerste en het meeste giftige afval werd ge-
stort grazen al jaren koeien en springen fris 
en vrolijk kikkers rond! De koeien doen 
het er blijkbaar goed; ze drinken wa-
ter uit een vier meter diepe put, die daar, 
in dat vergiftigd terrein, werd geslagen. 
„Als ze wisten wat ze dronken waren ze 
al lang van schrik gestorven", zei de voor-
zitter met een ondeugend lachje. Toch heeft 
de gemeenteraad zich met die gevaarlijke 
zaak een vol uur bezig gehouden! Werd de 
Deurnese cyaankalikwestie in de greep van 
demagogen en op goedkope sensatie belus-
te lieden niet wat erg overtrokken? 

_111~F At:ENDA 

BLADZIJDE 4 
	 • 

beroering om woningnood 

WONEN IN HELMOND 
`HOGERE PREMIES EN LAGERE HUREN'. MET DEZE LEUZE PRO-
BEERT DE GEMEENTE HELMOND DEURNESE WONINGZOEKENDEN 
LEKKER TE MAKEN VOOR EEN WONING IN DE NIEUWE WIJK RIJ-
PELENBERG. DE RECLAMEKRANT DIE ZIJ IN DEURNE EN ANDERE 
GEMEENTES HEEFT VERSPREID HEEFT HIER DE NODIGE BEROE-
RING TEWEEG GEBRACHT. BEROERING BIJ B. en W. EN VOORAL 
HET CDA IN DE RAAD. OVERDREVEN BEROERING, VINDT DE PPD, 
WANT WAT MANKEERT ER AAN ZO'N KRANTJE? 

Het zit goed fout met de woning-
bouw. Duizenden bouwvakkers werk-
loos en tegelijk vragen talloze 
woningzoekenden om een huis. De 
regering bezuinigt. Van de 259 wo-
ningen die Deurne dit jaar wil bou-
wen zijn er maar 114 toegekend. 
Daaronder slechts 14 woningwet-
woningen voor Bergopwaarts. Alle 
politieke partijen in Deurne hebben 
hun teleurstelling en boosheid uitge-
sproken, ook de PPD. 

WIE MAAKT ZICH KWAAD? 

Voor een aantal steden waaronder 
groeistad Helmond heeft de regering 

een uitzondering gemaakt. Je kunt de 
Helmonders niet verwijten dat ze 
daar blij mee zijn. Als nu Deurnese 
mensen in Helmond willen gaan 
wonen, moeten ze dat zelf weten. 
Daar is men vrij in. Onze boosheid 
gaat erom dat we niet genoeg in 
Deurne mogen bouwen. Maar niet 
boos op Helmond. In Heiakker 
komen 100 woningen met een maand-
huur van 750 gulden. Wie in Deurne 
zal dat kunnen opbrengen, vroeg 
Toon Berkers in de raadsvergadering. 
Je zult straks zien dat Deurne in Hel-
mond adverteert met deze dure hui-
zen. En wie gaat zich dan kwaad 
maken? 

...commentaar van de toenmalige 
redacteur W.A.M. van Heugten... 

...wat niet" in de grond verdween werd 
door Te Strake afgerasterd... 

cyanidekwestie: 

ONTHULLEND RAPPORT 
IN HET GUNSTIGSTE GEVAL IS 
DE HOEVEELHEID CYANIDE 
DIE IN HET DEURNESE GROND-
WATER TERECHTKOMT DODE-
LIJK VOOR 31/2 MILJOEN MEN-
SEN. HIERBOVEN STAAT TE LE-
ZEN DAT WE AL EENS ZIJN UIT-
GEMAAKT VOOR 'DEMAGOGEN 
EN OP GOEDKOPE SENSATIE 
BELUSTE LIEDEN'. HET ZIJ ZO. 
De dodelijkheid van het Deurnese 
cyanide leiden we af uit het nieuwste 
onderzoeksrapport. De negen jaar die 
verstreken sinds de Aktiegroep 

Steeds meer mensen komen op de een 
of andere manier in de problemen. 
Sommige kunnen in zo'n situatie en 
beroep doen op familie of vrienden. 
De rest is aangewezen op hulpverle-
ners. Vervelend is wel dat je dan 
alleen tijdens kantooruren geholpen 
kunt worden. 
Het kan gebeuren dat je juist 
's avopds, 's nachts of in het weekend 
hulp nodig hebt. Of een opvangadres, 
omdat je niet weet waar je heen 
moet. 

Cyaankali de zaak openbaar maakte, 
waren vooraljaren van stilte. Stilte 
voor de storm, voorspelden we in het 
vorig PPD-Bericht. 

Niet voor niets vroegen we waar het 
rapport bleef. Een jaar in de kast 
gelegen; op het gemeentehuis heeft 
men het nog niet. De PPD wel, van-
daar de eerste zin van dit artikel. Nu 
weten we waarom de kikkers fris en 
vrolijk rondspringen. De meeste van 
hen zwemmen immers niet zo diep. 
Als we de berekeningen van het laat- 

kun je dag en nacht een beroep doen 
op een hulpverlener. Er zijn soms 
ook crisisopvangcentra, waar je naar 
toe klant. In Deurne heeft het maat-
schappelijk werk een afspraak met de 
Sociale Dienst, dat men iemand in 
noodgevallen mag plaatsen in een 
gastgezin. Dit moet dan worden aan-
gevraagd door een erkend hulpver-
lener en is tijdelijk. 

BEHOEFTE 

Er is in Deurne geen centraal tele- 

ste onderzoeksrapport volgen, komt 
er tussen de 180 en 990 kilo cyanide 
in het grondwater. Daarbij nog eens 
tussen de 3500 en 7600 kilo barium. 
Volgens de onderzoekers zal het 
Deurnese grondwater tientallen jaren 
lang gecontroleerd moeten worden. 
Wie durft te pleiten voor opgraven en 
zuiveren, pleit de gemeente straat-
arm. Van het College van B. en W. 
zullen we de oplossing waarschijnlijk 
niet te verwachten hebben. In ieder 
geval is-nu duidelijk dát het gif niet 
vanzelf verdwijnt. 

is geregeld. Men weet 't niet. Mensen 
blijven rondlopen en zoeken zelf wel 
of geen oplossing. Alleen als je toe-
vallig op straat of in het café tegen 
een hulpverlener opbotst, dan heb je 
kans om geholpen te worden. 

CENTEN 

De oplossing van dit probleem moet 
regionaal, met andere kleine gemeen-
tes samen, worden aangepakt. 
Een bereikbare dienst zal behalve 
inzet van hulpverleners ook wel cen- 

CRISISOPVANG IN DEURNE 



LINKSE AGENDA 
* 2 april: El Salvador-manifestatie in 
de Vierspan, van 2 tot 10 uur. 
* 5 - 10 april: KWJ-controle week. 
Haageind 27a, tel. 14100. Elke dag 
open voor klachten over loon, uit-
kering, ontslag enz. 
* 8 - 12 april: Peeltentoonstelling in 
het Gerardushuis, Walsberg over ont-
staan, aantasting, waarde en beheer . 

Open: do + vrij: 9.30 -22.00 u. Za, 
zo en ma.: 13.00 - 17.00 uur. Gratis! 
* 12 april: Volkelfietstocht. Verzame7  
len 11.30 uur bij het station. 
* 1 mei: 1 mei-viering, strijddag voor 
het socialisme. 

* 4 en 5 mei: tentoonstelling Tekens 
aan de wand. 

SLUIT AAN! 

De Progressieve Partij Deurne is een plaatselijke, progressieve partij. Door lid 
te worden van de PPD kunt U laten blijken achter ons werk te staan, • 
Die steun kunnen we goed gebruiken, want er is nog veel te doen in Deurne. 
De contributie voor 1982 bedraagt 15 gulden. Voor de laagstbetaalden be-
draagt zij 7,50 gulden. 

Ondergetekende wil lid worden van de Progressieve Partij Deurne: 
Naam: 	  
Adres: 	  
Contributie- 	gulden. 	Handtekening: 	  

PSP en PPR kiezen in de Deurnese politiek voor de progressieve eenheid in de 
PPD. U kunt dit strookje indien U wenst tevens gebruiken voor aanmelding 
bij een van deze landelijke, progressieve partijen. In dat geval zal de PPD uw 
aanmelding doorgeven. 

Invullen en opsturen aan PPD, Postbus 114, 5750 AC Deurne. 

Enkele van onze lezers ont-
vingen een paar dagen voor de 
staten-verkiezingen een brief met 
ongeveer de volgende inhoud: 
Als u toch van plan bent uw 
stem op het CDA uit te brengen, 
stem dan op onze Jan. Uw stem 
op het CDA gaat dan niet verlo-
ren. De brief eindigde als volgt: 
Ik zou het bijzonder op prijs 
stellen als U in uw omgeving 
deze brief onder de aandacht 
wilt brengen. 

Nou, dat is dan bij deze gedaan. 
Wel wat laat, maar de krant 
kwam niet eerder uit. Inmiddels 
hebben we begrepen, dat on-
danks ons aller steun de actie 
van mevrouw vooralsnog geen 
succes heeft gehad. U herinnert 
zich het bijbels woord: 'Je moet 
de Keyzer geven, wat de Keyzer 
toekomt'. 

IN HET GUNSTIGSTE GEVAL IS 
DE HOEVEELHEID CYANIDE 
DIE IN HET DEURNESE GROND-
WATER TERECHTKOMT DODE-
LIJK VOOR 31/2 MILJOEN MEN-
SEN. HIERBOVEN STAAT TE LE-
ZEN DAT WE AL EENS ZIJN UIT-
GEMAAKT VOOR 'DEMAGOGEN 
EN OP GOEDKOPE SENSATIE 
BELUSTE LIEDEN'. HET ZIJ ZO. 
De dodelijkheid van het Deurnese 
cyanide leiden we af uit het nieuwste 
onderzoeksrapport. De negen jaar die 
verstreken sinds de A ktiegroep 

Steeds meer mensen komen op de een 
of andere manier in de problemen. 
Sommige kunnen in zo'n situatie en 
beroep doen op familie of vrienden. 
De rest is aangewezen op hulpverle-
ners. Vervelend is wel dat je dan 
alleen tijdens kantooruren geholpen 
kunt worden. 
Het kan gebeuren dat je juist 
's avoods, 's nachts of in het weekend 
hulp nodig hebt. Of een opvangadres, 
omdat je niet weet waar je heen 
moet. 

AFSPRAAK 

Over deze problemen organiseerde de 
PPD onlangs een discussie-avond. De 
heer Willekens, hoofd van de Sociale 
pie,nst, was onze gast. 
in grotere plaatsen in onze omgeving 

Cyaankali de zaak openbaar maakte, 
waren vooraljaren van stilte. Stilte 
voor de storm, voorspelden we in het 
vorig PPD-Bericht. 

Niet voor niets vroegen we waar het 
rapport bleef. Een jaar in de kast 
gelegen; op het gemeentehuis heeft 
men het nog niet. De PPD wel, van-
daar de eerste zin van dit artikel. Nu 
weten we waarom de kikkers fris en 
vrolijk rondspringen. De meeste van 
hen zwemmen immers niet zo diep. 
Als we de berekeningen van het laat- 

kun je dag en nacht een beroep doen 
op een hulpverlener. Er zijn soms 
ook crisisopvangcentra, waar je naar 
toe klant. In Deurne heeft het maat-
schappelijk werk een afspraak met de 
Sociale Dienst, dat men iemand in 
noodgevallen mag plaatsen in een 
gastgezin. Dit moet dan worden aan-
gevraagd door een erkend hulpver-
lener en is tijdelijk. 

BEHOEFTE 

Er is in Deurne geen centraal tele-
foonnummer dat mensen kunnen 
bellen, als ze in moeilijkheden zitten. 
Nu is het zo dat er ook weinig ge-
bruik wordt gemaakt van de crisis-
opvang. Betekent dit dat er geen 
behoefte aan is? Wij denken van niet. 
De belangrijkste reden is dat er niets 

ste onderzoeksrapport volgen, komt 
er tussen de 180 en 990 kilo cyanide 
in het grondwater. Daarbij nog eens 
tussen de 3500 en 7600 kilo barium. 
Volgens de onderzoekers zal het 
Deurnese grondwater tientallen jaren 
lang gecontroleerd moeten worden. 
Wie durft te pleiten voor opgraven en 
zuiveren, pleit de gemeente straat-
arm. Van het College van B. en W. 
zullen we de oplossing waarschijnlijk 
niet te verwachten hebben. In ieder 
geval is-nu duidelijk dat het gif niet 
vanzelf verdwijnt. 

is geregeld. Men weet 't niet. Mensen 
blijven rondlopen en zoeken zelf wel 
of geen oplossing. Alleen als je toe-
vallig op straat of in het café tegen 
een hulpverlener opbbtst, dan heb je 
kans om geholpen te worden. 

CENTEN 

De oplossing van dit probleem moet 
regionaal, met andere kleine gemeen-
tes samen, worden aangepakt. 
Een bereikbare dienst zal behalve 
inzet van hulpverleners ook wel cen-
ten kosten. Dit laatste past waar-
schijnlijk niet in het crisisbeleid van 
de gemeente. Die heeft alle aandacht 
nodig om met bezuinigingen de 
economische crisis te bestrijden. 

TEKENS AAN DE WAND 

TEKENS AAN DE WAND 
Zo heet de tentoonstelling van de Anne Frank Stichting die op 4 en 5 mei in 
Deurne te zien zal zijn. Tweeënveertig posters met indrukwekkende foto's en 
informatie over nazisme en herlevend fascisme. 
De PPD wil met de tentoonstelling duidelijk maken dat de dodenherdenking 
en bevrijdingsdag niet een jaarlijks terugkijken is naar wat gebeurd is, maar 
het kijken naar wat er nu in de wereld aan de hand is. Het fascisme is niet 
dood! 
De tentoonstelling zal geopend worden met een herdenkingsbijeenkomst. 
Waar en wanneer de posters worden ten toon gesteld, wordt nog bekend 
gemaakt. 

CRISISOPVANG IN DEURNE 
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... eerst stemmen, dan pas kiezen? 

STEM 
VOOR 
EEN 
NIEUWE 
RAAD 
Het werk in de gemeenteraad wordt 
er de komende jaren niet plezieriger 
op. Als het dat al ooit geweest is voor 
een oppositiepartij als de PPD. Die 
kan niet in een luie stoel achterover 
gaan hangen. Desondanks doet de 
PPD voor de derde keer mee aan de 
verkiezingen voor een nieuwe raad. 
Dat hij echt nieuw wordt willen we 
hopen. 

De gemeentepolitiek zal de komende 
jaren vooral in het teken van de be-
zuinigingen staan. Geen leuk onder-
werp voor een verkiezingskampanje; 
je hoort er dan ook weinig van. Het 
zal er op aan komen: bezuinigingen 
mogen niet afgewenteld worden op de 
mensen met een smalle beurs. Boven- 

dien kost bezuinigen werkgelegen-
heid. De PPD treurt dan ook niet 
over de val van het kabinet Van Agt. 
Die maakt immers geen werk van de 
strijd tegen de werkloosheid. 

•• 	• 

PPD herdenkt de 4de mei... ... windmolen op PPD-energiemarkt... 

PROGRAMMA '82 - '86 
Het verkiezingspro-
gramma van de PPD 
is 30 pagina's dik. 
Een aantal punten 
eruit vindt u terug in 
deze krant. Iedereen 

programma, kan er 
een krijgen bij se-
kretaris Lambert 
van Lieshout (tel. 
12574) of er een van 
de kandidaten op 

ACHT JAAR PROGRESSIEVE 
POLITIEK IN DEURNE 

LIJST 3 
Het is alweer acht jaar 
geleden dat de Progres-
sieve Partij Deurne 
werd opgericht. De in-
zet is er niet minder op 
geworden. Politiek is 
bij de PPD méér dan al-
leen maar in de ge-
meenteraad zitten. Een 
bruisende partij- met 
zo'n honderd leden. 

Hoog in het vaandel van de PPD 
staan aktiviteiten die met de toekomst 
van het bestaan te maken hebben. 
Strijd tegen kernwapens en kernener-
gie. Redden van de laatste stukjes 
natuurgebied. Vierkant tegen verve-
ning en al dan niet illegale ontginning 
in het Aartse paradijs'. Verdedigen 
van het leefmilieu tegen steeds verder-
gaande vergiftiging. Beschermen van 
de demokratie, waar bij hoort dat je 
de 4-de mei herdenkt en de 5-de mei 
viert. Waakzaam tegen heroplevend 
fascisme en solidair met de Derde 
Wereld. 

GEWONE MENSEN 

De PPD is niet alleen een milieupartij 
en zet zich wel degelijk in voor de 
dagelijkse belangen en ontplooing 
van de gewone mens. Regelmatig 
worden openbare avonden belegd, 
zoals over bzuinigingen in de gezond-
heidszorg, over verkeersveiligheid in 
de wijk en over het onderwijsbeleid. 
De PPD aarzelt niet om nieuwe dis-
kussies aan te slingeren. Dat gebeurt 
ook in de eigen krant. Dit PPD-
Bericht is in vier jaar tijd het achtste 



De gemeentepolitiek zal de komende 
jarén vooral in het teken van de be-
zuinigingen staan. Geen leuk onder-
werp voor een verkiezingskampanje; 
je hoort er dan ook weinig van. Het 
zal er op aan komen: bezuinigingen 
mogen niet afgewenteld worden op de 
mensen met een smalle beurs. Boven- 

... eerst stemmen, dan pas kiezen? 

dien kost bezuinigen werkgelegen-
heid. De PPD treurt dan ook niet 
over de val van het kabinet Van Agt. 
Die maakt immers geen werk van de 
strijd tegen de werkloosheid. 
Als er bezuinigd moet worden, wil de 
PPD dat doen op protserige, groot-
schalige en dure prestige-objekten. 
Daar zijn er al te veel van opgericht. 

PROGRAMMA '82 - '86 
Het verkiezingspro-
gramma van de PPD 
is 30 pagina's dik. 
Een aantal punten 
eruit vindt u terug in 
deze krant. Iedereen 
die belangstelling 
heeft voor het hele 

programma, kan er 
een krijgen bij se- 
kretaris 	Lambert 
van Lieshout (tel. 
12574) of er een van 
de kandidaten op 
aanspreken. 

geworden. Politiek is 
bij de PPD méér dan al-
leen maar in de ge-
meenteraad zitten. Een 
bruisende partij- met 
zo'n honderd leden. 

Hoog in het vaandel van de PPD 
staan aktiviteiten die met de toekomst 
van het bestaan te maken hebben. 
Strijd tegen kernwapens en kernener-
gie. Redden van de laatste stukjes 
natuurgebied. Vierkant tegen verve-
ning en al dan niet illegale ontginning 
in het `Aartse paradijs'. Verdedigen 
van het leefmilieu tegen steeds verder-
gaande vergiftiging. Beschermen van 
de demokratje, waar bij hoort dat je 
de 4-de mei herdenkt en de 5-de mei 
viert. Waakzaam tegen heroplevend 
fascisme en solidair met de Derde 
Wereld. 

GEWONE MENSEN 

De PPD is niet alleen een milieupartij 
en zet zich wel degelijk in voor de 
dagelijksè belangen en ontplooing 
van de gewone mens. Regelmatig 
worden openbare avonden belegd, 
zoals over bzuinigingen in de gezond-
heidszorg, over verkeersveiligheid in 
de wijk en over het onderwijsbeleid. 
De PPD aarzelt niet om nieuwe dis-
kussies aan te slingeren. Dat gebeurt 
ook in de eigen krant. Dit PPD-
Bericht is in vier jaar tijd het achtste 
nummer dat huis-aan-huis wordt ver-
spreid. De PPD betrekt de mensen bij 
de politiek, zoals je van een progres-
sieve partij mag verwachten. 

ama.lim■ra 

PPD herdenkt de 4de mei... ... windmolen op PPD-energiemarkt... 

ONZE KANDIDATEN 

1. Toon Berkers 
29 jaar, Sloe 44, tel. 17982, 
groepsbegeleider bij de Open 
School in Venray, PPD-raadslid 
sinds eind 1980. Niet alleen om 
het zichzelf gemakkelijker te 
maken hoopt hij dat Jan Duff-
haus de fraktie komt versterken. 
Een sterke linkse beweging bin-
nen en buiten de raad is volgens 
Toon meer dan ooit nodig om te 
verhinderen dat komende bezui-
nigingen worden afgewenteld op 
de gewone mensen. Met de PPD 
kan progressief Deurne een vuist 
maken. 

2. Jan Duffhauss 

44 jaar, Romeinstraat 16, tel. 
12541. Projektleider van een Ex-
perimenteel Arbeidsplaatsenpro-
jekt voor Jongeren in Venray. 
Jan heeft al zes jaar ervaring als 
PPD-gémeenteraadslid, zodat de 
PPD nu aan de kiezers twee er-
varen raadslieden te bieden 
heeft. Jan is lid van de PPR en 
daarin ook op provinciaal en 
landelijk nivo aktief. Hij vindt 
`kritisch-zijn' en 'Christen-zijn' 
goed verenigbaar en voelt zich 
daardoor juist geinspireerd. 

3. Willy Koppens 
31 jaar, Romeinstraat 11, tel. 
16187, leraar landbouwekono-
mie op de Middelbare Land-
bouwschool in Helmond. Als 
PSP-er voelt hij zich prima thuis 
in .de PPD. Ook als er geen ver-
kiezingen zijn, komt de PPD op 
voor diegenen die de klappen 
opvangen als het eens wat min-
der gaat met de ekonomie. Om 
het milieu leefbaar te houden 
moet je met gedurfde initiatie-
ven komen, oo.k al vallen ze over 
je heen. 

4. Hans Joosten 

27 jaar, Meidoorn 18 in Liessel, 
tel. 2025, als bioloog afgestu-
deerd op de Peel. Het behoeft 
geen betoog dat Hans, aktief lid 
van de Werkgroep Behoud de 
Peel, een strijder is voor het 
behoud van de natuur. Kandi-. 
daat voor de PPD omdat hij 
voorstander is van linkse een-
heid. Als socialist vindt Hans 
dat linkse mensen moeten sa-
menwerken voor een maatschap-
pij waarin mens en natuur niet 
meer worden uitgebuit. 

5. Jan Hellemons 
57 jaar, Hellemanstraat 6a, tel. 
19438, broeder van SVD en 
werkzaam in de boekhandel van 
het Missiehuis. Jan is lid van de 
PSP. Hij heeft als christen be-
wust voor het socialisme geko-
zen. De wereld is voor iedereen 
geschapen en niet alleen voor 
een stel handige jongens. In de 
PPD vindt Jan terug dat die 
probeert op te komen voor de 
mensen die in de verdrukking 
zitten. 



...'t Hofke van Marijke... 

WELZIJN 

De PPD legt de nadruk op: 

I. In elke wijk of kerkdorp een 

zelfstandig buurthuis. 

2. Gebruiksmogelijkheden en 

aanvangstijden aanpassen aan 

de groep baanlozen. 

3. Kinderopvangcentra en peu-

terspeelzalen zijn een kernvoor-

ziening in een wijk en moeten 

optimaal gesubsidiëerd worden. 

4. Stimuleren overblijfregeling 

op scholen. 

5. Minderhedenbeleid en jonge-

renbeleid moet een onderdeel 

zijn van de aktiviteiten in het 

buurthuis. 

6. Uitbreiding voorziening bi-

bliotheek heeft hoge prioriteit. 

7. Museum de Wieger meer open 

stellen voor Deurnese kunste-

naars. 

8. Beleid gericht op opheffing 

van ongelijkheid man-vrouw. 

9. Meer mogelijkheden scheppen 

voor recreatieve sporters wat be-

treft openingstijd en tarieven. 

10. Jongeren betrekken bij het 

opzetten van een jongerenbeleid. 

11. Georganiseerd overleg nood-

zakelijk tussen gemeentebestuur 

en schoolbesturen. 

12. De raad stelt een onderwijs-

kommissie in. 

13. Behoud van vakleerkrachten 

in het basisonderwijs. 

14. Uitbreiding openbaar onder-

wijs. 

	■ 
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BLADZIJDE 2 

KLEINSCHALIG 

De PPD gaat er van uit dat het soci-
aal-cultureel werk kleinschalig moet 
zijn. In alle wijken en kerkdorpen een 
buurthuis waar de betrokken bewo-
ners zelf de aktiviteiten bepalen. En 
daar moet de beroepskracht zich dan 
op richten. Ook het jongerenbeleid en 
de aktiviteiten voor minderheden ho-
ren in de wijk thuis. Dus geen aparte 
opbouwwerker voor deze groepen. 
Dat leidt alleen maar tot isolement. 
Hoe belangrijk het buurthuis ook is, 
toch spelen er in Deurne heel wat ge-
meenschappelijke problemen. Denk 
aan huisvesting, baanlozen, jongeren, 
verkeersproblemen. Allemaal kwes-
ties die om overleg tussen de buurt-
huizen vragen. Er zijn gemeenschap- 

WERKGEVER 

Die stichting kan dan de besturen in 
de wijken ontlasten van de admini-
stratie. Ze doet het personeelsbeleid 
en ko&dineert het beheer van de 
middelen. Hier worden de aktiviteiten 
gekoeirdineerd en is bovendien plaats 
voor team-overleg van de beroeps-
krachten. Uitdrukkelijk stelt de PPD 
dat het sociaal cultureel werk inhou-
delijk een taak is van de zelfstandige 
stichting, die in elke wijk of dorp ook 
leiding geeft aan de beroepskracht. 

FUNEST 

Het sociaal-cultureel plan doet geen 
uitspraak over de richting die de 
Deurnese instellingen op moeten 
gaan. Deze onduideljkheid zal funest 

blijken voor de uitvoering van het 
plan. De afdeling Welzijn van de ge-
meente Deurne heeft onder leiding 
van de Heer van Laarhoven een 
mooie lap stof geweven, maar ze 
heeft het patroon vergeten. 
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ONDERWIJS 
Als kinderen voor de eerste keer naar 
school gaan, beginnen ze al met onge-
lijke kansen. De verschillen die in de 
maatschappij bestaan weerspiegelen 
zich immers in het onderwijs. Dat alle 
mensen recht hebben op gelijke kan-
sen is daarom een mooie kreet, die 
niet klopt met de praktijk. Niet voor 
niets dat het onderwijs al jaren bezig 
is met de vraag hoe het anders kan. 

Voor de PPD geldt als algemeen uit-
gangspunt, dat er voor alle mensen 
gelijke kansen moeten zijn. Het on-
derwijs alléén kan dat niet verwezen-
lijken. Toch moet het onderwijs al 
het mogelijke bijdragen aan het mon-
dig en weerbaar worden van de mens. 
Dat is het eerste belang als het over 
gelijke kansen gaat. 
De gemeente moet een zodanig beleid 
voeren dat het onderwijs deze taak 
kan waarmaken. Volgens de PPD be-
tekent dit dat verworvenheden in het 
basisonderwijs moeten worden verde-
digd en uitgebouwd in plaats van 
aangetast. 

In het sociaal-cultureel plan, dat B&W in januari 
uitbracht en dat eind juni in de raad komt, ont-
breekt het aan moed en visie. Moed om ten over-
staan van alle betrokkenen te zeggen welke kant 
het nu precies op moet. 
Volgens het plan komen er in alle wij- 	pelijke belangen, ook ten opzichte 
ken en kerkdorpen zelfstandige 	van de gemeente, waar uiteindelijk 
buurthuizen. En aan al deze zelfstan- 	het geld van moet komen. 
dige stichtingen wordt gevraagd om 

	
De PPD pleit daarom voor een be- 

op langere termijn samen te gaan 	paalde vorm van centraal overleg. 
werken. Blijkbaar is dat vragen om 

	
Een van de mogelijkheden daarvoor 

moeilijkheden, gezien de bezwaar- 	is, dat de wijken samen een overkoe- 
schriften, die op het plan zijn inge- 	pelende stichting vormen. 
diend. 

sociaal-cultureel plan: 

MOOIE LAP STOF MAAR 
HET PATROON IS WEL VERGETEN 
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350.000 boeken per jaar 

BIBLIOTHEEK NIET 
KLEM ZETTEN 
Als 'gelijke kansen voor iedereen' een belangrijk 
doel is van progressieve politiek, dan is het na-
tuurlijk erg belangrijk dat informatie voor ieder-
een bereikbaar is. Een bibliotheek is daarom erg 
belangrijk. De bibliotheek in onze gemeente ver-
zorgt jaarlijks 350.000 uitleningen van boeken. 
Dat is zeven keer zoveel als in 1970. 

Om 350.000 boeken per jaar te kun-
nen uitlenen heeft de bibliotheek 
ruim 40.000 boeken in bezit. En al-
leen al voor het plaatsen van die boe-
ken is 700 vierkante meter nodig. De 
hele bibliotheek is nu slechts 475 vier-
kante meter groot. Het gevolg is dat 
5000 boeken ergens anders moeten 
worden opgeslagen; onbereikbare in-
formatie dus. 
De PPD vindt dat de bibliotheek de 
hoogste prioriteit verdient op de lijst 
van investeringen die de gemeente 
moet doen. 
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NIET ALLEEN 
PRESTATIE—SPORT 

STIMULEREN 

`We hebben het zolang we bestaan moeilijk gehad 
om ons hoofd financieel boven water te houden. 
De gemeente duwt ons niet koppie onder, maar 
daarmee is ook alles gezegd. Maar ons enthousi-
asme houdt ons overeind en dat is belangrijk.' 
Aan het woord is Cor-  Bruggenwirth, voorzitter 
van de Tafeltennisckub Deurne. Een jonge club 
met 30 leden. Nog geen 3 jaar oud en toch al 3 
keer verhuisd. De PPD bekijkt het sportgebeuren 
eens een keer door de bril van een kleine club. 

350.000 boeken per jaar 

BIBLIOTHEEK NIET 
KLEM ZETTEN 

Dat leidt alleen maar tot isolement. 
Hoe belangrijk het buurthuis ook is, 
toch spelen er in Deurne heel wat ge-
meenschappelijke problemen. Denk 
aan huisvesting, baanlozen, jongeren, 
verkeersproblemen. Allemaal kwes-
ties die om overleg tussen de buurt-
huizen vragen. Er zijn gemeenschap- 

leiding geeft aan de beroepskracht. 

FUNEST 

Het sociaal-culturéel plan doet geen 
uitspraak over de richting die de 
Deurnese instellingen op moeten 
gaan. Deze onduideljkheid zal funest 

...'t Hofke van Marijke... 

blijken voor de uitvoering van het 
plan. De afdeling Welzijn van de ge-
meente Deurne heeft onder leiding 
van de Heer van Laarhoven een 
mooie lap stof geweven, maar ze 
heeft het patroon vergeten. 

en schoolbesturen. 
12. De raad stelt een onderwijs-
kommissie in. 
13. Behoud van vakleerkrachten 
in het basisonderwijs. 
14. Uitbreiding openbaar onder-
wijs. 

gelijke kansen gaat. 
De gemeente moet een zodanig beleid 
voeren dat het onderwijs deze taak 
kan waarmaken. Volgens de PPD be-
tekent dit dat verworvenheden in het 
basisonderwijs moeten worden verde-
digd en uitgebouwd in plaats van 
aangetast. 

`We zitten nu in de sportzaal van de 
St.Jozefschool. Een geschikte zaal. 
Geschikt vooral omdat hij tamelijk 
goedkoop is. Met toch ook nadelen: 
uit het centrum en niet beschikbaar 
voor 9 uur, dus eigenlijk te laat voor 
de jeugd. Maar het is niet anders. We 
hebben een jaar de gemeentelijke 
sporthal in de Schutsboom gehad, 
maar die konden we niet meer beta-
len. We willen de sport in deze tijd 
toch ook betaalbaar houden.' 
En de gemeente dan? 
`We krijgen een beetje subsidie. Vol-
gens de richtlijnen. Als kleine club 
krijg je geen aandacht van de ge-
meente. Het gemeentelijk sportbeleid 
heeft meer op met clubs die prestatie-
gericht bezig zijn. Daar bouwen ze 
prestige-sportgebouwen, zoals de hal 
in de Koolhof, en komplexen als 
Vlier-Noord, waar nu sprake van is. 

Een andere mogelijkheid voor aan-
dacht is elke dag op de stoep van het 
gemeentehuis- te staan. Daar hebben 
wij geen tijd voor. Trouwens, als het 
zó moet... ' 

SPORTRAAD 

`Met de sportraad hebben we nauwe-
lijks enige binding. Ze zoeken geen 
kontakt met ons. Hebben ze geen be-
langstelling? Jammer eigenlijk. Ik 
stel me van een sportraad voor, dat 
ze ook voor andere dingen dan pres-
taties aandacht heeft. Bijvoorbeeld 
het sociale karakter van een club. De 
waarde die een club heeft omdat ze 
de jeugd van de straat houdt. Wat 
saamhorigheid en gezelligheid. Maar 
gelukkig krijgen we dat van de ouders 
wel te horen.' 

Als 'gelijke kansen voor iedereen' een belangrijk 
doel is van progressieve politiek, .dan is het na-
tuurlijk erg belangrijk dat informatie voor ieder-
een bereikbaar is. Een bibliotheek is daarom erg 
belangrijk. De bibliotheek in onze gemeente ver-
zorgt jaarlijks 350.000 uitleningen van boeken. 
Dat is zeven keer zoveel als in 1970. 

Om 350.000 boeken per jaar te kun-
nen uitlenen heeft de bibliotheek 
ruim 40.000 boeken in bezit. En al-
leen al voor het plaatsen van die boe-
ken is 700 vierkante meter nodig. De 
hele bibliotheek is nu slechts 475 vier-
kante meter groot. Het gevolg is dat 
5000 boeken ergens anders moeten 
worden opgeslagen; onbereikbare in-
formatie dus. 
De PPD vindt dat de bibliotheek de 
hoogste prioriteit verdient op de lijst 
van investeringen die de gemeente 
moet doen. 
TUSSEN TWEE VUREN 
Bij de manier waarop bibliotheken nu 
volgens de wet zijn georganiseerd 
maakt de Provinciale Bibliotheek 
Centrale (PBC) het personeelsbeleid 
uit. Het bestuur van de PBC is tegen 
de inzet van vrijwilligers voor routine 
werk in bibliotheken. Het gemeente-
bestuur van Deurne EIST de inzet 
van vrijwilligers. De Deurnese biblio-
theek zit dus klem tussen twee soor-
ten beleidsmakers. 

VRIJWILLIGERS 
De PPD wijst het inzetten van vrij-
willigers als beleid 'van de overheid 
af. De PPD vindt dat iedereen vrij 
moet zijn al dan niet vrijwilligerswerk 
te doen. Als de overheid bij haar 
beleid rekening gaat houden met de 
inzet van vrijwilligers en dit gaat 
eisen op plaatsen waar eigenlijk 
banen gemaakt kunnen worden, is 
dat zeer slecht voor de werkgelegen-
heid. Het gemeentebestuur denkt mis-
schien dat inzet van vrijwilligers 
goedkoop is. Maatschappelijk gezien 
is vrijwilligerswerk natuurlijk niet 
`gratis'. Als eerste komen natuurlijk 
werklozen in aanmerking om via vrij-
willigerswerk weer mee te funktione-
ren in de samenleving. De uitkering, 
samen met wat een 'vrijwilliger' kost 
aan opleiding, inwerken, begeleiden, 
huisvesting enz.enz. is net zo duur als 
een baan. Het enige verschil is dat de 
betaling uit verschillende potjes 
komt. 

...de Openbare Bibliotheek van 
Deurne met op de voorgrond het 
be-vrijdingsbeeldje, dat er in 
december 1980 werd onthuld... 



GEMEENTEBESTUUR 
MOET DE MOED HEBBEN 
OM VOOROP TE LOPEN 

De PPD pleit ervoor om in 
Deurne met inspraak in woning-
bouw een begin te maken als 
straks de woningen aan de Heu-
vel en de Heuvelstraat door 
nieuwe vervangen moeten wor-
den. 
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A jaren wil de PPD dat toekomstige bewoners 
iets te zeggen hebben over de bouw van hun huis 
en de inrichting van de omgeving. Deurne wil 
daar nog steeds niet aan. Toekomstige bewoners 
zijn niet zo vroeg bekend, wordt gezegd. En als 
we al huizen mogen bouwen, moeten we die snel 
bouwen en de zaak niet langer ophouden door 
tijdrovende inspraak. We gaan eens kijken bij an-
dere gemeentes, of die ook zulke problemen heb-
ben, of het daar wél kan. 
In de gemeente Venray bestaat geen nu lekker goedkoop. En dat moet 
ingewikkelde inspraakverordening die ook wel, want veel van de bewoners 
vanalles op papier regelt. Maar ken-  hier zijn werkloos en moeten dus van 
nelijk bestaat bij het gemeentebestuur een uitkering rondkomen.' 
wel de wil om inspraak te geven. In * In het Venrayse kerkdorp Oirlo 
een vrij eenvoudige inspraaknota wonen aan de Dionisiusstraat sinds 
heeft het gemeentebestuur de beginse-  kort Bert Voesten en Nel Geurts. 
len vastgelegd, waarna men in de Toen de plannen bekend waren, wer- 
praktijk inspraak is gaan proberen. 	den hier door de woningbouwvereni- 

DRIE VOORBEELDEN 
* -In de omgeving van het nieuwe 
politieburo moesten een paar straten 
opnieuw worden ingericht. De bewo-
ners mochten meedenken en op tal 
van onderdelen kon met de ideeën 
van de bewoners rekening gehouden 
worden. 
* Aan de rand van het centrum van 
Venray staan zeven opvallende, vrien-
delijk gebouwde woningen. Op het ging de toekomstige bewoners uitge-
eerste gezicht ziet het wijkje, dat nodigd hun wensen kenbaar te ' 
Burggraaf heet, er als een villawijk maken. 'Wij hebben toen onder 
uit, maar . als je dichterbij komt, andere aandacht gevraagd voor de 
blijkt elke woning te bestaan uit zes plaats van onze keuken en met die 
zogenaamde van Dam-woningen. 	wens werd rekening gehouden', zegt 
Kleine wooneenheden dus voor één- Bert. Hij vindt dat eigenlijk maar 

Dikwijls wordt gezegd dat het verkeer veiliger 
wordt als de mentaliteit van de mensen maar 
beter wordt. Maar een mentaliteitsverandering in 
het verkeer is alleen mogelijk als eerst de ver-
keerssituatie verandert, want die bepaald vaak 
het gedrag. Als een weg zo gemaakt wordt dat er 
hard gereden kan worden, dan wordt er een be-
roep gedaan op onze minder goede eigenschap-
pen: snel opschieten ten koste van anderen, en 
niet op de goede: anderen voor laten gaan. 
Wet is niet altijd de aard van de 
mensen die in het verkeer een rol 
speelt, maar de aard van de situatie 
waarop hij reageert. Men kan die 
mentaliteitsverandering in het verkeer 
een handje helpen door de situatie te 
veranderen. 

WONEN 
De PPD legt de nadruk op: 	gangspunt zijn voor verkeers- 

maatregelen in woonwijken. 
1. Onderzoek naar goedkope 

	
7. Deelnemen aan 30 km experi- 

woningwetwoningen. 	 ment voor auto's in woonwijken 
2. Inspraak experiment bij 

	
8. Bevorderen openbaar vervoer 

nieuwbouw van woningen in de 	en langzaam verkeer; terugdrin- 
Heuvelstraat. 	 gen autogebruik. 
3. Volkshuisvestingsplan. Bou- 

	9. Belemmeringen aanbrengen 
wen naar behoefte van de ver- 	voor het autoverkeer in Stations- 
schillende categorieën woning- 	straat, Kerkstraat en Molen- 
zoekenden, met name de minder 

	straat.  

gemeente Deurne kan bij het ministe-
rie aanvragen om proefgemeente te 
worden voor het rijden van 30 km/u. 
in woonwijken. Hoe meer aanvragen 
er bij het ministerie binnenkomen des 
te eerder zal de regeling van 30 km er 
komen. 

Langzaam rijden wordt ook bevor-
derd door verkeersdrempels, die nu 
door de hoge raad zijn goedgekeurd. 
.* Bevorderen dat er een regeling 
komt waarbij het snelverkeer geen 
voorrang meer heeft in woonwijken, 
zoals bij woonerven. Dan wordt de 
automobilist ook wat bescheidener en 
minder overheersend. 

Bevorderen dat de mensen hun auto 
wat meer thuislaten en bijvoorbeeld 
de fiets nemen (minder luchtvervui-
ling ook). Het openbaar vervoer .zou 
dan verbeterd moeten worden. Hier 
in Deurne ligt het busstation heel ver 
van het zn.zs.-station, en het station 

nieuwbouw Den Heuvel 

PPD PLEIT 
VOOR ECHTE INSPRAAK 

PROEFGEMEENTE 
Het gemeentebestuur moet de moed 
hebben om voorop te lopen. De, PPD 
wil een aktief verkeersbeleid dus: 
• Bevorderen dat er langzaam gere-
den wordt in woonwijken. De 

_7 7 
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WONEN 
De PPD legt de nadruk op: 

I. Onderzoek naar goedkope 
woningwetwoningen. 
2. Inspraak experiment bij 
nieuwbouw van woningen in de 
Heuvelstraat. 
3. Volkshuisvestingsplan. Bou-
wen naar behoefte van de ver-
schillende categorieën woning-
zoekenden, met name de minder 
draagkrachtigen. 
4. Bestaande gebouwen aanpas-
sen en geschikt maken voor be-
woning. 
5. Renovatie heeft de voorkeur 
boven nieuwbouw. 
6. Langzaam verkeer moet uit- 

gangspunt zijn voor verkeers-
maatregelen in woonwijken. 
7. Deelnemen aan 30 km experi-
ment voor auto's in woonwijken 
8. Bevorderen openbaar vervoer 
en langzaam verkeer; terugdrin-
gen autogebruik. 
9. Belemmeringen aanbrengen 
voor het autoverkeer in Stations-
straat, Kerkstraat en Molen-
straat. 
10. Bestemmingsplannen goed-
koper maken door groenvoorzie-
ningen als tuinen op te nemen in 
het bouwperceel; hetzelfde met 
parkeerplaatsen. 
11. Geen uitbreiding van het we-
gennet. 

	• 
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DRIE VOORBEELDEN 
* In de omgeving van het nieuwe 
politieburo moesten een paar straten 
opnieuw worden ingericht. De bewo-
ners mochten meedenken en op tal 
van onderdelen kon met de ideeën 
van de bewoners rekening gehouden 
worden. 
* Aan de rand van het centrum van 
Venray staan zeven opvallende, vrien-
delijk gebouwde woningen. Op het 
eerste gezicht 'ziet het wijkje, dat 
Burggraaf heet, er als een villawijk 
uit, maar - als je dichterbij komt, 
blijkt elke woning te bestaan uit zes 
zogenaamde van Dam-woningen. 
Kleine wooneenheden dus voor één-
en tweepersoonshuishoudens. We 
praatten met een van de bewoners 
-Stef Peeters- over de inspraak. 'Toen 
de plannen er waren, werden de toe-
komstige bewoners erbij gehaald', 
zegt hij. 'Ik heb de indruk dat door 
onze aanwijzingen vooral de huur-
prijs laag is gebleven. We zitten hier 

De PPD pleit ervoor om in 
Deurne met inspraak in woning-
bouw een begin te maken als 
straks de woningen aan de Heu-
vel en de Heuvelstraat door 
nieuwe vervangen moeten wor-
den. 

ging de toekomstige bewoners uitge-
.nodigd hun wensen kenbaar te 
maken. 'Wij hebben toen onder 
andere aandacht gevraagd voor de 
plaats van onze keuken en met die 
wens werd rekening gehouden', zegt 
Bert. Hij vindt dat eigenlijk maar 
heel gewoon en verbaast er zich over 
dat zoiets in andere gemeentes nog 
niet mogelijk is. 

Dikwijls wordt gezegd dat het verkeer veiliger 
wordt als de mentaliteit van de mensen maar 
beter wordt. Maar een mentaliteitsverandering in 
het verkeer is alleen mogelijk als eerst de ver-
keerssituatie verandert, want die bepaald vaak 
het gedrag. Als een weg zo gemaakt wordt dat er 
hard gereden kan worden, dan wordt er een be-
roep gedaan op onze minder goede eigenschap-
pen: snel opschieten ten koste van anderen, en 
niet op de goede: anderen voor laten gaan. 
'Iet is niet altijd de aard van de 
mensen die in het verkeer een rol 
speelt, maar de aard van de situatie 
waarop hij reageert. Men kan die 
mentaliteitsverandering in het verkeer 
een handje helpen door de situatie te 
veranderen. 

gemeente Deurne kan bij het ministe-
rie aanvragen om proefgemeente te 
worden voor het rijden van 30 km/u. 
in woonwijken. Hoe meer aanvragen 
er bij het ministerie binnenkomen des 
te eerder zal de regeling van 30 km er 
komen. 

Langzaam rijden wordt ook bevor-
derd door verkeersdrempels, die nu 
door de hoge raad zijn goedgekeurd. 
-ob Bevorderen dat er een regeling 
komt waarbij het snelverkeer geen 
voorrang meer heeft in woonwijken, 
zoals bij woonerven. Dan wordt de 
automobilist ook wat bescheidener en 
minder overheersend. 

Bevorderen dat de mensen hun auto 
wat meer thuislaten en bijvoorbeeld 
de fiets nemen (minder luchtvervui-
ling ook). Het openbaar vervoer zou 
dan verbeterd moeten worden. Hier 
in Deurne ligt het busstation heel ver 
van het zn.zs.-station, en het station 
is voor voetgangers en fietsers via de 
slechte Tramstraat moeilijk te berei-
ken. Dat maakt het openbaar vervoer 
niet aantrekkelijk. 
De gemeente` kan wel degelijk meehel-
pen bij deze mentaliteitsverandering. 
Zij moet daarbij vooróp lopen en 
minder achter de feiten aan. 

PROEFGEMEENTE 
Het gemeentebestuur moet de moed 
hebben om voorop te lopen. De. PPD 
wil een aktief verkeersbeleid dus: 
• Bevorderen dat er langzaam gere-
den wordt in woonwijken. De 

6. Lambert van Lieshout 7. 

40 jaar, Haspelweg 7, tel. 12574, 
maatschappelijk werker bij de 
sociale dienst in Helmond en 
verwoed volkstuinier. Lambert 
draait in Helmond mee in de te-
lefonische hulpdienst, iets wat 
hij ook in Deurne nodig vindt. 
Lambert is lid van de PPR en 
aktief in de PPD omdat zij kiest 
voor mensen die in deze krisis-
tijd worden gepakt. In zijn werk 
komt hij daar maar al te veel 
voorbeelden van tegen. 

Mariet de Swart 

31 jaar, Zwin 29, tel. 16057, 
wijkverpleegkundige. 	Mariet 
vindt het erg belangrijk om ak-
tief te zijn in de plaats waar je 
woont en werkt. Sinds zij in 
Deurne woont is Mariet aktief in 
de PPD. Als wijkverpleegkundi-
ge in Deurne komt zij bij de 
mensen thuis en ziet daar de 
direkte gevolgen van het bezuini-
gingsbeleid. Juist daarom wil zij 
blijven werken in een plaatse-
lijke progressieve partij als de 
PPD. 

8. Maarten Kuipers 

25 jaar, Weerijs 47, tel. 19843, 
kwaliteitskontroleur bij Pluim-
veeslachterij Goossens in Ommel 
lid van de Ondernemingsraad en 
bestuurslid van de bedrijfsafde-
ling Voedingsbond-FNV. Voor-
zitter van de PPD, die volgens 
Maarten probeert ook buiten de 
raad iets voor de mensen te bete-
kenen. Je moet niet voorspiege-
len dat je de problemen wel even 
oplost. De mens centraal stellen 
betekent ook luisteren naar wat 
zij.  je te vertellen hebben. 

9. Frans Giebelen 

27 jaar, Fred. Hopkinshof 5, tel 
19010. Vrijgestelde bij de KWJ-
regio Helmond. Jongeren moe-
ten niet bij de pakken neer gaan 
zitten, zegt Frans. Hun positie 
wordt steeds uitzichtlozer, maar 
zij kunnen daar tegen vechten. 
Jongeren moeten knokken voor 
hun vrijheid om over zichzelf te 
kunnen meebeslissen. Strijd te-
gen jeugdwerkloosheid moet 
voorrang krijgen. Frans is tegen 
verplicht vrijwilligerswerk, om-
dat het werklozen een stempel 
geeft zoals vroeger de DUW. 

10. Addy Smolders 

31 jaar, woont in Liessel Straat-
sebaan 5, tel. 1796. Zij is onder-
wijzeres aan de Hilt in Hel-
mond, een school voor meer in-
dividueel onderwijs. Addy is 
voorstander van kwaliteitsverbe-
tering in het onderwijs. Zij is in 
Helmond al lang aktief in de 
(onderwijs)ombudswinkel en het 
kindervakantiewerk. Als je iets 
wilt veranderen moet je klein 
beginnen, vindt Addy. In je 
eigen omgeving dus. En dat 
maakt de PPD waar. 



... op Vreekwijk werden de eerste boringen verricht naar het giftige cyanide... 

MILIEU 

De PPD legt de nadruk op: 
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PPD WIL EEN 
ECHT MILIEUBELEID 

November '81 startte den Bosch 
een proef om het huisvuil bij 
1600 gezinnen gescheiden in te 
zamelen. Het publiek wordt ge-
vraagd om papier, blik, textiel 
en plastic in een aparte [kring-
loop]zak te doen. Glas kan in de 
glasbak. De reinigingsdienst sor-
teert het: papier gaat naar de 
handel, blik en metaal naar de 
hoógovens, 50 % van het plastic 
wordt verwerkt, textiel gaat naar 
het Leger des Heils of naar de 
handel.• 
De Bossche reinigingsdirecteur 
van der Schoor: Natuurlijk kan 
papier ook door particulieren op 
gehaald worden. We willen geen 
verenigingen duperen. We zitten 
zelfs aan een garantieprijs te 
denken. Het gaat ons niet om de 

opbrengst'. 
Nee, het gaat den Bosch om een 
milieuvriendelijke manier van 
afvalverwerking. Men wil veilig 
storten en vooral zo weinig mo-
gelijk. Van de Schoor: ` Het gaat 
wel iets meer kosten. Gewoon 

Deurne sjokt weer achteraan. 
Half Nederland doet proeven 
om de hoeveelheid afval te 
verminderen. Maar in Deur-
ne doen ze proeven met mini-
containers. Destijds met veel 
bombarie aangeprezen, on-
dertussen schielijk in een bu-
rola verdwenen. Om Deurne 
duidelijk te maken dat het 
anders kan, beschrijven we 
de huisvuilpolitiek van den 
Bosch. Eén voorbeeld. 

Het milieubeleid is een stiefkind van de Deurne-
se gemeentepolitiek, dat maar moeizaam erken-
ning krijgt. B&W wacht meestal af wat er boven 
komt. Initiatieven moeten we blijkbaar van hen 
niet verwachten. Behalve natuurlijk als een jon-
gerencentrum teveel geluidsoverlast bezorgt. 
Dan is ingrijpen kennelijk iets makkelijker. Maar 
anders ligt het wanneer moeilijke woorden als 
cyanide en barium over tafel rollen of als het gaat 
om het huisvuilbeleid. De PPD wil onderhand wel 
eens een echt milieubeleid zien. 

STOP BIO- 
INDUSTRIE 
Het zal iedereen bekend zijn! Deurne 
heeft een enorm inwonertal als je alle 
varkens meetelt. En eigenlijk moet je 
die meetellen, want ook varkens ne-
men plaats in beslag en produceren 
vuil, wat we moeten opruimen. 

De bio-industrie draait dol en nie-
mand grijpt in. Wat gebeurt er met 
het gigantische mestoverschot? Waar-
om het buitengebied volstoppen met 
varkens- en kippenstallen? Het milieu 
wordt opgezadeld met stank en bo-
demverontreiniging. 
Eind november van het vorig jaar is 
de Hinderwet ingrijpend veranderd. 
Het is nu mogelijk dat de gemeente 
opeenhoping van varkens- en kippen-
bedrijven tegengaat. 

UITBREIDINGSSTOP 

De PPD pleit ervoor om vanuit de 
gemeente te streven naar een uitbrei-
dingsstop van deze intensieve veehou-
derij. In de landbouw zullen dan an-
dere richtingen meer mogelijkheden 
kunnen krijgen. We denken aan tuin-
bouwbedrijven en vormen van vee-
houderij, die kleinschalig zijn met 
minder verbruik van krachtvoer. Dit 
levert produkten op van een hogere 
kwaliteit, die dan ook duurder mogen 
zijn. 

BRUSSEL 

Deze stellingname van de PPD zal 
veel boeren rauw op het lijf vallen. 
Daar staat tegenover dat de ongebrei-
delde ontwikkeling in de landbouw 
veroorzaakt wordt door een Brussels 
landbouwbeleid. Daardoor kan een 
boer alleen met verhoging van de pro-
duktiviteit nog ,een voldoende inko-
men halen. Dus als boer moet je wel, 
en individueel treft hen geen schuld. 
Een ander beleid zal van de overheid 
moeten komen. 

De milieuproblemen zijn vooral het 
gevolg van de verspillende ekonomie. 
Die te veranderen is een proces van 
lange adem. Toch kan de gemeente 
op kleine schaal de bedreiging van het 
milieu terugdringen. Door milieu-
vriendelijke ondernemingen te stimu- 

storten is voor de gemeente 
goedkoper. De samenleving 
loopt dan echter wel de kans de 
rekening achteraf toegestuurd te 
krijgen; denk aan Lekkerkerk en 
vele andere gevallen.' Volgens 
van de Schoor kan de politiek er 
niet meer omheen en wil het pu-
bliek best meewerken. 'Service is 
belangrijk. Olie, batterijen, verf-
resten, oplosmiddelen, medicij-
nen halen we op bij iedereen die 
het kwijt wil. De mensen raken 
er echt bij berokken. Het werkt!' 
Den Bosch heeft dan ook plan-
nen om de proef uit te breiden 
tot 70.000 aansluitingen. Een 
grote verwerkingsruimte wordt 
gebouwd. Van de Schoor tot slot 
`Het gaat om de politieke wil. 
Wij geloven dat het werkt.' • 

leren; door de hoeveelheid afval te 
verminderen; door energiebesparende 
maatregelen. En zeker ook door grote 
voorrang te geven aan milieu-opvoe-
ding. 
cyanide 
Hoe staat het eigenlijk met het cyani-
de-schandaal? De provincie heeft de 
stortplaats Vreewijk op het voorlopig 
saneringsprogramma voor 1982 gezet. 
Maar B&W van Deurne heeft ver-
zocht Vreewijk van die lijst af te voe-
ren. Dit in ruil voor onderzoek naar 
zwavel aan de Neerkantse Schansweg, 
naar salpeterzuur in de bodem bij 
SPAKO en naar accuzuur in de bo-
dem bij OSBO. Dat verzoek ging de 
deur uit twee weken voordat Omroep 
Brabant bekend maakte dat het laat-
ste onderzoeksrapport al een jaar in 
de kast ligt. In het PPD-BERICHT 
van april beschreven we hoe dit rap-
port het grote gevaar van de cyanide-
stort overduidelijk aantoont. Maatre-
gelen zijn nodig om te voorkomen 
dat er honderden kilo's cyanide en 
duizenden kilo's barium in het grond-
water terecht komen. 
een half miljoen 
Om dergelijke gifbelten aan te pak-
ken heeft de regering zelfs een nood-
wet gemaakt. Daarin staat dat het 
Rijk het grootste deel van de oprui-
mingskosten voor zijn rekening zal 
nemen. Maar ook de gemeente zal 
moeten bijdragen. Als het aanpakken 
van de cyanide-stortplaatsen 2 mil-
joen kost is Deurne gelijk een -half 
miljoen armer. En wat doe je met 2 
miljoen bij zo'n groot oppervlak als 
op Vreewijk? Het heeft jaren ge-
duurd eer Deujne het gevaar van de 
cyanide een beetje beseft. Ook de fi-
nanciële . gevolgen willen nu maar 
moeilijk doordringen. De rekening 
wordt vroeg of laat toch gepresen-
teerd... 

voorbeeld Den Bosch 

ANDERS OMGAAN MET HUISVUIL 

RIJKE GEMEENTE 
A DAM1L1  Vf A 	TI TIC> 



MILIEU 

De PPD legt de nadruk op: 

1. Geen kernwapens in Deurne. 
2. Geen verdere aantasting van 
natuurgebieden. 
3. Uitbreidingsstop bio-industrie 
4. Geen grootschalige, intensieve 
recreatie. 
5. Beheersplan voor natuurge-
bieden ter vergroting van de na-
tuurwaarden. 
6. Natuurgebied de Peel over-
dragen aan provincie, rijk of an-
dere instelling, die zorg draagt 
voor het beheer. 
7. Gescheiden ophalen van huis-
vuil. 
8. Intensiever milieutoezicht. 
9. Krachtige aanpak gifstort-
plaatsen. 
10. Milieuvriendelijk berm-, 
plantsoen- en natuurbeheer, 
zonder gebruik van bestrijdings-
middelen. 
11. Opzetten milieu-educatie 
dienst; en andere maatregelen 
ter bevordering van een milieu-
vriendelijke mentaliteit. 
12. Verruiming toepassing 
warmte-isolatie en andere ener-
gie besparende methoden. 

ANDERS OMGAAN MET HUISVUIL 
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BRUSSEL 

Deze stellingname van de PPD zal 
veel boeren rauw op het lijf vallen. 
Daar staat tegenover dat de ongebrei-
delde ontwikkeling in de landbouw 
veroorzaakt wordt door een Brussels 
landbouwbeleid. Daardoor kan een 
boer alleen met verhoging van de pro-
duktiviteit nog ,een voldoende inko-
men halen. Dus als boer moet je wel, 
en individueel treft hen geen schuld. 
Een ander beleid zal van de overheid 
moeten komen. 

November '81 startte den Bosch 
een proef om het huisvuil bij 
1600 gezinnen gescheiden in te 
zamèlen. Het publiek wordt ge-
vraagd om papier, blik, textiel 
en plastic in een aparte [kring- 
loop]zak te doen. Glas kan in de - 

. glasbak. De reinigingsdienst sor- 
teert   het: papier gaat naar de 
handel, blik en metaal naar de 
hoógovens, 50 % van het plastic 
wordt verwerkt, textiel gaat naar 
het Leger des Heils of naar de 
handel." 
De Bosche reinigingsdirecteur 
van der Schoor: Natuurlijk kan 
papier ook door particulieren op 
gehaald worden. We willen geen 
verenigingen duperen. We zitten 
zelfs aan een garantieprijs te 
denken. Het gaat ons niet om de 

Deurne sjokt weer achteraan. 
Half Nederland doet proeven 
om de hoeveelheid afval te 
verminderen. Maar in Deur-
ne doen ze proeven met mini-
containers. Destijds met veel 
bombarie aangeprezen, on-
dertussen schielijk in een bu-
rola verdwenen. Om Deurne 
duidelijk te maken dat het 
anders kan, beschrijven we 
de huisvuilpolitiek van den 
Bosch. Eén voorbeeld. 

opbrengst'. 
Nee, het gaat den Bosch om een 
milieuvriendelijke manier van 
afvalverwerking. Men wil veilig 
storten en vooral zo weinig mo-
gelijk. Van de Schoor' Het gaat 
wel iets meer kosten. Gewoon 

storten is voor de gemeente 
goedkoper. De samenleving 
loopt dan echter wel de kans de 
rekening achteraf toegestuurd te 
krijgen; denk aan Lekkerkerk en 
vele andere gevallen.' Volgen-s 
van de Schoor kan de politiek er 
niet meer omheen en wil het pu-
bliek best meewerken. 'Service is 
belangrijk. Olie, batterijen, verf-
resten, oplosmiddelen, medicij-
nen halen we op bij iedereen die 
het kwijt wil. De mensen raken 
er echt bij berokken.Het werkt!' 
Den Bosch heeft dan ook plan-
nen om de proef uit te breiden 
tot 70.000 aansluitingen. Een 
grote verwerkingsruimte wordt 
gebouwd. Van de Schoor tot slot 
`Het gaat om de politieke wil. 
Wij geloven dat het werkt.' 

de kast ligt. In het PPD-BERICHT 
van april beschreven we hoe dit rap-
port het grote gevaar van de cyanide-
stort overduidelijk aantoont. Maatre-
gelen zijn nodig om te voorkomen 
dat er honderden kilo's cyanide en 
duizenden kilo's barium in het grond-
water terecht komen. 
een half miljoen 
Om dergelijke gifbelten aan te pak-
ken heeft de regering zelfs een nood-
wet gemaakt. Daarin staat dat het 
Rijk het grootste deel van de oprui-
mingskosten voor zijn rekening zal 
nemen. Maar ook de gemeente zal 
moeten bijdragen. Als het aanpakken 
van de cyanide-stortplaatsen 2 mil-
joen kost is Deurne gelijk een half 
miljoen armer. En wat doe je met 2 
miljoen bij zo'n groot oppervlak als 
op Vreewijk? Het heeft jaren ge-
duurd eer Deujne het gevaar van de 
cyanide een beetje beseft. Ook de fi-
nanciële gevolgen willen nu maar 
moeilijk doordringen. De rekening 
wordt vroeg of laat toch gepresen-
teerd... 

De gemeente Deurne is rijk gezegend met natuur-
gebieden als we het vergelijken met de rest van 
Nederland. We hebben uitgestrekte bossen, het 
grootste hoogveengebied van alle Peelgemeen-
tes, een prachtig voedselarm Buntven. We heb-
ben een van de weinige mooie jeneverbesstruwe-
len in Nederland, die nog geen reservaat zijn, en 
zelfs nog een stukje ongekanaliseerde brabantse 
laaglandbeek. Ja, de gemeente Deurne is rijk ge-
zegend met natuur. Maar is de natuur ook zo ge-
zegend met de gemeente Deurne? 

RIJKE GEMEENTE 
ARME NATUUR 

Ergens is het wel te begrijpen dat er 
in Deurne zo weinig waardering be-
staat voor de natuur. Want hoe kun 
je je voorstellen dat natuurgebieden 
zeldzaam worden in Nederland als er 
achter je huis nog 1000 ha ligt? En 
zeldzaam worden ze: rond 1900 be-
stond nog 90 % van ons land uit 
hoogwaardig natuurgebied. Dit aan-
deel is nu teruggelopen tot 5 Wo, een 
onvoorstelbare verarming. 
Het bezit van grote stukken natuurge-
bied legt een grote verantwoordelijk-
heid op de schouders van de Deurne-
se bevolking en overheid. Want wij 
zouden ook niet graag zien dat ze in 
den Bosch de St-Jan af zouden bre-
ken om er een parkeergarage te 
bouwen. 

NATUURVIJANDIG 
Het gemeentebestuur van Deurne 
voert nog steeds een natuurvijandig 
beleid. We hoeven maar te denken 
aan de Peel: het 'oplossen' van de 
illegale ontginningen, het verlengen 
van de verveningsvergunning, de 

jachtpolitiek: allemaal ten koste van 
het natuurgebied. 
Het dringt in Deurne maar moeilijk 
door dat het belang van de natuur 
niet in geld is uit te drukken. Van 
oudsher is de Peel voor de gemeente 
een belangrijke bron van inkomsten 
geweest. Werd het geld vroeger bin-
nengesleept over de gekromde ruggen 
van de uitgebuite Peelwerker, nu 
betaalt alleen de natuur nog het 
gelag. 
Het vorige kabinet van Agt had meer 
besef van die natuur dan het Deurne-
se CDA/19NU-college. De regering 
moest over het gemeentebestuur 
heen walsen om het tot een ander 
beleid te dwingen. De Peel werd aan-
gewezen als beschermd natuurmonu-
ment. De grote partijen in Deurne 
hadden niet de moed om zelf een stap 
in die goede richting te zetten. 

UITDAGING 
Natuur zit niet alleen in natuurreser-
vaten. Ook het landschap heeft de 
laatste tientallen jaren flink wat klap-
pen gehad. Vijftig jaar geleden werd 

het brabants landschap als een 'para-
dijs' omschreven. Nu is er bijna niks 
meer over dan een in varkensmest ge-
drenkte woestijn. Het roer moet om 
in het belang van de natuur, het be-
lang van ons leefmilieu. Naast daad- 

werkelijk natuurbeheer zal de 
gemeente daarom snel en hard moe-
ten werken aan een landbouwbeleid 
met betere vooruitzichten voor het 
milieu en voor de boer: een uitdaging 
voor pioniersgeesten. 



tuinder Piet Zegers 

WERKEN 

De PPD legt de nadruk op: 

I. Gemeente moet meer banen 
omzetten in deltijdbanen.. 
2. Maatregelen om het aantal 
arbeidsplaatsen in de niet-kom-
merciële dienstverlening [gezins-
en bejaardenzorg] uit te breiden. 
3. Instellen van een sociaal-eko-
nomische kommissie met verte-
genwoordigers uit vakbeweging, 
bedrijfsleven en onderwijs ter 
bevordering van een gemeente-
lijk werkgelegenheidsbeleid. 
4. Meer werkgelegenheidspro-
jekten voor werkloze jongeren. 
5. Behoud van uitkering bij stu-
die of stage. 
6. Versoepelen regels voor men-
sen met een uitkering die als 
vrijwilliger aktief zijn. 
7. Stimuleren opzetten van klein 
schalige bedrijven met tijdelijk 
behoud van de uitkering. 
8. Bevoordelen van kleinschalige 
arbeidsintensieve en milieuvrien-
delijke bedrijven bij vestiging 
binnen de gemeente. 

L mensen 
zonder 
werk 
De werkloosheid stijgt nog dage- 
lijks 	 , ondanks alle 
banenplannen. Ook Deurne 
hoort erbij. Maar niet alleen 
werklozen zitten zonder baan. 
Die groep is in feite veel grpter. 
Denk aan de ouden van dagen 
en de WAO-ers. En natuurlijk 
een gedeelte van de huisvrouwen 
die nu niet aan de bak komen. 
Wat is hier de taak van het soci-
aal-cultureel werk? We spraken 
hierover met Driek Berkers, op-
bouwwerker in Helmond-Oost 
en PPD-lid. 

Driek Berkers: We moeten in 
het sociaal-cultureel werk nu nie 
niet ineens allerlei aktiviteiten al-
leen voor werklozen gaan opzet-
ten. Voorzieningen moeten be-
reikbaar worden voor die grote 

gezet. En dan niet alleen ont-
spanningsaktiviteiten. Ik denk 
ook aan initiatieven van mensen 
zelf om de wijk leefbaarder te 
maken, op het gebied van wonen 
en verkeer bijvoorbeeld. 
Wij proberen natuurlijk ook of 
bestaande aktiviteiten van ver-
enigingen bereikbaar kunnen 
worden gemaakt voor mensen 
overdag. 's Avonds en in het 
weekend heeft iedereen wel wat; 
bezoek, televisie • of 'n kaart-
avond. Maar juist overdag, dat 
is 't probleem. 
Kijk, de gemeente zou verder de 
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werkgelegenheidsbeleid: 

ALLE KANSEN 
AANGRIJPEN 

... meer dan de helft van de ruim 1000 werkloze 
mannen in Deurne bestaat uit bouwvakkers... 

Ekonomies gezien wordt het land niet geregeerd 
door de politiek maar door de grote konserns. En 
zo hoort het ook, zullen sommigen zeggen. Maar 
zolang de overheid weigert om konserns als Shell 
en Esso harder aan te pakken, blijft het werkgele-
genheidsbeleid een dagdroom. Wat kan de 
gemeente dan nog doen tegen de werkloosheid? 
Elke mogelijkheid aangrijpen die er maar is, vindt 
de PPD. 

Zeker zal de gemeente de werk-
loosheid niet kunnen oplossen. 
Maar elke bijdrage moet gele-. 

verd worden. Als grootste werk-
gever van. Deurne meer deeltijd-
banen invoeren om het beschik-
bare werk te. verdelen.. De ge-
meente kan werkprojekten van 
de grond helpen_yoor jeugdige 
werklozen, zoals werkplaatsen 
en leerlingbouwplaatsen. En je 
kunt werklozen behulpzaam zijn 
bij het opzetten van kleine be-
drijfjes. 

recht op arbeid 
Dit is nog maar een greep uit de 
mogelijkheden. Het gemeentebe-
stuur. moet de wil uitstralen om 
er iets van te maken. Daar is nu 
te weinig sprake van. Al jaren 
pleit de PPD voor het aangrij- 

De PPD-standpunten zijn menige boer een doorn 
in het oog. Wij spraken daarover met Piet Zegers, 
kandidaat voor de PPD: Hij heeft sinds 4 jaar een 
tuinbouwbedrijf aan de Helmondsingel met as-
perges, witlof, prei en suikerbieten. Hij opent 
meteen het gesprek: 'Ik weet donders goed dat 
het onder boeren niet gebruikelijk is je links op 
:te stellen. De drukte op mijn bedrijf heeft tot 
gevolg dat ik niet echt politiek aktief kan zijn. 
Maar ik wil wel duidelijk politiek stelling nemen'. 

van de boeren aan hun financiële ver-
plichtingen heeft tot gevolg, dat ver-
anderingen moeilijk zijn aan te bren-
gen. Er is hier eigenlijk een landelijk 
beleid nodig, of zelfs een EEG-beleid. 
Ik zie dit PPD-standpunt ook wel als 
een duidelijk signaal. De anderen 
durven er gewoon niet voor uit te 
komen. Het roer moet echt om. De 
overheid moet nu maar eens meer 
geld en energie gaan steken in onder-
zoek en stimulering van milieu-vrien-
delijke landbouw-methoden. 

KOSTWINNING 
Wat merk jij zelf als boer van de ver-
houding tussen boeren en milieugroe-
pen? Piet: 'Boeren gaan er vaak van 
uit dat milieumensen geen vertrouwen 
in hen hebben. Zo van 'die boeren 
rotzooien maar wat aan'. Het is wel 
zo dat milieugroepen en ook de kon-
sument vaak niet goed op de hoogte 
zijn. Ze slaken wat kreten en onder-
tussen voelen boeren zich- bedreigd. 
Het is hun kostwinning.' 
`Ik wil graag benadrukken dat wat er 
in de landbouw gebeurt niet de ver-
antwoordelijkheid is van de boeren 
alleen, maar ook van konsument en 
overheid. Zij moeten elkaar willen 
verstaan. Wij als boeren moeten na-
tuurlijk wel beseffen, dat er meer be-
langen op het spel staan dan alleen 
het landbouwbelang.' 

Ten slotte wil Piet nog kwijt dat er 
meer redenen zijn om de PPD te steu-
nen. 'Kijk het leven bestaat uit meer. 
We hebben te maken met een groot 
Derde Wereld probleem, de bewape-
ning, kernenergie en met de ongelijk- 

legenheidsbeleid. Daar valt nog-
al wat op aan te merken, maar 
het is in ieder geval een stapje 
vooruit. De nota moet meer uit-
gewerkt worden in konkrete pro-
jekten. Daarin wil de PPD ook 
de verborgen werkloosheid .on-
der vrouwen en WAO-ers be-
trekken, want iedereen heeft 
minstens het recht op arbeid. 

dicht bij huis 

De meeste werkgelegenheid is te 
vinden in de middelgrote en klei-
ne bedrijven. De gemeente moet 
zorgen voor kleinschalige bedrij-
venterreinen, om die werkgele-
genheid dicht bij huis te houden. 
De PPD is tegenstander van het 
grootschalig 	b edrij venterrein 
onder Brouwhuis, dat je als een 

Hoe staat Piet tegenover de bio-in-
dustrie, een heet hangijzer bij de 
PPD? Piet Zegers: 'Ik vind, dat we in 
Deurne pas op de plaats moeten ma-
ken. Er zijn genoeg argumenten voor. 
Ik moet wel toegeven, dat ik de ge-
volgen van zo'n maatregel nog niet 
helemaal overzie. De gebondenheid 



Zeker zal de gemeente de werk-
loosheid niet kunnen oplossen. 
Maar elke bijdrage moet gele-
verd worden. Als grootste werk-
gever van Deurne meer deeltijd-
banen invoeren om het beschik-
bare werk te verdelen. De ge-
meente kan werkprojekten van 
de grond helpen.;  oor jeugdige 
werklozen, zoals werkplaatsen 
en leerlingbouwplaatsen. En je 
kunt werklozen behulpzaam zijn 
bij het opzetten van kleine be-
drijfjes. 

recht op arbeid 
Dit is nog maar een greep uit de 
mogelijkheden. Het gemeentebe-
stuur moet de wil uitstralen om 
er iets van te maken. Daar is nu 
te weinig sprake van. Al jaren 
pleit de PPD voor het aangrij-
pen van elke kans die er ligt. 
Meestal kwam als antwoord, dat 
de gemeente er niets aan kan 
doen. Daarin lijkt nu enige ver-
andering te komen, met de on-
langs uitgebrachte Nota Werkge- 

legenheidsbeleid. Daar valt nog-
al wat op aan te merken, maar 
het is in ieder geval een stapje 
vooruit. De nota moet meer uit-
gewerkt worden in konkrete pro-
jekten. Daarin wil de PPD ook 
de verborgen werkloosheid ,on-
der vrouwen en WAO-ers be-
trekken, want iedereen heeft 
minstens het recht op arbeid. 

dicht bij huis 

De meeste werkgelegenheid is te 
vinden in de middelgrote en klei-
ne bedrijven. De gemeente moet 
zorgen voor kleinschalige bedrij-
venterreinen, om die werkgele: 
genheid dicht bij huis te houden. 
De PPD is tegenstander van het 
grootschalig 	bedrijventerrein 
onder Brouwhuis, dat je als een 
peperdure gok kunt beschou-
wen. Straks kunnen kleine be-
drijven door hoge premies uit 
Deurne worden weggelokt, zon-
der nieuwe werkgelegenheid te 
scheppen. 

mensen 
zonder 
werk 
De werkloosheid stijgt nog dage- 
lijks 	 , ondanks alle 
banenplannen. Ook Deurne 
hoort erbij. Maar niet alleen 
werklozen zitten zonder baan. 
Die groep is in feite veel grpter. 
Denk aan de ouden van dagen 
en de WAO-ers. En natuurlijk 
een gedeelte van de huisvrouwen 
die nu niet aan de bak komen. 
Wat is hier de taak van het soci-
aal-cultureel werk? We spraken 
hierover met Driek Berkers, op-
bouwwerker in Helmond-Oost 
en PPD-lid. 

Driek Berkers: We moeten in 
het sociaal-cultureel werk nu nie 
niet ineens allerlei aktiviteiten al-
leen voor werklozen gaan opzet-
ten. Voorzieningen moeten be-
reikbaar worden voor die grote 
groep van alle baanlozen. De 
aanvangstijden moeten daar op 
afgestemd worden, dus ook 
overdag. De aktiviteiten moeten 
dicht bij de mensen worden op- 

gezet. En dan niet alleen ont-
spanningsaktiviteiten. Ik denk 
ook aan initiatieven van mensen 
zelf om de wijk leefbaarder te 
maken, op het gebied van wonen 
en verkeer bijvoorbeeld. 
Wij proberen natuurlijk ook of 
bestaande aktiviteiten van ver-
enigingen bereikbaar kunnen 
worden gemaakt voor mensen 
overdag. 's Avonds en in het 
weekend heeft iedereen wel wat; 
bezoek, televisie of 'n kaart-
avond. Maar juist overdag, dat 
is 't probleeM. 
Kijk, de gemeente zou verder de 
regels voor mensen met 'n uitke-
ring moeten versoepelen. Dat 't 
hen niet nodeloos moeilijk ge-
maakt wordt om aan dingen mee 
te doen in of buiten 't wijkhuis.' 

12. Christ Lenssen 11. Jan Berkers 14. Peter de Corte 13. Jan Kools 15. Annie Berkers 

mannen in Deurne bestaat uit bouwvakkers... 

Ekonomies gezien wordt het land niet geregeerd 
door de politiek maar door de grote konserns. En 
zo hoort het ook, zullen sommigen zeggen. Maar 
zolang de overheid weigert om konserns als Shell 
en Esso harder aan te pakken, blijft het werkgele-
genheidsbeleid een dagdroom. Wat kan de 
gemeente dan nog doen tegen de werkloosheid? 
Elke mogelijkheid aangrijpen die er maar is, vindt 
de PPD. 
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■ bij vestiging 
binnen de gemeente. 
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Ik zie dit PPD-standpunt ook wel als 
een duidelijk signaal. De anderen 
durven er gewoon niet voor uit te 
komen. Het roer moet echt om. De 
overheid moet nu maar eens meer 
geld en energie gaan steken in onder-
zoek en stimulering van milieu-vrien-
delijke landbouw-methoden. 

KOSTWINNING 
Wat merk jij zelf als boer van de ver-
houding tussen boeren en milieugroe-
pen? Piet: 'Boeren gaan er vaak van 
uit dat milieumensen geen vertrouwen 
in hen hebben. Zo van 'die boeren 
rotzooien maar wat aan'. Het is wel 
zo dat milieugroepen en ook de kon-
sument vaak niet goed op de hoogte 
zijn. Ze slaken wat kreten en onder-
tussen voelen boeren zich- bedreigd. 
Het is hun kostwinning.' 
`Ik wil graag benadrukken dat wat er 
in de landbouw gebeurt niet de ver-
antwoordelijkheid is van de boeren 
alleen, maar ook van konsument en 
overheid. Zij moeten elkaar willen 
verstaan. Wij als boeren moeten na-
tuurlijk wel beseffen, dat er meer be-
langen op het spel staan dan alleen 
het landbouwbelang.' 

Ten slotte wil Piet nog kwijt dat er 
meer redenen zijn om de PPD te steu-
nen. 'Kijk het leven bestaat uit meer. 
We hebben te maken met een groot 
Derde Wereld probleem, de bewape-
ning, kernenergie en met de ongelijk-
heid tussen mannen en vrouwen. Wat 
deze dingen aangaat sta ik vierkant 
achter de ideeën van de PPD en PPR. 
Ik maak wel wat los, maar ik wil niet 
tegen schenen schoppen. Ik wil alleen 
maar kritisch bezig zijn met alles wat 
ik doe.' 

Ik moet wel toegeven, dat ik de ge- 
volgen van zo'n maatregel nog niet 
helemaal overzie. De gebondenheid 

28 jaar, Zwin 29, tel. 16057, 
maatschappelijk werker bij een 
instelling van de Kinderbescher-
ming in Helmond. Jan is pen-
ningmeester van OJC De Boer-
derij en kontaktpersoon van de 
Chiligroep Deurne. Vooral de 
PPD-aktiviteiten buiten de raad 
vindt hij belangrijk. De PPD 
weet altijd weer met initiatieven 
te komen, aanzetten tot veran-
dering te geven. Dat is bitter 
hard nodig in een tijd vol uit-
zichtloosheid en wanhoop. 

29 jaar, Zaan 23, tel. 16526, 
timmerman, aktief in de KWJ 
en lid van de Bouw- en Hout-
bond FNV. Christ is voor een 
eerlijke en progressieve politiek. 
Gezien de enorme jeugdwerk-
loosheid moeten jongeren te-
recht kunnen in de jongerencen-
tra, die daartoe door de ge-
meente in de gelegenheid moeten 
worden gesteld. Deurne voert nu 
een onduidelijk jongerenbeleid. 
Ook op het gebied van klein-
schalige werkprojekten zou een 
aktiever beleid gevoerd moeten 
worden. 

43 jaar, Beukenstraat 98, tel 
14601, boomkweker, voor een 
deel in de WAO. Jan is lid van 
de PSP. Hij vindt dat er een 
kentering naar links moet ko-
men, want rechts voert ons naar 

.de ondergang. Zoals nu bezui-
nigd wordt gaat dat ten koste 
van minimumloners en uitke-
ringstrekkers. Je moet het geld 
halen waar het zit, vindt Jan. De 
PPD biedt volgens hem het no-
dige tegenwicht in Deurne. 

30 jaar, Paulus Potterstraat 15, 
tel. 16234, als elektrotechnisch 
tekenaar parttime werkzaam om 
daarnaast het huishouden te 
doen. Als PSP-lid en christen 
ligt de ontwapening hem erg aan 
het hart. Verder gaat zijn be-
langstelling uit naar het onder-
wijs en het energie-gebeuren. 
Peter is lid van de ouderkom-
missie van de Bron en sekretaris 
van de Vereniging voor Open-
baar Onderwijs, afd. Deurne. 

30 jaar, Kolgans 25, tel. 19193, 
groepsleidster in de zwakzinni-
genzorg en aktief lid van de 
KWJ. Er valt veel te verbeteren 
aan de maatschappij,zegt Annie. 
De gewone werkmens moet ook 
maar eens wat te vertellen krij-
gen en niet alleen de mensen die 
boven hen staan.Aan de PPD 
vindt Annie zo goed dat je er 
aktief in kunt zijn ook al zit je 
niet in de raad. 
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In Deurne kiest de PSP voor de 
PPD. Niet in de laatste plaats 
omdat de PPD heeft laten zien 

prestatie. De PPD heeft daar als 
een-mans partij al heel lang voor 
geijverd. 

zet worden in een vredesindus-
trie. De werkgelegenheid zal al-
leen maar kunnen stijgen. 

A ,---,... 	.-: :1- 

DAF en Philips. Investeren in 
een niet-militaire bedrijfstak le- 
vert meer werkgelegenheid op. 
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spreiding van macht 

PPR KIEST PPD 
Leo Jansen, oud-Tweede Kamerlid, 
heeft in Deurne een voordracht ge-
houden over de sociaal-ekonomische 
ideeën van de PPR. Wat hij daar zei 
over de Derde Wereld willen we in dit 

PPD-BERICHT opnemen. 

TWEE MODELLEN 

Voor de ekonomische ontwikkeling in 

rijke landen én ontwikkelingslanden 
geldt dat gekozen moet worden tus-
sen twee ontwikkelingsmodellen. Of 
men kiest voor een industriële ont-
wikkeling met groei van steden, ener-
gie- en grondstofverbruik, óf men 
kiest voor een agrarische ontwikke-
ling die meer geriëht is op zelfvoor-
ziening en op minder afhankelijkheid 
van export. En welke keuze er ook 
gemaakt wordt, er is een samenhang 
tussen de ontwikkeling hier en die in 
de derde wereld. Wat voor ons geldt 
bij het maken van die keuze, geldt 
ook voor de Derde Wereld. De PPR 
kiest voor het meer landelijke agrari-
sche model. Tegenstanders daarvan 
zeggen dat de Derde Wereld juist bij 
meer export gebaat zou zijn, maar de 
praktijk leert dat alleen een kleine eli-
te in de arme landen er voordeel van 
heeft. Het industriële model leidt in 
de, Derde Wereld tot verkrotting en 
uitbuiting, wat vooral te zien is in 
landen met een min of meer fascis-
tisch bestuur. 

STRUKTUREN 

De keuze voor een ontwikkelingsmo-
del heeft ook gevolgen voor de struk-
turen waarin een en ander georgani-
seerd is. Een sterke stedelijke en in-
dustriële ontwikkeling leidt tot groot-
schaligheid, centralistische organisa-
tie en samenballing van macht. Een 
meer landelijke, agrarische ontwikke-
ling met aandacht voor zelfvoorzie-
ning, leidt tot gedecentraliseerde or-
ganisatie, spreiding van macht en 
meer kleinschaligheid. 

kunst 
komt slecht 
uit de verf 
De PPD stond in de jaren '70 bekend 
als tegenstander van het nieuwe ge-
meentemuseum De Wieger. Sommige 
zagen ons daarom als kultuurbarba-
ren. Maar onze kritiek richtte zich te-
gen de pronkzucht van het gemeente-
bestuur en tegen de veel te hoge kos-
ten. Bovendien leek het erop dat het 
Deurnes kunstleven sterk werd opge-
hangen aan de persoon van Hendrik 
Wiegersma. 

Het ontbreekt in Deurne aan een uit-
gewerkte kunstpolitiek. Het museum 
staat centraal in het beleid. Maar wat 
doet Deurne voor de nu levende kun- 

stenaar? Af en toe worden enkele 
kunstwerken geplaatst, maar verder 
komt het beleid slecht uit de verf. 
Ondertussen zitten we vast aan de 
tonnen geld die het museum ieder 
jaar kost. Men streeft naar erkenning 
door de hogere overheid om er subsi-
die te vangen. Maar die bezuinigt al-
leen. De PPD pleit ervoor om juist 
plaatselijk bij de bevolking naar er-
kenning te streven, want die is er nau-
welijks. Daarvoor is nodig dat het 
museum een plaats krijgt in de ont-
wikkkeling van een kunstpolitiek die 
met protserigheid niets te maken 
heeft. Het huidige beleid gaat teveel 
uit van de gedachte dat gewone men-
sen zich niet voor kunst interesseren. 
Een gedachte die een hopeloos mis-
verstand is. 

BESTUREN IN 

KANNEN 
EN 
KRUIKEN 
Er is al een reeks dikke nota's ge-
schreven over de vraag of de provin-
cie Noord-Brabant gesplitst moet 
worden. De politici zijn het erover 
eens dat er een bestuurlijk gat ligt 
tussen provincie en gemeente. Veel 
zaken spelen zich tegenwoordig af op 
het regionale vlak van Zuid-oost Bra-
bant. Maar die regio heeft geen eigen, 
demokratisch gekozen bestuur. 

Het gevolg is dat op allerlei ondoor-
zichtige nivo's belangrijke beslissin-
gen worden genomen. De gemeente-
raden hebben veel zaken uit handen 
gegeven aan het ondemokratisch sa-
mengestelde gewest Helmond. Ver-
volgens werken de drie gewesten in 
Z.O.-Brabant ook nog eens samen op 
allerlei gebieden. 
Het gebeurt veraf van de mensen, 
maar het gaat wel over zaken als mi-
lieu, volkshuisvesting, werkgelegen-
heid, enz. Tegen de tijd dat een ge- 
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In Deurne kiest de PSP voor de 
PPD. Niet in de laatste plaats 
omdat de PPD heeft laten zien 
sterk voorstander te zijn van een 
aktief"anti-kernwapenstandpunt. 
De raad van de gemeente Deur-
ne nam pas geleden een motie 
aan, waarin hij zijn verontrus-
ting uitsprak over het kernwa-
pengevaar. Een niet geringe 

prestatie. De PPD heeft daar als 
een-mans partij al heel lang voor 
geijverd. 
De PSP vindt de bewapenings-
industrie niet alleen een stimule-
ring van het ,  vernietigen van 
mensenlevens, maar ooi een 
grove verspilling van kostbare en 
schaarse grondstoffen. Daarom 
moet de oorlogsindustrie omge- 

zet worden in een vredesindus-
trie. De werkgelegenheid zal al-
leen maar kunnen stijgen. 
Er worden door het rijk miljar-
den guldens gepompt in bedrij-
ven, die belangen hebben in de 
oorlogsindustrie. Het levert geen 
extra arbeidsplaatsen op. Regel-
matig gaan honderden mensen 
de poort uit bij bedrijven als 

DAF en Philips. Investeren in 
een niet-militaire bedrijfstak le-
vert meer werkgelegenheid op. 
En dat kan tenminste maat-
schappelijk nuttig werk zijn. 
De wapenproduktie keert zich 
tegen onszelf. Het zijn arbeiders 
die de wapens maken en .gebrui-
ken en er tenslotte zelf het slacht 
offer van worden. 
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tie en samenballing van macht. Een 
meer landelijke, agrarische ontwikke-
ling met aandacht voor zelfvoorzie-
ning, leidt tot gedecentraliseerde or-
ganisatie, spreiding van macht en 
meer kleinschaligheid. 

Wiegersma. 

Het ontbreekt in Deurne aan een uit-
gewerkte kunstpolitiek. Het museum 
staat centraal in het beleid. Maar wat 
doet Deurne voor de nu levende kun- 

Een gedachte die een hopeloos mis-
verstand is. 
r■wwwww~~11~~ 

BESTUREN IN 

KANNEN 
EN 
KRUIKEN 
Er is al een reeks dikke nota's ge-
schreven over de vraag of de provin-
cie Noord-Brabant gesplitst moet 
worden. De politici zijn het erover 
eens dat er een bestuurlijk gat ligt 
tussen provincie en gemeente. Veel 
zaken spelen zich tegenwoordig af op 
het regionale vlak van Zuid-oost Bra-
bant. Maar die regio heeft geen eigen, 
demokratisch gekozen bestuur. 

Het gevolg is dat op allerlei ondoor-
zichtige nivo's belangrijke beslissin-
gen worden genomen. De gemeente-
raden hebben veel zaken uit handen 
gegeven aan het ondemokratisch sa-
mengestelde gewest Helmond. Ver-
volgens werken de drie gewesten in 
Z.O.-Brabant ook nog eens samen op 
allerlei gebieden. 
Het gebeurt veraf van de mensen, 
maar het gaat wel over zaken als mi-
lieu, volkshuisvesting, werkgelegen-
heid, enz. Tegen de tijd dat een ge-
westelijk voorstel in de gemeenteraad 
van Deurne komt is de zaak meestal 
in kannen en kruiken. De PPD vindt 
dat de raad zijn zaken in eigen hand 
moet houden. Op regionaal vlak 
heeft een provincie Z.O.-Brabant 
voorkeur boven de ondemokratische 
gewesten. 

16. Christien van Hem 
37 jaar, Gender 34, tel. 17150. 
Christien was vroeger direktrice 
van de Jongerencursus in Deur-
ne. Zij is altijd zeer betrokken 
geweest bij de jongerenaktivitei-
ten in Deurne, op het moment 
onder andere als voorzitster van 
De Boerderij en bestuurslid van 
het VJV. Christien is lid van de 
PPR. Bij de PPD trekt haar 
vooral dat er veel gedaan wordt 
voor de jongeren in Deurne. 

17. Ad van den Broek 
25 jaar, Haageind 23, tel 19058. 
Ad is bouwvakker van beroep, 
bestuurslid van de PPD en voet-
balt in Liessel. We hebben het 
dan wel beter dan vroeger, denkt 
Ad, maar het systeem klopt niet. 
Er zijn veel te grote verschillen, 
vergelijk een bouwvakker maar 
eens met een tandarts. De PPD 
vindt Ad een aktieve partij, die 
tenminste geen dingen belooft 
waar toch niks van terecht 
komt. 

18. Maria Berkers 
33 jaar, Gender 11, tel. 16739. 
Maria is onderwijzeres, maar op 
het moment één van de 500.000 
werklozen in Nederland. Als 
vrijwilligster is zij aktief in de 
Deurnese Wereldwinkel. Maria 
is aktief en kandidaat voor de 
PPD, omdat zij vindt dat deze 
partij een duidelijk beeld heeft 
van hoe de maatschappij in el-
kaar zit en vandaaruit konse-
kwent kiest voor diegenen die 
het slachtoffer zijn van dit kapi-
talistische systeem. 

19. Marian de Jonge 

32 jaar, Amer 105, tel. 16248, 
getrouwd, drie kinderen, beroep 
momenteel huisvrouw. Van oor-
sprong een Zeeuwse, sinds 10 
jaar woonachtig in Deurne. 
Aktief in de oudercommissie en 
bestuurscomrhissie van de Open-
bare School in Deurne. Bij de, 
PPD trekt Marian vooral aan : 
het streven de toekomst voor 
onze kinderen veilig te stellen, 
door bij te dragen aan een 
schoon en in alle opzichten leef-
baar, kleinschalig milieu. 

20. Toon van Moorsel 
25 jaar, Fitissingel 35 in Heiak-
ker, bij Pluimveeslachterij 
Goossens in Ommel werkzaam 
op het bedrijfsburo. Toon is ak-
tief in het bestuur van jongeren-
sociëteit Walhalla en steekt veel 
tijd in het volleybal, dat hij in 
Liessel speelt. Toon is PPD-er 
omdat hij zich veruit het meest 
kan vinden in de progressieve 
ideeën van de PPD. Belangrijk 
vindt hij ook dat het een leuke 
groep is om mee te werken. 



veel 
gehoorde 
kreet 

Maatschappelijk werkers zijn goeie 
mensen, maar als je ze echt nodig 
hebt, zijn ze niet te bereiken. 
Een veel gehoorde kreet en terecht. 
De instellingen van maatschappelijk 
werk zijn alleen maar van 9 tot 5 
open. Als mensen 's avonds of in het 
weekend problemen krijgen, moeten 
ze die maar ophouden tot de volgen-
de morgen of tot na het weekend. 
Een paar jaar geleden zijn overal in 
het land bereikbaarheidsdiensten ge-
start voor mensen die 's avonds of in 
het weekend ernstige moeilijkheden 
krijgen. Er kan dan -meestal via een 
telefonische hulpdienst of de politie-
een maatschappelijk werker worden 
ingeschakeld die komt praten. Deze 
diensten worden meestal gedaan door 
vrijwilligers en hoeven dus geen geld 
te kosten. 
Misschien een idee voor de sociale 
dienst of het maatschappelijk werk in 
Deurne om hier zoiets op te zetten. 
Wellicht samen met Bakel en Asten. 

inspraak 
kwestie van 
mentaliteit 
In de jaren zeventig is het woord 
inspraak in zwang geraakt als 
een modewoord, dat te pas en te 
onpas gebruikt wordt. Maar als 
er al iets aan inspraak gedaan 
wordt, gebeurt dat meestal pas 
als de ambtenaren hun nota af 
hebben en het College van B& W 
al een standpunt heeft inge-
nomen. 

Inspraak betekent dan dat je als 
burger die dikke nota mag door-
worstelen om er op een informa-
tie-avond iets over te kunnen 
vragen. Schijn-inspraak dus. 
Echte inspraak betekent de men-
sen mee laten praten aan het be-
gin, als beinvloeding nog zin 
heeft. Een kwestie van mentali-
teit van de bestuurders. 

kommissies 
Toen de raadskommissies nog in 
beslotenheid bijeen kwamen, be-
pleitte de PPD om de vergade-
ringen in het openbaar te hou-
den. De inwoners moesten kun-
nen weten wat in die kommissies 
allemaal bekokstoofd wordt. 
Sinds enkele jaren zijn de verga-
deringen nu openbaar. Schoor-
voetend gaan we in Deurne 
vooruit. 
De tijd is rijp voor de volgende 
verbetering van deze advieskom-
missies, namelijk hun samenstel-
ling. Omdat de kommissies be-
doeld zijn voor het geven van 
advies, zouden ook anderen dan 
alleen raadsleden erin moeten 
zitten. Zo zou er bijvoorbeeld 
een aparte onderwijskommissie 
moeten komen waarin naast 
raadsleden ook betrokkenen uit 
het onderwijs zitting hebben. 
Dat kunnen dan ouders, leerlin 
gen, schoolbesturen en leer-
krachten zijn. 

... 

... jongeren vragen aandacht... 

CENTRUM GESLOOPT 

BLADZIJDE 7 MEI 1982 

geen saaie kantoorgevels 

PPD-BERICHT 

Als we de jeugd 'n toekomst 
willen geven moeten we dat 
vandaag doen 
Jongeren hebben het in de huidige samenleving 
niet gemakkelijk. We worden dan ook dagelijks 
gekonfronteerd met de ongerustheid van jonge-
ren. Dagelijks zien we vele vormen van verzet, 
vaak het gevolg van uitzichtloosheid. Er wordt 
veel gepraat over vandalisme en kriminaliteit on-
der de jeugd. Maar het blijft vaak bij praten, een 
echt antwoord wordt door de politiek niet gege-
ven. Het ontbreekt aan een goed doordacht jon-
gerenbeleid, dat samen met de jongeren van de 
grond zal moeten komen. 

Het meest opvallend in het centrum 
van Deurne is misschien op dit mo-
ment wel de grote open vlakte achter 
het gemeentehuis. Deze vlakte is be-
stemd voor de uitbreiding van het 
perneentehnk een arnte winkel en 

omdat ze vond dat zoveel nieuwe 
winkelruimte in het centrum niet no-
dig was en ten koste zou gaan van de 
winkelvoorzieningen in de wijken. De 
woonfunktie van het centrum loopt 
clan terncy en dat maakt het rentrnm 

bouw, veel inspraak van de bevolking 
en geen lange saaie kantoorgevels in 
het centrumgebied. En voor wat de 
financiering betreft: oppassen voor 
projektontwikkelaars die ons op hoge 

Zeker , er is een Stichting Jeugd- en 
Jongerenwerk en er zijn verschillende 
jongerencentra. Maar we missen een 
duidelijk beleid. De gemeente heeft 
hierin tot op heden blijkbaar geen 
taak gezien. Daarin moet verandering 
komen. Het standpunt van de PPD is 
dat het bestaande jeugd- en jongeren-
werk en ook de jongerencentra een 
goede ondersteuning moeten krijgen. 
Bovendien rekenen we tot een goed 
jeugdbeleid ook de werkgelegenheid, 
de huisvesting en de sociale en cultu-
rele aktiviteiten voor jongeren in 
Deurne. 

zetten van de plannen. Bovendien 
gaat het dan om onvolwaardige ba-
nen zonder echt loon, waarmee de 
werkloze nog eens een stempel krijgt 
opgedrukt. De onmacht van de jon-
gere wordt nog eens bevestigd. 

POLITIE 

De toenemende onmacht leidt tot bal-
dadigheid en agressie. Daarom is er 
meer dan ooit behoefte aan jongeren-
centra, opvang en begeleiding. Het 
werkt alleen maar averechts als je bij-
voorbeeld De Boerderij onsvmpatiek 
' 	• 
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vandaag doen 
Jongeren hebben het in de huidige samenleving 
niet gemakkelijk. We worden dan ook dagelijks 
gekonfronteerd met de ongerustheid van jonge-
ren. Dagelijks zien we vele vormen van verzet, 
vaak het gevolg van uitzichtloosheid. Er wordt 
veel gepraat over vandalisme en kriminaliteit on-
der de jeugd. Maar het blijft vaak bij praten, een 
echt antwoord wordt door de politiek niet gege-
ven. Het ontbreekt aan een goed doordacht jon-
gerenbeleid, dat samen met de jongeren van de 
grond zal moeten komen. 

Het meest opvallend in het centrum 
van Deurne is misschien op dit mo-
ment wel de grote open vlakte achter 
het gemeentehuis. Deze vlakte is be-
stemd voor de uitbreiding van het 
gemeentehuis, een grote winkel en 
verschillende kleinere winkels. De ko-
mende jaren zullen waarschijnlijk be-
slissend zijn voor de manier waarop 
dit terrein bebouwd zal gaan worden. 

De PPD heeft steeds het slopen in het 
centrum proberen tegen te houden 

omdat ze vond dat zoveel nieuwe 
winkelruimte in het centrum niet no-
dig was en ten koste zou gaan van de 
winkelvoorzieningen in de wijken. De 
woonfunktie van het centrum loopt 
dan terug en dat maakt het centrum 
-vooral 's avonds en in het week-
einde- onaangenaam. 

De PPD vindt dat het gemeentehuis 
uitgebreid moet worden, maar heeft 
wel een eigen mening over hoe dat 
moet. Geen overdreven luxe prestige- 

bouw, veel inspraak van de bevolking 
en geen lange saaie kantoorgevels in 
het centrumgebied. En voor wat de 
financiering betreft: oppassen voor 
projektontwikkelaars die ons op hoge 
lasten brengen zonder dat we daar als 
gemeentebestuur dan nog veel invloed 
op uit kunnen oefenen. 
De PPD zal deze punten in de gaten 
houden bij het beoordelen van de 
plannen van het gemeentebestuur. 

Zeker , er is een Stichting Jeugd- en 
Jongerenwerk en er zijn verschillende 
jongerencentra. Maar we missen een 
duidelijk beleid. De gemeente heeft 
hierin. tot op heden blijkbaar geen 
taak gezien. Daarin moet verandering 
komen. Het standpunt van de PPD is 
dat het bestaande jeugd- en jongeren-
werk en ook de jongerencentra een 
goede ondersteuning moeten krijgen. 
Bovendien rekenen we tot een goed 
jeugdbeleid ook de werkgelegenheid, 
de huisvesting en de sociale en cultu-
rele aktiviteiten voor jongeren in 
Deurne. 

Vooral voor schoolverlaters is het een 
ramp om zonder werk te zitten. Als 
er al werk is, is dat vaak fnuikend 
voor de creativiteit van de jongere. 
Nu komen allerlei plannen af voor 
`vrijwilligersbanen', maar het is 
vreemd dat jongeren zelf niet betrok-
ken worden bij het uitdenken en op- 

zetten van de plannen. Bovendien 
gaat het dan om onvolwaardige ba-
nen zonder echt loon, waarmee de 
werkloze nog eens een stempel krijgt 
opgedrukt. De onmacht van de jon-
gere wordt nog eens bevestigd. 

POLITIE 

De toenemende onmacht leidt tot bal-
dadigheid en agressie. Daarom is er 
meer dan ooit behoefte aan jongeren-
centra, opvang en begeleiding. Het 
werkt alleen maar averechts als je bij-
voorbeeld De Boerderij onsympatiek 
bejegent en de politie stuurt als het 
fout gaat. De jeugd heeft de toe-
komst, maar als we in het heden 
doorgaan met de toekomst aan onze 
laars te lappen, zal het er nog slecht 
gaan uitzien. Als we de jeugd een toe-
komst willen geven, zullen we dat 
vandaag moeten doen. 

21. Francien Koolen 
32 jaar, Beerse 15, tel 15262, 
huisvrouw met 3 kinderen. 
Francien is aktief in het bestuur 
van de peuterspeelzaal Op Stap. 
Zij vindt dat minderbedeelden 
meer kansen moeten krijgen. In 
de PPD herkent zij dit streven 
naast de grote aandacht voor de 
vredesbeweging en de beweging 
tegen kernenergie. Een veilige 
toekomst voor de kinderen is 
voor Francien een belangrijk uit-
gangspunt voor progressieve 
politiek. 

22. Jan Meulendijks 
37 jaar, elektronikamonteur bij 
Philips in Deurne, waar hij se-
kretaris is van de bedrijfsleden-
groep van de Industriebond-
FNV. Vanuit die achtergrond als 
vakbondskaderlid wil Jan mee-
werken aan maatschappij-veran-
dering. Denkend aan de werkge-
legenheidsproblematiek stelt hij 
arbeidstijdverkorting en deeltijd-
banen centraal. Jan stelt zich 
kandidaat voor de PPD om de 
persoonlijke beleving van zijn 
maatschappijvisie te kunnen ui-
ten. Een visie, die hij terugvindt 
in het programma van dé PPD. 

23. Sjak Raeven 
36 jaar, Molenstraat 17, tel. 
16069, kroegbaas van beroep. 
Sjak heeft lange tijd in Deurne 
gewerkt als vormingswerker, 
sinds 11/2 jaar heeft hij -nu een 
kafé. Vindt omgaan met mensen 
op de goede manier heel belang-
rijk. Sjak is links omdat hij 
voorstander is van verdeling van 
de macht, verdeling van het ka-
pitaal. Voor een echte vrede, te-
gen kernwapens en kernenergie. 
Kortom, voor een overleven. 

24. Riekie van der 
Meijden 

43 jaar, Mollerstraat 13, tel. 
14755, huisvrouw; zij valt als 
kleuterleidster in op enkele scho-
len. Riekie ziet de PPD als de 
enige partij die belang stelt in 
zaken die voorbij de gemeente-
grenzen liggen: kernenergie, be-
wapening, derde wereld. Vooral 
het laatste heeft haar belangstel-
ling. Riekie is lid van de Guate-
mala-werkgroep, die onlangs 
met een poppenkastprogramma 
langs veel Deurnese lagere scho-
len is getrokken in de Vasten-
aktie. 

25. Piet Zegers 

30 jaar, Helmondsingel 140, tel. 
16270, heeft daar een tuinbouw-
bedrijf. Lid van de PPR, secre-
taris van . de Tafeltennisclub 
Deurne, zit in een -mannenpraat-
groep. Piet staat op de PPD-lijst 
omdat hij vindt dat in Deurne 
het roer om moet. De bedrijven 
moeten kleinschaliger worden 
met meer aandacht voor ons 
leefmilieu. De kontakten tussen 
boeren en 'milieumannen' kun-
nen beter zijn. Volgens Piet is er 
veel van elkaar te leren. 



BLADZIJDE 8 PPD-BERICHT MEI 1982 

WIJ STEMMEN PPD 
• Jan v.d. Anker, d'Ekker, monteur 
• Wilma v.d. Anker-Berkers, 
d'Ekker, huisvrouw 

• Ton van Berkel, Koolhof, leraar 
• Maria van Berkel, Koolhof, huis-

vrouW 
• Leo Beijers, Vlier-Zuid, kastelein 

Martien Berkers, Koolhof, 
automonteur 

• Theo v. d. Berkmortel, Koolhof, 
drukker 

• B. Beukers, Koolhof, leraar 
• Herman Bongaerts, H. -Geest-

parochie, musicus 
• Mart v.d. Berkmortel, Deurne, 

reparateur 
• N. Bouwmans, Deurne, kantoor-
employé 

e Catharina v. d. Broek, Deurne, 
huisvrouw 

• Driek Berkers, Deurne, 
opbouwwerker 

• Carla Berkers-Holten, Deurne, 
lerares 

• Frans Bombeeck, Koolhof, 
rijschoolhouder 

• Hennie Bombeeck-Kanters, 
Koolhof, huisvrouw 

• Ans Bressers, Deurne, huisvrouw 
• Kees Bressers, Deurne, leraar 
• A.P.M. Berkers, Zeilberg 
• P.J. Berkers-Dikmans, Zeilberg 
• L. Claasen-Smit, Deurne, 

emailleerder 
• Teun de Corte, Koolhof, 

ambtenaar 
A.F.M. Cremers, Koolhof, leraar 

• Annie de Corte, Koolhof 
• Lenie de Corte, St. -Josefparochie, 

adjunkt-leidster kraamzorg 
• A.M. de Corte-Fransen, St. Jozef-

parochie, huisvrouw 
0 M.J. Duffhauss, Deurne, 
logopediste 

0 Ank Dankers-Bouwman, Walsberg, 
onderwijzeres 
P. Dijnen, Zeilberg, proces-
controleur 
R. Driessen, Koolhof, bankwerker 

• L. Driessen-Koppens, Koolhof, 
huisvrouw 

• Bertus van Etten, Walsberg, leraar 
Netty v.d. Eynden, Vlier-Zuid, 
groepsleidster 

• Henk v. d. Eynden, Vlier-Zuid 
• E. Fransen, Deurne, 

machine-bediende 
• Oda de Graaf-Bertels, Vreekwijk, 

vrouwenwerk 
• Henk Heerkens, Liessel, direkteur 
school voor B.U.O. 

• Emiel Hagedoorn, Deurne, 
verkoper 

• Maarten van Hout, Koolhof, 

• Theo Hikspoors, Koolhof 
• Louis van Ierland, Walsberg, leraar 
• Annie Imbens, Koolhof, student 

theologie 
• L. Janssen, Deurne, emailleerder 
• Maria Janssen, Vlierden, 

B-verpleging 
• Ank Koppens-van Heugten, 

H. Geest, adm. medewerkster 
• Hans Koppens, H. Geestparochie, 
chauffeur 

• Ty Kools, Deurne, 'drukker'  

• Liesbeth Koppens-Holten, Deurne, 
fysiotherapeute 

-• Annie Kuipers, Koolhof, modinette 
Johan Kuipers, Koolhof, expeditie 
medewerker 

• Sjan Kuipers, Koolhof, 

verpleegster 
• Laura Klaassen, St-Jozefparochie, 
huisvrouw 

• Ties Koppens, Zeilberg, 
textielarbeider 

• Carolien van der Linden-van den 
Berg, Deurne-centrum, sekr. 
bestuur Peelland College 

• Maria van Lieshout, 
H. Geestparochie, aktiviteitenleidster 

• P. Lindres, St-Jozefparochie, 
emailleerder 

• Frans Leenders, St-Jozefparochie 
• Pedro van Lieshout, Heiakker, 
groepsleider 

• Maarten Laurensse, Vlierden, 
banketbakker 

• Hetty van Moorsel, Deurne, 
bank employé 

• Marian Munsters, Vlier-Zuid, 
verpleegkundige 
J. Moors, Zeilberg, reparateur 

® Edith Mostert, Koolhof 
• Marianne Munsters, Zeilberg, 

winkelbediende 
• Toon Manders, Zeilberg 
• Willie Manders-Bronswijk, Zeilberg 
• Nellie van de Mortel, Zeilberg 
• Lian Manders, Koolhof, 

bejaardenverzorgster 
• Cobi Martens, d'Ekker 
• G. Maas, St.-Jozefparochie, 

bankwerker 
• Carlo Munsters, Deurne, monteur 
• H. Neervens, Deurne, bankwerker 
• J. Nouwen, St-Jozefparochie, 

machine-bediende 
• Loes Oosterveen, Deurne, 
groepsleidster 

• Wim van Opbergen, Koolhof 
• Oscar van Ojen, Deurne 
• Joop van Ojen, Deurne, 

maatschappelijk werker 
• Rienk J. Plantinga, Deurne, 

hoofdonderwijzer, lid IKV-kern 
• Franka Poels, Koolhof, huisvrouw 
• M. van Rijt, Zeilberg, administra-
tief medewerker 

• Joan Raemaekers, Koolhof, 
onderwijzer 

• Agnes Raemaekers, Koolhof, 
leidster wijkverpleging 

• v.d. Rijt-van Hoof, 
St. -Jozefparochie 

• Karel van Rooy, St-Jozefparochie 
portier 

• Dorus Rooimans, St-Jozefparochie 
W. Reynders, Heiakker, huisvrouw 
• Dick van der Star, Koolhof, 

buurtwerker 
• J. Steendam, Deurne, machine-

bediende 
*Mieke van Stiphout, Deurne, 

studente 
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nennie LsomoeecK-panters, 
Koolhof, huisvrouw 

• Ans Bressers, Deurne, huisvrouw 
Kees Bressers, Deurne, leraar 
A.P.M. Berkers, Zeilberg 

• P.J. Berkers-Dikmans, Zeilberg 
• L. Claasen-Smit, Deurne, 
emailleerder 

• Teun de Corte, Koolhof, 
ambtenaar 

• A.F.M. Cremers, Koolhof, leraar 
• Annie de Corte, Koolhof 
• Lenie de Corte, St.-Josefparochie, 

adjunkt-leidster kraamzorg 
• A.M. de Corte-Fransen, St. Jozef-
parochie, huisvrouw 

• M.J. Duffhauss, Deurne, 
logopediste 

• Ank Dankers-Bouwman, Walsberg, 
onderwijzeres 

* P. Dijnen, Zeilberg, proces-
controleur 
R. Driessen, Koolhof, bankwerker 

• L. Driessen-Koppens, Koolhof, 
huisvrouw 

• Bertus van Etten, Walsberg, leraar 
Netty v.d. Eynden, Vlier-Zuid, 
groepsleidster 

• Henk v.d. Eynden, Vlier-Zuid 
• E. Fransen, Deurne, 

machine-bediende 
• Oda de Graaf-Bertels, Vreekwijk, 

vrouwenwerk 
• Henk Heerkens, Liessel, direkteur 
school voor B.U.O. 

0 Emiel Hagedoorn, Deurne, 
verkoper 

• Maarten van Hout, Koolhof, 
jongerenwerker 

• Thea Hendriks, Liessel, spinster 
• Norma Hendriks, Koolhof 
• Tiny Hendriks, Koolhof 
• Josje Hendriks, H. -Geestparochie 
• Monique van Heyningen, Koolhof, 

werkloos 
• Nellie de Haan, Liessel, maatschap-
pelijk werkster 

• Leonne Hezemans, Deurne, mede-
werkster wereldwinkel 

• Louis v.d. Heyden, 
Deurne-centrum, kastelein 

• Hermien van Herpt, Kulert, 
beeldend kunstenaar 

• Laura van Hoek, Koolhof, 
huisvrouw 

• Jac Harden, d'Ekker, 
beeldend kunstenaar PROGRESSIEVE PARTIJ DEURNE  

• w mie manaers-fironswy K, zeilperg 
• Nellie van de Mortel, Zeilberg 
• Lian Manders, Koolhof, 

bejaardenverzorgster 
• Cobi Martens, d'Ekker 
• G. Maas, St.-Jozefparochie, 

bankwerker 
• Carlo Munsters, Deurne, monteur 
• H. Neervens, Deurne, bankwerker 
• J. Nouwen, St-Jozefparochie, 

machine-bediende 
e Loes Oosterveen, Deurne, 
groepsleidster 

o Wim van Opbergen, Koolhof 
* Oscar van Ojen, Deurne 

Joop van Ojen, Deurne, 
maatschappelijk werker 

• Rienk J. Plantinga, Deurne, 
hoofdonderwijzer, lid IKV-kern 

• Franka Poels, Koolhof, huisvrouw 
• M. van Rijt, Zeilberg, administra-

tief medewerker 
• Joan Raemaekers, Koolhof, 

onderwijzer 
• Agnes Raemaekers, Koolhof, 

leidster wijkverpleging 
• v.d. Rijt-van Hoof, 

St. -Jozefparochie 
• Karel van Rooy, St-Jozefparochie 

portier 
• Dorus Rooimans, St-Jozefparochie 
W. Reynders, Heiakker, huisvrouw 
• Dick van der Star, Koolhof, 

buurtwerker 
• J. Steendam, Deurne, machine-

bediende 
*Mieke van Stiphout, Deurne, 

studente 
• Ine van Stiphout, Deurne, 

onderwijzeres 
• Truus Swinkels, Zeilberg, 

huisvrouw-student 
• Henk Struik, Zeilberg, 
gepensioneerd 

• Krien van SP lunder, Vlier-Zuid, 
opbouwwerker 

• Liesbeth Sauvé, Deurne, huisvrouw 
• Jan Sauvé, Deurne, 

administratief medewerker 
• Alex van Thiel, Vlier-Zuid, 

groepsleider 
• J. Vrijnsen, Deurne, reparateur 
• Hans de Vries, St-Jozefparochie 
• Antoon Weiten, Vlier-Zuid, 

KWJ-medewerker 
• Bernard v.d. Wielen, Kuiert, 

beeldend kunstenaar 

---7911~F 	.AierL"-  

SLUIT AAN! 

De Progressieve Partij Deurne is een plaatselijke, progressieve partij. Door lid 
te worden van de PPD kunt U laten blijken achter ons werk te staan. 
Die steun kunnen we goed gebruiken, want er is nog veel te doen in Deurne. 
De contributie voor 1982 bedraagt 15 gulden. Voor de laagstbetaalden be-
draagt zij 7,50 gulden. 

Ondergetekende wil lid worden van de Progressieve Partij Deurne: 
Naam: 	  
Adres: 	  
Contributie• 	gulden. 	Handtekening: 	  

PSP en PPR kiezen in de Deurnese politiek voor de progressieve eenheid in de 
PPD. U kunt dit strookje indien U wenst tevens gebruiken voor aanmelding 
bij een van deze landelijke, progressieve partijen. In dat geval zal de PPD uw 
aanmelding doorgeven. 

Invullen en opsturen aan PPD, Postbus 114, 5750 AC Deurne. 
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